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Ko je premier Robert Golob do-
gajanje označil za »katastrofo«, 
je služba za digitalno preobrazbo 
projekt začasno zaustavila. Razve-
ljavila je tudi že zaključen razpis, s 
katerim je izbrala izvajalce delav-
nic, tečajev in drugih aktivnosti za 
digitalno izobraževanje starejših. 
V začetku lanskega septembra 
je ministrica Emilija Stojmenova 
Duh napovedala objavo novih raz-
pisov, za katere bi morala država 
letos in prihodnje leto nameniti 
skupno okoli 40 milijonov evrov.  

Toda starejši bodo morali še 
čakati. Skoraj pol leta pozneje raz-
pisov za digitalno izobraževanje 
starejših še vedno ni. Vse kaže, da 
jih še vsaj do poletja ne bo. Kje se 
zapleta pri zagonu ključnih pro-
jektov resorja, ki ga je nova vlada 
nadgradila v ministrstvo, danes pa 
zaposluje že 61 ljudi?

Prvi razpisi šele junija?
Na ministrstvu za digitalno pre-

obrazbo poudarjajo, da so razpisi 
v postopku priprave, objavljeni 
pa bodo »predvidoma do konca 
pomladi«. Zakaj ne prej? Kot je raz-

vidno iz njihovih pojasnil, so se ob 
lanski razveljavitvi razpisov odloči-
li, da bodo pred tem spremenili za-
kon o spodbujanju digitalne vklju-
čenosti. Tega je v začetku lanskega 
leta sprejela nekdanja koalicija Ja-
neza Janše, tedanji resorni minis-
ter Mark Boris Andrijanič pa je prvi 
razpis objavil maja. Do konca lan-
skega leta bi se tako moralo delav-
nic, tečajev in drugih izobraževanj 
udeležiti prvih 5000 starejših. 

Toda po zamenjavi oblasti so 
na ministrstvu po lastnih besedah 
ugotovili, da Andrijaničev razpis ni 
bil skladen z zakonom, ta pa ne z 
ustavo. »V razpisu je bila pomanj-
kljivo opredeljena sama ciljna sku-
pina, ki ji je bil razpis namenjen,« 
poudarjajo na ministrstvu. V dru-
štvu Srebrna nit, ki ga vodi Biserka 
Marolt Meden, so takrat ugotavlja-
li, da so digitalni boni »šolski primer 
diskriminacije starejših«. Ločevali 
so namreč med mladimi in starejši-
mi, nato med starejšimi, ki so stari 
nad ali pod 55 let, in na koncu še 
med tistimi, ki jim uspe, in tistimi, ki 
ne uspe opraviti izobraževanja. 

Za spremembo 15 členov starega 

zakona so na ministrstvu od sep-
tembra potrebovali dobre tri me-
sece. Vlada je nato novelo zakona 
potrdila sredi januarja, zdaj čaka na 
sprejetje v državnem zboru. Nato 
bo očitno nekaj časa zahtevala še 
priprava razpisov, ki jih na ministr-
stvu napovedujejo za junij; v tem 
primeru bi lahko izvajalce izbrali 
do konca poletja, kar pomeni, da 
bi ti prva izobraževanja za starejše 
organizirali jeseni. Vmes niso izklju-
čeni novi zapleti. Na ministrstvu 
namreč poudarjajo, da pripravljajo 
tudi razpise iz evropske kohezijske 
politike, zato »ocenjujemo, da nam 
bo nekaj časa vzelo tudi usklajeva-
nje z ministrstvom za kohezijo in 
regionalni razvoj«, ki ga vodi Ale-
ksander Jevšek. 

 Digitalni boni ostajajo: 
kdo jih bo lahko dobil?

Novela sicer ohranja digitalne 
bone, ki pa bodo tokrat namenjeni 
le socialno ogroženim. Torej za tis-
te, ki si ne morejo privoščiti potreb-
ne računalniške opreme, pri čemer 
bo vrednost bona nekoliko višja. 

Med osrednjimi novostmi je tudi 
ustanovitev računalniškega sklada, 
ki bo omogočal izposojo opreme 
socialno šibkejšim, otrokom s po-
sebnimi potrebami, invalidom in 
upokojencem. V proračunu je že 
nekaj sredstev za nakup nove opre-
me, »odpisano, a še zmeraj zelo 
uporabno« opremo pa bi dobili tudi 
od javne uprave.

»Vsekakor se trudimo, da na 
podlagi podatkov, ki jih imamo na 

voljo, pripravimo čim boljše raz-
pise, ki bodo upoštevali dejansko 
stanje v državi, bodo nediskrimina-
torni, družbeno odgovorni in bodo 
vplivali na dejanski dvig digitalne 
pismenosti ter povečevanje digi-
talne vključenosti,« so dodali na 
ministrstvu.

Avgusta lani je Emilija Stojmeno-
va Duh javno ugotavljala tudi nep-
ravilnosti pri posameznih izvajalcih 
izobraževanj. Od Slovenskega regi-

onalnega razvojnega sklada, ki ga 
vodi Matjaž Ribaš, je zahtevala, da 
nemudoma preveri pravilnost opra-
vljenega izbora izvajalcev in izvede 
nadzor pri vseh izvajalcih, s kateri-
mi je sklenil pogodbe. V podjetju 
Smart Naris, ki je bilo med izbranimi 
na prvotnem razpisu, so takrat mi-
nistrici očitali, da niso prejeli nobe-
nih pojasnil, katere pogodbene in 
razpisne naložbe naj bi kršili.  

T. Modic

Lani poleti je slovensko javnost razburilo dogajanje v povezavi z digitalnimi boni; starejši so 
morali v dolgih vrstah, po več ur in v vročini, čakati, da so jih pridobili. Predvolilni bombon 
nekdanje vlade, vreden 150 evrov, so namreč lahko unovčili le, če so se prej prijavili na ra-
čunalniško izobraževanje. Toda za 700.000 upravičencev je bilo na voljo le 5000 prostih mest. 
Številni so zato v vrstah čakali zaman.

Slovenija, Podravje � Zakaj starejši ne bodo dočakali digitalnega izobraževanja

Spet težave z digitalizacijo: kje so tečaji za starejše?

Foto: AS

Takšne so bile lani vrste za vpis na digitalne tečaje za starejše …

O stanju v javnem zdravstvu in 
dejstvu, da je takšni množici krate-
na pravica do osebnega zdravnika, 
je bilo prelitega že veliko črnila, 
zato se ne bomo ponavljali, ampak 
se bomo tokrat osredotočili na 
vprašanje, kako ažurno je evidenti-
ranje umrlih pacientov, po kolikem 
času od smrti svojega pacienta je 
torej zdravnik »prost«, da sprejme 
novega.

Računalniško vodeni 
seznami

»Zavod za zdravstveno zava-
rovanje Slovenije (ZZZS) prejme 
podatek o smrti zavarovane osebe 
neposredno iz Centralnega regi-
stra prebivalcev, ki ga vodi Ministr-
stvo za notranje zadeve, ter na tej 
podlagi prilagodi tudi svoje raču-
nalniško vodene evidence, vključ-
no z evidenco Izbranih osebnih 
zdravnikov. Gre torej za izključno 
domeno ZZZS in ne zdravnikov, ki s 
tem v zvezi nimajo nobenih nalog. 
Seznam izbranih osebnih zdravni-
kov ZZZS posodablja na vsakih de-
set dni oziroma na mesec in ga kot 
takega javno objavlja na svoji sple-
tni strani pod naslovom Seznam 
aktivnih zdravnikov v splošnih 
ambulantah, otroških in šolskih 
dispanzerjih. Tam lahko zainteresi-
rani tudi spremljajo gibanje števila 

opredeljenih oseb in glavarinskih 
količnikov po posameznih osebnih 
zdravnikih. Umrli, ki je izpisan iz 
evidence, zmanjša število glava-
rinskih količnikov pri posameznem 
družinskem zdravniku,« pojasnjuje 
Matevž Polajnar, svetovalec na Mi-
nistrstvu za zdravje. 

Zaradi več smrti nič manj 
neopredeljenih

Pravica, da lahko zdravnik paci-
enta zavrne pri 1.895 glavarinskih 

količnikih, je po oceni ZZZS eden 
od glavnih razlogov za pomanj-
kanje osebnih zdravnikov, zato 
so prepričani, da bi bilo treba ve-
ljavno ureditev ponovno preučiti. 
Po drugi strani pa zdravniki preko 
svoje zbornice in sindikata opozar-
jajo, da so preobremenjeni in izgo-
reli, da delajo nadure in opravljajo 
dežurstva ter da imajo preveč dela 
z nepotrebno administracijo.

Glede na dejstvo, da je naravni 
prirast v večini slovenskih občin 
negativen, kar pomeni, da umre 

več ljudi, kot pa se jih rodi, bi bilo 
logično sklepati, da se bo tudi 
zato število ljudi brez izbranega 
osebnega zdravnika zmanjševalo, 
a ni tako, kar samo še dodatno 
kaže na veliko sistemsko težavo, 
v kateri se je poleg nezanimanja 
študentov za družinsko medicino, 
zapletenih postopkov in pogojev 
pri »uvozu« zdravnikov iz tujine 
ter očitno premalo stimulativne-
ga delovnega okolja znašlo naše 
zdravstvo.

Senka Dreu

V Sloveniji je 131.000 oziroma dobrih šest odstotkov ljudi, ki kljub temu, da plačujejo ob-
vezno zdravstveno zavarovanje, nimajo svojega osebnega zdravnika. Največ »neopredelje-
nih« pacientov je v večjih mestih, kot je razvidno iz nove aplikacije Zdravniki sledilnik, pa 
je po vsej državi manj kot 200 zdravnikov, ki ne dosegajo minimalnega števila opredeljenih 
zavarovancev in so torej še dolžni sprejemati nove.

Slovenija � Evidence o umrlih pacientih vodijo v ZZZS, ne zdravniki

Ko pacient umre, je mesto pri zdravniku sproščeno v mesecu dni

Foto: pexels.com

Umrli, ki je izpisan iz evidence, zmanjša število glavarinskih količnikov pri posameznem družinskem zdravniku, 
kar v roku meseca dni uredijo na ZZZS.

Količnik odvisen od starosti pacientaKoličnik odvisen od starosti pacienta
Z glavarinskimi količniki je opisana obremenjenost družinskih 

zdravnikov in ne predstavljajo števila bolnikov, ki so opredeljeni 
pri nekem zdravniku. Število količnikov na bolnika namreč odraža 
predvidevanje, kako pogosta in zahtevna bo njegova obravnava, 
kar je razdeljeno v lestvico, in sicer po starosti pacientov. Najmlajši, 
do enega leta starosti, in najstarejši, ki so dopolnili 75 let in več, so 
tako obteženi z največ, in sicer tremi količniki. Za otroke od prvega 
do šestega leta šteje 1,90 količnika, od sedem let do polnoletnosti 
0,88, za osebe med 19. in 49. letom starosti 0,84, med 50. in 64. letom 
naraste na 1,40, med 65. in 74. pa na 2,20 količnika.

Če za primer vzamemo 66-letnika, ta pri končnem seštevku 
glavarine nima vrednosti ena, pač pa 2,20. V ambulanti družinske 
medicine se torej glavarina oz. glavarinski količnik izračuna tako, 
da se število opredeljenih zavarovanih oseb množi s količniki, ki 
so odvisni od starosti pacientov. Tako lahko obremenitev 1.895 
glavarinskih količnikov pomeni, da ima zdravnik 1.500 opredeljenih 
bolnikov in lahko zavrne obravnavo novih.

Foto: pexels.com
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Državna direkcija za infrastruk-
turo (DRSI) je kidričevsko obvo-
znico začela graditi pred dvema 
letoma. Odprtje štirih kilometrov 
nove ceste in vzporedne lokalne 
prometne infrastrukture (trak-
torske, kolesarske in pešpoti) so 
napovedovali že za lansko jesen; 
tako so naročnik (DRSI) in izva-
jalca GP Krk ter Trgograd sklenili 
tudi v pogodbi, ki so jo podpisali 
konec leta 2020. Gradnjo ceste bi 
končali v roku leta in pol, torej do 
lanskega poletja, nato bi imel izva-
jalec tri mesece časa za pridobitev 
uporabnega dovoljenja. A projekt 
ni tekel po zastavljeni časovnici, 
zato je DRSI izvajalcu rok izvedbe 
podaljšala na 28 mesecev, kar se 
izteče konec letošnjega aprila ozi-
roma v začetku maja. Finančnega 
okvira investicije medtem niso 
spreminjali in je ostal pri dogovor-
jenih devet milijonih evrov.

Do zemlje za steber 
z razlastitvijo

Projekt obvoznice se je zapletel 
zaradi križanja z daljnovodom, ki 
ga bo treba prestaviti, kar naj bi 
pri projektiranju spregledali. Za 
prestavitev daljnovoda bo treba 
zgraditi nov steber, a se lastnik 
zemljišča, kjer bi ta stal, po na-
ših informacijah s pogoji odkupa 
(ceno) ni strinjal. Ker soglasja ni 
bilo, je šla DRSI v postopek razlas-
titve. Upravna enota Ptuj je izdala 
odločbo o razlastitvi, ki pa še ni do-
končna (pravnomočna). Je pa pre-
stavitev daljnovoda ključna, da bo 
za že zgrajeno cesto in vzporedno 
lokalno prometno infrastrukturo 
moč pridobiti uporabno dovolje-
nje. A to bo šele čez nekaj mese-
cev. Najprej mora DRSI pravno-
močno dobiti pravico do zemljišča, 
kjer bo stal steber daljnovoda, ga 

zgraditi in nato še priti do uporab-
nega dovoljenja. Vprašanje je, ali 
bo to pred poletjem.

V klobčič ujeta 
še obrtna cona

Uporabno dovoljenje za obvo-
znico je ključ do uporabnega do-
voljenja za petmilijonski občinski 
projekt obrtno poslovne cone v 
Strnišču in zahodnem delu indu-
strijskega kompleksa Talum. Zato 
se zaradi obvoznice zatika še na 
tem projektu, ki je prav tako kon-
čan, a brez uporabnega dovolje-
nja, ker je to vezano na delujočo 
obvoznico. 

Salomonska rešitev, ki so jo za 
zdaj dorekli na ravni DRSI–Občina 
Kidričevo, je, da bo DRSI najprej 
pridobila uporabno dovoljenje za 
prvi del ceste – od navezave na 
regionalko Kidričevo–Slovenska 

Bistrica do novega vhoda v Talum 
pri Strnišču. „V dogovoru z občino 
Kidričevo bo prvi del obvoznice 
predan v uporabo prej. Točen da-
t um sprostitve prometa ni znan, 
saj je treba pred tem izvesti komi-
sijski (tehnični) pregled in pridobiti 
uporabno dovoljenje,“ so navedli 
na DRSI. Dodali so, da so za ta prvi 

del obvoznice v pripravi oddaje 
vloge za tehnični pregled.

Semaforje na regionalki 
bodo vključili marca 

Poleg obvoznice je imela DRSI 
v kidričevski občini minulo leto še 
eno veliko gradbišče, obnovili so 
štiri kilometre glavne regionalne 

ceste proti Slovenski Bistrici, zgra-
dili počivališča in preuredili križi-
šča. Novi semaforji v križiščih, ki 
trenutno utripajo oranžno, bodo 
predvidoma začeli delovati v mar-
cu, ko DRSI načrtuje primopredajo 
izvedenih del, katerih vrednost je 
bila dobre štiri milijone evrov. 

Mojca Zemljarič

Na trasi kidričevske obvoznice je že lep čas položen asfalt, a za promet je še nekaj časa 
ne bodo odprli. Na odseku proti Lovrencu so nastali zapleti zaradi daljnovoda, kar zami-
ka končanje projekta in pridobitev uporabnega dovoljenja, to pa hkrati ovira še prido-
bitev uporabnega dovoljenja za občinski projekt poslovno-obrtne cone Strnišče-Talum. 
Obe investiciji, obvoznica in obrtna cona, sta vezani na črpanje evropskih sredstev, za 
katera se čas neusmiljeno izteka.

Po dolgih 15 letih so občine Spodnjega Podravja prejele še preostalo kupnino za nepremič-
nine v Biogradu na morju, ki so jo takrat sklenile prodati. Znesek je sicer bistveno nižji, kot 
so ga pričakovali, a so zadovoljni vsaj s tem, da so dolgotrajni sodni postopki zaključeni. 

Dravsko polje � Zakaj ni moč odpreti nove kidričevske obvoznice

»Spregledali« so daljnovod …

Spodnje Podravje � Zaključena saga z nepremičninami v Biogradu na morju 

Občine »izredno« prejele še 315 tisočakov

Foto: ČG

Kilometri novega asfalta čakajo na uporabno dovoljenje.

»Kupnino v sorazmernih deležih 
je Mestna občina Ptuj občinam 
solastnicam nepremičnine v Bio-
gradu na morju nakazala 1. febru-
arja letos. Deleži so bili narejeni 
na podlagi vpisa v zemljiški knjigi, 
kar izhaja iz delitvene bilance spo-

razuma o razdelitvi premoženja 
Občine Ptuj,« so potrdili na Mestni 
občini Ptuj.

Skupna višina kupnine, dolo-
čena z izvensodno poravnavo, je 
znašala 685.700 evrov. Ob plačilu 
kupnine pa so se občinam pora-

čunali sorazmerni stroški za ob-
veznosti vzdrževanja objekta in 
storitve odvetnikov za leto 2022. 
Obveznosti za ta namen so za 
lansko leto in začetek tega leta 
znašale 10.176 evrov. Neplačanih 
obveznosti ni več. Če od skupne-

ga zneska odštejemo vplačano 
varščino (ki se je že pred leti stekla 
v proračun MO Ptuj), preostanek, 
torej kupnina, ki so si jo razdelili 
februarja, znaša nekaj manj kot 
370.000 evrov.

Zaradi posegov Hrvaške 
in občine Biograd n/m ob 
skoraj pol milijona evrov 

Prodajni postopek se je začel 
že leta 2008, ko so takratni žu-
pani 16 spodnjepodravskih občin 
sprejeli sklep, da je nekdanji poči-
tniški dom in zemljišča na vrhun-
ski lokaciji tik ob morju in marini 
najbolj smiselno prodati. Kupec 
je vplačal varščino, a dokončno 
posla zaradi kasnejših samovolj-
nih posegov Republike Hrvaške 
in Občine Biograd na morju niso 
mogli izpeljati. Ključna je bila od-
ločitev sodišča v Zadru, na pod-

lagi katere so prodajni postopek 
vendarle lahko zaključili. Da so tik 
pred tem, da zadeve dokončno iz-
peljejo, smo poročali jeseni lani, ko 
so na občini zadovoljno povedali, 
da je med občinami solastnicami 
nepremičnin v Biogradu na mor-
ju in kupcem, družbo 2. E, d. o. o. 
(pravni naslednik Patting, d. o. o.), 
prišlo do sklenitve izvensodne 
poravnave za realizacijo prodaje 
tistega dela zemljišča, kjer je vknji-
ženo solastništvo občin. Čakali so 
izbris zaznamb in pravnomočnost 
sklepa. Ko so tudi to uredili, so 
denar nakazali ptujski občini, ki je 
sredstva razdelila po pripadajočih 
deležih.

Dogovorili 1,1 milijona, 
dobili 685 tisočakov 

Čakanje se je novemu lastniku 
vendarle izplačalo. Za kvadratni 

meter gradbenega zemljišča ob 
morju je plačal okrog 204 evre. Do-
govorjena kupnina izpred 15 let je 
bila sicer bistveno višja: 1,1 milijona 
evrov. Posegi Republike Hrvaške 
in Občine Biograd na morju so to-
rej spodnjepodravske občine stali 
skoraj pol milijona evrov. Zemljišče 
so namreč s cesto razdelili na dva 
dela.

Odtujeno je bilo okrog 1.500 m² 
nepremičnin. Po uzurpaciji je od 
šestih parcel občinam Spodnjega 
Podravja ostalo le še 3.363 m². Na 
delu parcel sta se namreč vknjižili 
Republika Hrvaška in zadrska žu-
panija. Uredili so cesto, pločnik 
in objekt v marini. Dobra novica 
pa je, da je ta zgodba po dolgih 
letih dogovarjanj in pregovarjanj 
vendarle zaključena. Vsak evro v 
občinski blagajni pa je še kako do-
brodošel. 

Dženana Kmetec

Foto: ČG 

Ta mesec so občine Spodnjega Podravja, ki so bile lastnice nepremičnin v Biogradu na morju, prejele sorazmerne 
deleže kupnine.

Foto: Pexels

Razdelitev celotne prejete kupnine med občinami
Občina Deleži po Kriterijih delitve premoženja občine Ptuj Kupnina (v EUR)
Destrnik 3,44 23.588,08
Dornava 3,70 25.370,90
Gorišnica 8,00 54.856,00
Hajdina 5,55 38.056,35
Juršinci 2,90 19.885,30
Kidričevo 10,10 69.255,70
Majšperk 7,310 50.124,67
Markovci 5,95 40.799,15
Mestna občina Ptuj 33,60 230.395,20
Podlehnik 3,16 21.668,12
Sveti Andraž 1,73 11.862,61
Trnovska vas 1,73 11.862,61
Videm 8,72 59.793,04
Zavrč 1,90 13.028,30
Žetale 2,21 15.153,97
Skupaj 100 685.700,00
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Ker pa elektorji niso zavezani h 
glasovanju za svojega kandidata, 
se je za Klobaso poleg »njegove-
ga« odločilo še šest drugih in tako 
v državnem svetu že zastopa ob-
čine Slovenskih goric in Prlekije: 
Apač, Benedikta, Cerkvenjaka, 
Gornje Radgone, Križevcev, Or-
moža, Ljutomera, Lenarta, Ra-
dencev, Razkrižja, Središča ob 
Dravi, Svete Ane, Svete Trojice v 
Slovenskih goricah, Svetega Jurija 
ob Ščavnici, Svetega Jurija v Slo-
venskih goricah, Svetega Tomaža 
in Veržeja. 

Meni, da je prepričal z idejo 
o političnem in gospodarskem 
forumu omenjenih občin, preko 
katerega naj bi se združili na več 
področjih, zlasti na področju lokal-
ne samouprave, javnih zavodov in 
gospodarstva. » Imamo namreč 
veliko skupnih točk, le povezati se 
moramo, saj bomo samo združeni 
močni,« je ob imenovanju dejal no-
vopečeni državni svetnik, danes pa 
dodaja, da bo skušal biti v občinah, 
ki jih zastopa v Ljubljani, tudi čim 

bolj prisoten, v državnem svetu pa 
se bo po svojih najboljših močeh 

trudil vplivati na odločitve, ki se 
tičejo zlasti občin iz volilne enote 

8. »Ker me še posebej zanimajo 
gospodarstvo, turizem, medna-
rodne zadeve, sociala, šolstvo in 
kultura, sem zadovoljen, da bom 
lahko deloval v dveh komisijah s 
tega področja. Postal sem namreč 
podpredsednik komisije za medna-
rodne odnose in evropske zadeve 
ter član komisije za gospodarstvo, 
obrt, turizem in fi nance.«

Občanom Svete Trojice ob-
ljublja, da s prevzemom nove 
funkcije in še pogostejšimi potmi v 
prestolnico vodenje občine in reali-
zacija začrtanih projektov ne bosta 
trpela. »V prvi vrsti sem še vedno 
župan, funkcijo pa opravljam z veli-
ko predanosti. Da delam dobro, so 
očitno opazili tudi izven trojiških 
meja, sicer me najbrž ne bi izvo-
lili za državnega svetnika. Zdaj si 
bo pač treba delovni čas še bolje 
organizirati kot doslej,« je dejal 
Klobasa, ki s priznanjem, da bo to 
njegov zadnji županski mandat, 
napoveduje, da ima v prihodnje 
višje politične ambicije.

SD

Napovedi na tem področju so 
bile pred volitvami izjemno optimi-
stične. Levica je ves čas v javnost 
pošiljala številko 30.000 stanovanj, 
kolikor naj bi jih potrebovali in ko-
likor naj bi jih zagotovili. Število je 
ocena strokovnjakov iz 77 nevla-
dnih organizacij, ki so združeni v 
civilno iniciativo Glas ljudstva. Pred 
volitvami je tako v krogu Levice ve-
ljala ocena, da bi morala država za 
rešitev problematike pomanjkanja 
javnih najemnih stanovanj do leta 
2030 zgraditi 30.000 novih nepro-
fi tnih stanovanj. »Zagotoviti je tre-
ba urgentna sredstva in sistemske 
vire fi nanciranja za izgradnjo novih 
neprofi tnih stanovanj ter tako reši-
ti stanovanjski primanjkljaj, ki smo 
ga s pomanjkljivo stanovanjsko 
politiko ustvarili v zadnjih 30 letih,« 
je zapisano na spletni strani civilne 
iniciative.

Po novem brez velikih 
obljub

Koalicijski vrh pa je pokazal, 
kako je videti, ko visoke politične 
obljube trčijo v realnost. Predse-
dnik vlade je po koalicijskem vrhu 
namesto omenjenih 30.000 sta-
novanj govoril le še o 3000 stano-
vanjih do leta 2026 in šele potem 
o 2000 stanovanjih na leto. Luka 
Mesec pa je na to dodal, da je tre-
ba zmogljivosti za gradnjo javnih 
stanovanj zgraditi počasi z leti. »Ne 
bomo obljubljali tisoče stanovanj v 
tem letu, ker to ni izvedljivo,« je de-
jal, čeprav je del javnosti, glede na 
predvolilne obljube, od njega pri-
čakoval prav to. A mladega politika 
je treba pohvaliti, da si ne bo pri-
lastil zaslug za stanovanja, ki bodo 
zgrajena letos. Jasno je namreč, da 
ob večletnem gradbenem ciklu na 

njihovo gradnjo sedanja vlada ni 
imela vpliva. Verjamemo tudi, da si 
ne bo pripisal zaslug za neizbežen 
padec cen na nepremičninskem 
trgu, ki se je po skoku obrestnih 
mer in umiku vlagateljev skoraj po-
polnoma ustavil.

Da bo del obljub o 3.000 stano-
vanjih do konca leta 2026 uresni-
čen, je že pred časom poskrbel re-
publiški stanovanjski sklad, ki ima 
v gradnji okoli 2.500 stanovanj, 
pridobil je nepovratna sredstva iz 
okvira načrta za okrevanje in od-
pornost, pridobil pa je tudi poso-
jilo Razvojne banke Sveta Evrope. 
Zasnove za to so nastale še v času 
prejšnje vlade.

Od kod vzeti 
100 milijonov evrov?

A najbolj spodbudna vest, ki smo 
jo po koalicijskem vrhu lahko slišali 
s področja stanovanjske gradnje, 

ni število stanovanj, ki naj bi rešila 
zagate tistih ljudi, ki že leta in leta 
čakajo na neprofi tna stanovanja, 
ampak obljuba vlade, da naj bi za-
gotovila proračunski vir za gradnjo. 
Omenjena je bila celo številka 100 
milijonov evrov letno. Da je sistem-
ski vir fi nanciranja gradnje osnova 
vsake resne stanovanjske reforme, 
je jasno že desetletja, a do zdaj na 
tem področju nihče ni storil nič. Ob 
vsem zasebnem denarju, ki se je v 
nepremičnine zlil v zadnjih letih, pa 
bo namera predsednika vlade, da 
dolgoročno zniža vrednost nepre-
mičnin in višino najemnin, zagoto-
vo trčila ob lobi ali dva.

 A kar je bilo povedano v začetku 
meseca na koalicijskem vrhu, smo 
slišali že večkrat. Da je namera po 
vzpostavitvi sistemskega vira za 
pospešitev gradnje neprofi tnih 
stanovanj resna, bomo lahko ver-
jeli šele takrat, ko bo vlada pove-

dala, od k bo denar – 100 milijo-
nov evrov letno – prišel. Tudi če 
vladi uspe v gradnjo preusmeriti 
del evropskih sredstev, bo večino 
morala zagotoviti sama. Čeprav te 
vlade ni strah povečevati davčnih 
bremen, o davku na nepremičnine 
še ne govori. Kot kaže, so se sicer 
odločili obuditi že malce »pozablje-
ni« davek iz premoženja, a prihod-
ki iz tega gredo v občinske malhe, 
nosilec reforme pa naj bi bil repu-
bliški stanovanjski sklad.

Tam debato o prihajajočih re-
formah zagotovo spremljajo z 
zanimanjem in ugibajo, ali bodo 
končno dobili sredstva, s katerimi 
bi lahko upravičili svojo vlogo. Par-
cialni ukrepi, ki so mu jih naložile 
pretekle vlade, so skladu največ-
krat naložili veliko dela, ki pa zaradi 
pomanjkanja virov ni nikoli obrodi-
lo želenih sadov. 

Žiga Kariž

Sv. Trojica � Klobasa z višjimi političnimi ambicijami

Zadnji mandat župana
Imenovanje trojiškega župana za državnega svetnika iz volilne enote 8, ki vključuje 17 občin, je bilo za marsikoga prese-
nečenje, saj je imel uradno za seboj le enega elektorja.

Slovenija, Podravje � Predvolilne obljube trčile ob realnost

Najprej o 30.000 stanovanjih, zdaj samo še 3.000
Devet mesecev je od volitev, na katerih je po veliki zmagi Gibanja Svoboda in po daljšem obdobju izjemno heterogene poli-
tične slike bil sestavljen parlament, ki omogoča izvedbo večjih reform. Med njimi je tudi stanovanjska reforma, ki je nujna.

Foto: arhiv občine

S priznanjem, da gre za njegov zadnji županski mandat, David Klobasa 
napoveduje, da ima v prihodnje višje politične ambicije. 

Foto: Bobo

Vseeno pa so ob vseh stroških, velikih ali ne, nekateri preprosto 
nezamenljivi. Eden takih je vozni park, ki omogoča zaposlenim nor-
malno delovanje in opravljanje glavnih dejavnosti. Toda tudi ta mora 
biti pod nadzorom, kajti Slovenci smo znani kot ljudje, ki hitro radi 
pretiravamo. In jemljemo nekatere skupne stvari s preveliko lahkoto 
za povsem samoumevne. A to preprosto niso.

Vozni park naše države je težko povsem natančno opredeliti, zato 
smo se osredotočili le na osebna vozila. Na ministrstvu za javno upra-
vo so nam postregli z nekaj zanimivi podatki. Konec preteklega leta je 
bilo v voznem parku ministrstev, uradov in različnih služb skupaj 4329 
osebnih avtomobilov. Največ jih imajo, povsem razumljivo, na polici-
ji oziroma ministrstvu za notranje zadeve in v vojski. MNZ in policija 
celo 2600, torej krepko čez polovico, vojska pa ima 356 vozil za splo-
šne namene. Zanimivo je na tretjem mestu po številu vozil fi nančna 
uprava z 252 vozili.

Še največ jih premorejo različne službe, ki svoje osnovno delo op-
ravljajo na terenu, od inšpektorata za kmetijstvo (47 vozil) do geodet-
ske uprave (37 vozil) in inšpektorata za okolje (73 vozil). Ministrstvo 
za javno upravo ima 46 vozil. Kabinet predsednika vlade pa ima na 
voljo štiri vozila.

Od vozil imajo v svojih garažah dejansko tako rekoč vse. Od tovor-
nih in dostavnih renaultov kangoojev do povsem »ljudskih« meganov, 
cliev, volkswagnov passatov, škod kodiaq in še bi lahko naštevali. Se-
veda nekatera ministrstva in uradi posegajo tudi po terenskih vozilih; 
dacia duster je tukaj pogosto zastopana. Na drugem koncu cenovne 
lestvice so prestižnejši audiji (najbolj pogost je A6), BMW-ji in merce-
desi. Posebej pri slednjih bolj kot po limuzinah službe posegajo po 
enoprostornikih serije V. 

Na drugi strani se nekateri deli državne uprave lahko znajdejo z 
enim, dvema ali nekaj vozili, nekateri pa jih nimajo. Torej gre v sodobni 
dobi transporta in zaradi narave njihovega dela tudi brez avtomobi-
lov. Kar ni tako nepomembno, saj davkoplačevalce vse to stane na 
mesec okoli 1,84 milijona evrov. To pa je že lepa vsota, zato davkopla-
čevalci upravičeno pričakujejo, da se s tem denarjem in vozili upravlja 
po načelu skrbnega gospodarja.

A.Z.

V primerjavi z novembrom 2022 se je število stečajev v zadnjem lan-
skem mesecu povečalo za 13,1 odstotka, v primerjavi z decembrom 
2021 pa jih je bilo 7,8 odstotka manj.  V celotnem zadnjem lanskem 
četrtletju je bilo stečajev v primerjavi s predhodnim četrtletjem več 
v skoraj vseh dejavnostih razen trgovine, vzdrževanja in popravil mo-
tornih vozil ter izobraževanja, zdravstva, socialnega varstva, kulture 
in drugih storitev, kjer je število upadlo za 13,2 odstotka oziroma 12 
odstotkov. V primerjavi s tretjim lanskim četrtletjem se je število ste-
čajev najbolj povečalo v informacijskih in komunikacijskih dejavnostih 
(za 120 odstotkov), industriji (za 64,3 odstotka) ter dejavnosti prome-
ta in skladiščenja (za 43,5 odstotka). V primerjavi z enakim četrtletjem 
2021 je število stečajev najizraziteje zraslo v informacijskih in komuni-
kacijskih dejavnostih (za 120 odstotkov).

Sta

Slovenija � 1,8 mio evrov za državni vozni park

Prednjačita vojska in policija
Da mora imeti vsaka država ustrezen državni aparat, je 
jasno. Da mora biti po velikosti in razvejanosti, predvsem 
pa po številu zaposlenih, primeren velikosti in predvsem 
zmogljivosti ekonomije, je menda tudi jasno. Če se razpase 
prevelik aparat, ga tisti, ki proizvajajo, vse težje preživljajo. 

Foto: Bobo

Foto: ČG

Slovenija � Gospodarska slika države

Konec leta porast stečajev 
Rast števila stečajev pravnih enot je bila v zadnjem lan-
skem četrtletju z 20,5 odstotka v četrtletni primerjavi naj-
večja v zadnjih dveh letih. 
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Medtem ko so občine pred leti 
občinskim svetnikom navadno po 
klasičnih poštah pošiljale cele kupe 
gradiv za obravnavo na občinskih 
svetih, so dandanes praktično red-
ke občine, ki še poslujejo na tak 
način. Zaradi prihranka pri denarju, 
urah uslužbencev, papirju, tiskalni-
kih in poštnih storitvah so številne 
prešle na elektronsko poslovanje. 
Odločitev za tiskano ali elektron-
sko različico se sicer razlikuje od 
občine do občine. Tako kot se 
razlikuje tudi, kako radodarne so 
občine pri nakupu prenosnih raču-
nalnikov. Računalnik je sicer danes 
tako rekoč obvezna oprema, ki je 
skorajda pri vsaki hiši. Kljub temu 
so le redke občine, ki se nanašajo 
na to, da imajo svetniki svoje raču-
nalnike. Praksa je navadno takšna, 
da jim občine kupijo prenosnike, 
ponekod celo vsak mandat, stare 
pa po ugodnih cenah ponudijo v 
odkup. Zanimalo nas je, kako je s 
tem v ormoških občinah.

Kupili štiri računalnike, 
en svetnik dobil 
računalnik predhodnika

Občina Sv. Tomaž se je za na-
kup prvih računalnikov odločila 

leta 2018. Takrat so nabavili nove 
prenosnike vsem osmim svetni-
kom. Občina je ob koncu mandata 
»stare« računalnike ponudila sedaj 
že nekdanjim svetnikom v odkup, 
in sicer po ugodni ceni 200 evrov, 
kar štirje od petih so se odločili za 
to. Glede na to, da trije ponovno 
izvoljeni svetniki še naprej upo-
rabljajo stare računalnike, je tako 
ostal samo en »star« računalnik 
od svetnika, ki ga ni več v svetu. 
Slednjega so ponudili enemu iz-
med novih svetnikov. Medtem ko 
so preostalim štirim kupili nove ra-
čunalnike. Za vsakega so skupaj s 
programsko opremo odšteli okoli 
725 evrov, skupaj 2.900 evrov.

11 računalnikov za vse 
nove svetnike

Tudi v občini Ormož so prve pre-
nosne računalnike svetnikom ku-
pili leta 2018. Sedaj, torej v novem 
mandatu, pa so – podobno kot pri 
Svetem Tomažu – nove računalni-
ke kupili samo novim svetnikom, 
medtem ko so ostali svetniki, ki 
so bili ponovno izvoljeni, obdržali 
»stare« računalnike. »Svetnikom, 
ki niso bili izvoljeni, sta bili ponu-
jeni dve možnosti. Odkup po ceni 

170 evrov/kom ali vračilo navedene 
opreme. Večina se jih je odločila za 
odkup, dva pa za vračilo. Oprema 
bo uporabljena za delo občinske 
uprave,« so sporočili z občine.

Občina se je tako v novem man-
datu podala v nakup 11 novih raču-
nalnikov. »Za nove svetnike je bilo 
izvedeno zbiranje ponudb. Izbran 
je bil najugodnejši ponudnik, ki 
je za predpisane specifi kacije in 
opremo (prenosnik, miška, torba, 

licenčna oprema Win in Offi  ce) po-
nudil najboljšo ceno. Za 11 preno-
snikov je bilo porabljenih 9.678 oz. 
879,9 evra za kos (z DDV). Preno-
sniki so last Občine Ormož.«

Za nakup načrtujejo 
5.000 evrov

Medtem ko so številne občine 
prenehale s »papirnatim delova-
njem«, pa so v občini Središče ob 
Dravi še vedno zvesti papirju. Se-

daj resno razmišljajo, da bi vendar-
le ukinili tiskana gradiva in svetni-
kom kupili prenosnike. »Že več let 
smo se skupaj s svetniki pogovarja-
li za nakup računalnikov. Nismo se 
še odločili, katero znamko bomo 
nabavili. Računalnike bi dobili vsi 
svetniki. V proračunu imamo 5.000 
evrov. Računamo nekje 350 evrov 
za en prenosnik,« so pojasnili na 
občini. Na vprašanje, kaj načrtujejo 
v prihodnje s temi računalniki – ali 

jih bodo po koncu mandata ponu-
dili v odkup ali pa jih bodo predali 
naslednjim svetnikom, – pa so 
dejali, da bi se po vsej verjetnosti 
odločili za odkup. Koliko jih sicer 
stane tiskanje gradiva za občinski 
svet, ne vedo, saj teh stroškov ne 
vodijo ločeno. Pritrdijo pa, da gre 
za ogromno tiskanja in papirja, po-
štne storitve pa tudi precej porab-
ljenega časa uslužbencev.

Monika Horvat

Foto: MH

Občina Ormož je prenosne računalnike svetnikom prvič kupila leta 2018. Po štirih letih so kupili 11 novih računalnikov za nove svetnike. »Stare« raču-
nalnike pa so svetnikom, ki niso ostali v svetu, po ugodni ceni ponudili v odkup.

Svetniki številnih občin po državi že dolgo ne dobivajo 
gradiva v papirnati obliki, temveč po elektronski pošti. 
Občine jim navadno kupijo prenosne računalnike. Tudi 
v občini Središče ob Dravi razmišljajo o tem. 

Ormoško � »Stare« prenosnike nekdanjim svetnikom v odkup

Nov mandat, novi računalniki

Na ptujski komunali so že prip-
ravili nov elaborat o oblikovanju 
cen storitev obveznih občinskih 
gospodarskih javnih služb oskrbe 
s pitno vodo za vse občine nji-
hovega vodooskrbnega sistema 
ter elaborat odvajanja in čiščenja 
komunalne in padavinske odpa-
dne vode družbe za posamezne 
občine za leto 2023. Dokumenta 

sta trenutno v potrjevanju v vseh 
sedemnajstih občinah regije ter 
delno v še dveh občinah.

Glede na izračune v elaboratih 
se bodo stroški za povprečne upo-
rabnike vode, priključene na kana-
lizacijo v ptujski občini, zvišali za 
24,67 odstotka oz. s 37,80 evra na 
47,16 evra, za tiste z greznicami in 
malimi čistilnimi napravami pa za 

14,3 odstotka, kar pomeni z 29,78 
evra na 34,05 evra.

V drugih občinah se bo znesek 
za porabljeno vodo zvišal s 14,57 
evra na 18,63 evra oziroma za 27,8 
odstotka, medtem ko se bo stro-
šek čiščenja odpadnih voda od ob-
čine do občine razlikoval.

Direktor Komunalnega podjetja 
Ptuj Janko Širec je pojasnil, da so 

bile aktualne cene potrjene in spre-
menjene pred štirimi leti, od takrat 
pa so se zvišale skoraj vse postav-
ke, ki sestavljajo končno ceno.

Glavni razlog: strošek 
električne energije

Ob stroških dela ter vstopnih 
materialih se je v zadnjem času 
nenadzorovano dvignila tudi cena 
energentov. Medtem ko je še leta 
2019 strošek električne energije 
predstavljal devet odstotkov, ta 
letos v strukturi cene predstavlja 
že skoraj 30 odstotkov, kar posle-
dično dviguje predvsem stroške 
oskrbe s pitno vodo.

„Ključna postavka pri pripravi 
novega elaborata je strošek elek-
trične energije. Mi smo za letos na 
trgu dobili desetkrat višjo ceno od 
tiste pred štirimi leti. Elaborat je 
pripravljen glede na vsa znana dej-
stva, in sicer do konca junija pod 
t. i. kapico v višini dobrih 200 evrov 
na megavatno uro, nato pa bomo 
upoštevali ceno, pridobljeno na 
razpisu,“ je pojasnil Širec. Dodal 
je, da so v preteklih mesecih pritisk 
cene na končne odjemalce blažili iz 
notranjih rezerv podjetja, a so tudi 
te zdaj že izčrpali.

Ob tem pa je izpostavil še načr-
tovano nekoliko nižjo omrežnino, 
ki je sestavljena iz več postavk, 
ključna pa je amortizacija. 

Sta

Podravje � Občine že prejele nov cenik Komunalnega podjetja

Tudi cene za vodo kmalu precej višje
Komunalno podjetje Ptuj, ki med drugim 17 občinam Spodnjega Podravja zagotavlja oskrbo z vodo, je pripravilo pred-
log dviga cen. Kot so sporočili, bodo zneski na položnicah za porabo vode in kanalizacijo na Ptuju v povprečju višji za 
slabo četrtino oziroma za skoraj deset evrov.

Foto: ČG

Glede na izračune v elaboratih se bodo zneski na položnicah za povprečne uporabnike vode na Ptuju, priključene 
na kanalizacijo, zvišale za 24,67 odstotka oz. s 37,80 evra na 47,16 evra, za tiste z greznicami in malimi čistilnimi 
napravami pa za 14,3 odstotka, kar pomeni z 29,78 evra na 34,05 evra.

Po ocenah je v občini nekaj manj kot četrtina objektov še vedno 
prekritih z azbestno kritino. »S to akcijo skušamo spodbujati odstrani-
tev ter ustrezno zbiranje in odlaganje odpadkov iz azbesta. Predvsem 
pa osveščamo ljudi, da salonitne plošče nikakor ne sodijo v naravo,« 
je povedala županja Antonija Žumbar. Lastniki, ki se bodo lotili menja-
ve kritine, lahko tudi letos dobijo povrnjen del stroška za odlaganje 
azbestnih plošč. Glede na pravilnik višina subvencije na gospodinjstvo 
znaša 50 % višine stroškov oz. največ 400 evrov za posamezni objekt. 
Vlogi je treba priložiti fotografi je in račun upravljavca odlagališča ko-
munalnih odpadkov. Isti vlagatelj oz. lastnik lahko pridobi subvencijo 
za največ dva objekta. Lani so prejeli in odobrili dve vlogi občanov, ki 
so jima skupno nakazali okoli 550 evrov.

Cena za prevzem 348 evrov na tono
Storitve bodo subvencionirali do konca septembra oz. do porabe 

sredstev. Izpolnjen obrazec je treba poslati najkasneje v treh mesecih 
od odstranitve azbestnih plošč. Trenutna cena prevzema azbestnih 
odpadkov pri koncesionarju Čisto mesto Ptuj znaša 348 evrov na 
tono. Na strehi stanovanjske hiše naj bi bilo v povprečju okoli tri tone 
salonitnih plošč, kar pomeni, da strošek odvoza znaša okoli 1.000 
evrov.

Estera Korošec

Cirkulane � Občina subvencionira odlaganje 

Do 400 evrov za eno streho
V Cirkulanah bodo tudi letos, tako kot lani, sofi nancirali 
stroške odlaganja okolju nevarnih azbestnih streh. V lan-
skem in letošnjem proračunu so za to rezervirali 4.000 evrov.

Foto: ČG

Azbestna kritina spada med nevarne odpadke.
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Ko smo sredi januarja spraševali, 
kako daleč so z izbiro novega direk-
torja, je županja Vlasta Tetičkovič 
Toplak povedala, da postopek še 
teče. Konec januarja pa je sporoči-
la, da se je »javni natečaj zaključil 
neuspešno, saj ni bil izbran nobe-
den od prijavljenih kandidatov«. 
Koliko kandidatov se je prijavilo in 
kdaj bo iskanje primernega ponov-
ljeno, nam ni uspelo izvedeti.

Ker je bila pred prevzemom 
županske funkcije sama direkto-
rica destrniške občinske uprave, 
je jasno, da Tetičkovič Toplakova 
natančno ve, kakšno osebo si želi 
na tem mestu. Že lani je utišala 
govorice in zagotovila, da ga ne 

bosta zasedla ne bivši župan Franc 
Pukšič ne nekdanji svetovalec na 

Skupni občinski upravi občin v 
Spodnjem Podravju, saj prvi os-

taja srednješolski učitelj, drugi pa 
je postal podsekretar za pravne 
zadeve in občinske javne službe v 
oddelku za razvoj in infrastruktu-
ro občine Gornja Radgona.  A če je 
še konec leta menila, da direktorja 
občinske uprave ne bo težko najti, 
zlasti zato, ker se je v okoliških ob-
činah menjalo kar nekaj županov, ki 
bodo za direktorje občinskih uprav 
poiskali svoje ljudi in bodo »stari« 
iskali nove službe, očitno le ne bo 
šlo tako gladko. Razpis bo najbrž 
kmalu ponovljen, županja pa si bo 
vzela čas in poiskala človeka z iz-
kušnjami, kot je že napovedala ob 
prevzemu oblasti na Destrniku. 

SD

»Na podlagi  klicev občanov sem 
podal pobudo, da se v okviru sana-
cije in vzdrževanja občinskih cest 
pristopi k sanaciji in ureditvi maka-
damskih cest za bloki v Kvedrovi 
ulici. Številni krajani že več let opo-
zarjajo na katastrofalno stanje,« 
izpostavlja mestni svetnik Jernej 
Čuš. Kot pravi, so se že v prejšnjem 
mandatu občani obračali na neka-
tere svetnike, a brez učinka. Čuš 
jim je prisluhnil in na občinsko 
upravo podal predlog, da se stanje 
pregleda in začne reševanje te pro-
blematike. Na MO Ptuj so ukrepali 
in njegovo pobudo posredovali 
Javnim službam Ptuj, upravljavcu 
občinskih cest, v pregled in ustre-
zno ureditev, a glede na nadalje-
vanje odgovora kakšnih celostnih 
rešitev ni pričakovati. Opozorili so 
namreč, da se pobuda nanaša na 
dve dovozni cesti na zadnji strani 

stanovanjskih blokov, ki služita 
samo kot dostop do parkirišč: »Re-
dno vzdrževanje cest začnemo 
takoj v pomladnih mesecih, ko to 
dopuščajo vremenske razmere. 

Enako se bo izvedlo tudi letos.« 
Vzdrževanje pomeni, da bodo, kjer 
je to potrebno, navozili gramoz in 
utrdili podlago. Sredstev za asfalti-
ranje, ki bi edino predstavljalo traj-

no rešitev, v občinskem proračunu 
za to naložbo ni. Kvedrove ulice 
namreč ni na seznamu prioritetnih 
vlaganj za letošnje leto.

Dženana Kmetec

Svetnikom je predstavil predlog 
letošnjega proračuna, v katerem 
načrtujejo dobrih 1,95 milijona 
evrov odhodkov in nekaj manj pri-
hodkov, ki pa jih bodo uravnotežili 
s prenosom nekaj denarja iz lan-
skega proračuna. »Kakorkoli ob-
račamo, nam za investicije ne bo 
ostalo več kot pol milijona evrov. 
Tudi sam sem razočaran nad tem 
in se sprašujem, kaj bomo sploh 
lahko naredili.«

Vse investicije še niso zaključene, 
denimo kolesarska povezava proti 
Vitomarcem in cesta v Sovjaku, kjer 
čakajo na odpravo napak, v Bišu 
pa širijo gasilski dom. Letos bodo 
začeli komunalno opremljati dogo-
vorjeni del za novo stanovanjsko 
naselje v Trnovski vasi, kjer bo inve-
stitor zgradil prve štiri hiše. »Ener-
getsko moramo obnoviti občinsko 
stavbo in stavbo zdravstvenega 
doma, že dolgo pa se pogovarjamo 
tudi o posodobitvi in širitvi špor-

tnega parka, a se bojim, da nam to 
še ne bo tako kmalu uspelo.«

Razpisi se vse bolj nagibajo k so-
fi nanciranju zgolj mehkih vsebin, 
pravi Benko. »Projekte za mehke 
vsebine je treba znati zapakirati, 
za kar potrebuješ že skoraj pesni-
ka. A pri tem ne gre pozabiti, da še 
vedno potrebujemo tudi denar za 
vzdrževanje cest in druge komunal-

ne infrastrukture. Tudi letos bomo 
skušali pokrpati najbolj dotrajane 
odseke lokalnih cest.« 

Svetnikom je predlagal, da poš-
ljejo osnutek proračuna v javno raz-
pravo, o njem temeljito premislijo 
in predebatirajo na odborih, nato 
pa vsi skupaj znova sedejo za mizo 
in po potrebi razpoložljivi denar 
skupaj prerazporedijo. So pa potr-

dili novo ceno vode, ki jo je v imenu 
Komunalnega podjetja Ptuj predla-
gal direktor Janko Širec. Plačilo za 
vodo za 19 občin v sistemu ptujske 
komunale, ki imajo skupno vodari-
no in omrežnino, je nespremenjeno 
od leta 2019, glede na vsesplošne 
podražitve pa bo poslej za povpreč-
no družino višje za dobra dva evra.

SD

Destrnik � V prvem poskusu županje ni prepričal noben kandidat

Občinska uprava še kar brez direktorja
Tik pred lanskimi božičnimi prazniki je Občina Destrnik objavila prosto delovno mesto prvega med občinskimi uradniki.

Ptuj � Krajani zahtevajo ureditev makadamskih cest

Ulice med bloki še vsaj nekaj časa brez asfalta
Stanovalci Kvedrove ulice na Ptuju so že večkrat opozorili na nujnost urejanja makadamskih cest med bloki. A iz odgovora 
občine jasno izhaja, da asfaltiranje še vsaj nekaj časa ni v načrtu.

Trnovska vas � V proračunu bolj malo za investicije

»Kaj bomo sploh lahko naredili?«
Ker naraščajo fi ksni stroški za plačilo zakonsko določenih obveznosti, ki jih ima občina, župana Alojza Benka skrbijo vla-
ganja v njen razvoj.

Foto: SD

Vlasta Tetičkovič Toplak ostaja brez direktorja občinske uprave, saj še ni 
našla pravega kandidata za to mesto.  

Foto: ČG 

Na občini pravijo, da so pobudo za ureditev dovoznih cest v Kvedrovi posredovali upravljavcu občinskih cest, 
podjetju Javne službe Ptuj.

Foto: SD

Trnovski svetniki so potrdili predlog Janka Širca, direktorja Komunalnega podjetja Ptuj, o podražitvi vode.

„V podjetju MARK Metal se zavedamo situacije in posledic dvi-
gov cen. Kot vsako leto smo ob dvigu minimalne plače letos vsem 
zaposlenim dvignili plače, da smo ohranili plačna razmerja med de-
lovnimi mesti. Osnovne bruto plače smo glede na lansko leto dvignili 
med 6,7 in 14 odstotki. Čeprav smo kot proizvodno podjetje zavezani 
kolektivni pogodbi za kovinsko industrijo, ki ima dovoljene osnovne 
plače v tarifni prilogi precej nižje od minimalne, pri nas nimamo delav-
ca, ki ima nižjo osnovno bruto plačo od predpisane minimalne. Tako 
želimo delavcem zagotavljati dostojno plačilo,“ so sporočili iz podje-
tja, ki iz leta v leto ustvarja višje prihodke. 

V poslovnem letu 2021 so realizirali za 23 milijonov evrov prodaje, 
leto prej 15,5 milijona evrov. 

MZ

Za organizacijo dogajanja v Parku pod tisočerimi zvezdami, kjer 
postavijo drsališče in praznični trg s stojnicami ter božično-novoletno 
okrasitvijo, poskrbita občina Kidričevo in občinsko podjetje Vzdrže-
vanje in gradnje Kidričevo. V dogajanje vključijo še društva in osnov-
nošolsko mladino. „Drsališče je obratovalo deset tednov, vsak teden 
je zanj skrbelo eno od društev. Skupaj je sodelovalo okoli 400 pro-
stovoljcev in 150 nastopajočih na dogodkih, število obiskovalcev sega 
čez 10.000. V parku smo omogočili 15 brezplačnih športnih dni več 
šolam, vključno z brezplačno izposojo drsalk. V letošnji sezoni smo za 
vse šole iz okolice uvedli brezplačno uporabo odra in ozvočenja ter 
promocijo v praznični brošuri. Osnovne šole so nastopale pod geslom 
'Mladi na odru spreminjamo svet na bolje' oziroma skrajšano 'Kultur-
ni oder'. Odziv in udeležba sta bila fenomenalna,“ je pojasnila vodja 
projekta Park pod tisočerimi zvezdami Mojca Meško in poudarila, da 
so s celotnim obiskom ter dogajanjem več kot zadovoljni. „Dober glas 
o drsališču in spremljevalnih dogodkih se širi že vrsto let, zato z obi-
skom nimamo težav. Entuziazem prostovoljcev v društvih je na tako 
visoki ravni, da so ob veliki odjugi in vetru, ko niti nova hladilna opre-
ma ni zmogla hlajenja, poiskali sneg na Pohorju, ga pripeljali v park in 
sanirali luknje na stezi. Druga skupina prostovoljcev je pridobila spon-
zorsko folijo in oblekla ograjo steze. Vse to zgolj za to, da je drsališče 
nemoteno obratovalo.“

Glede na to, da Kidričani drsališče in dogajanje ob njem ves čas 
nadgrajujejo, nas je zanimalo, kakšni so načrti za naslednjo zimo. O 
širitvi površin za drsanje po besedah Meškove trenutno ne razmišlja-
jo. Bodo pa predvidoma obogatili praznično razsvetljavo in vsebine 
na prizorišču. „Zagotovo bomo zgodbam in dogodkom na odru, ki jih 
pripravljajo otroci oziroma učenci z mentorji osnovnih šol, namenili 
še več pozornosti in spodbud. Ne nazadnje je pomembno, da otroci 
naučeno predstavijo javnosti. Razmišljamo, da bi tudi dosedanje tra-
dicionalne dogodke prepustili v izvedbo društvom in prostovoljcem. 
Park pod tisočerimi zvezdami je primer odlične prakse projekta, ki je z 
leti prerastel vse cilje, ki smo si jih zastavili daljnega leta 2011. Projekt 
zaradi velikega interesa in pripravljenosti domačih društev za prosto-
voljno delo prehaja v status samoobvladljivosti s strani društev,“ je še 
povedala Mojca Meško.

MZ

Ptuj � Podjetje MARK Metal

Dvig plač za vse zaposlene
V ptujskem podjetju MARK Metal so se z rastjo minimal-
ne plače odločili uravnotežiti plače vseh zaposlenih. Hkra-
ti nobena osnovna plača ni pod minimalno, so sporočili iz 
ptujskega podjetja, ki posluje na področju kovinske indu-
strije in je v lasti Avstrijca Rudolfa Marka.

Foto: ČG

MARK Metal v Puhovi ulici na Ptuju zaposluje 126 sodelavcev.

Foto: ČG

Vodja projekta Park pod tisočerimi zvezdami Mojca Meško

Kidričevo � Uspešna sezona na drsališču

Našteli 10.000 obiskovalcev
Z zimskimi počitnicami so v Kidričevem končali 10-te-
densko sezono drsališča na prostem. 
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Četrtki namenjeni majhnim pacientomČetrtki namenjeni majhnim pacientom
Delovni čas dermatološke ambulante v ZD Ptuj je: v ponedeljek 

popoldne, ostale dni dopoldan. Štiri dni v tednu namenijo 
odraslim bolnikom s kožnimi boleznimi, en dan v tednu (četrtek) 
pa otrokom, vsak dan obravnavajo tudi bolnike s spolno 
prenosljivimi okužbami.
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V Glasbeni šoli Karola Pahorja 
Ptuj se okoli 20 odstotkov učencev 
odloči za izposojo instrumenta. Vi-
šina izposoje je pavšalna, ne glede 
na vrsto in starost instrumenta, ter 
znaša 10 evrov na mesec.

V zadnjih petih letih so z naslo-
va izposoje instrumentov zbrali 
nekaj več kot 53.000 evrov (okoli 
10.000 evrov na leto), ki so name-
njeni izključno nakupu novih in 
servisiranju rabljenih instrumen-
tov. Trenutno je v izposoji 113 raz-
ličnih glasbenih instrumentov. »Vsi 
instrumenti, ki so namenjeni za 
najem, so v brezhibnem stanju, ra-
bljene instrumente pred najemom 
pošljemo na servis. V fondu imamo 
instrumente zelo različnih starosti, 
od starih 20 let in več do praktično 
novih. Dokler jih je smotrno servi-
sirati, jih ne odpišemo,« je pojasnil 
Štefan Petek, ravnatelj Glasbene 
šole Karola Pahorja Ptuj in dodal, 
da je zelo pomembno, da so in-
strumenti za kakovostno učenje 
brezhibni, zato za servise skrbijo 
sproti. Če serviser oceni, da instru-
menta ni več smotrno popravljati, 
ga odpišejo ali pa ga uporabijo za 
razstavni eksponat. »Učenci za-
četniki potrebujejo kar nekaj časa, 
da se naučijo ustrezno ravnati z in-
strumenti, zato so servisi v prvih le-
tih pogostejši. Sicer pa svetujemo 
staršem, da po dveh ali treh letih 
nabavijo lasten instrument,« je de-
jal sogovornik, ki priporoča, da se 
starši pred nakupom lastnega in-
strumenta obvezno posvetujejo z 

glasbenim učiteljem, ki jim bo znal 
svetovati najprimernejšo znamko 
in model za učenca.

Po besedah Petka so cene na 
trgu zelo različne: »Od zelo cene-
nih kitajskih instrumentov, ki pa so 
praviloma precej nezanesljivi, zato 
v glavnem nabavljamo instrumen-
te nižjega in srednjega cenovnega 
razreda, ki se jih da tudi po dalj-
ši uporabi še vedno kakovostno 
servisirati. Učenci si večinoma 
izposodijo pihala, trobila in go-
dala. Sicer pa so cene začetniških 
pihal sledeče: klarineti od 550 do 
1.030 evrov, fl avte od 650 do 1.100 
evrov, saksofoni od 1.280 do 1.880 
evrov, trobilni instrumenti od 500 

do 2.300, rogovi od 2.000 do 3.000 
evrov.« 

Ptujska glasbena šola je v zad-
njih petih letih za nakup novih 
instrumentov namenila okoli 
140.000 evrov. V ta znesek so 
vštete vse nabave glasbenih in-
strumentov, tudi tistih, ki niso na-
menjeni izposoji, ampak izvedbi 
pouka. V zadnjih letih so nabavili 
tudi dva koncertna klavirja, ki sta 
namenjena nastopom v koncertni 
dvorani.

Učenci tolkal lahko vadijo 
v prostorih glasbene šole

Praviloma mora imeti vsak uče-
nec doma instrument za vsako-
dnevno vajo. Ker pa so nekateri res 
izjemno dragi ali pa preveliki, to 
vedno ni mogoče. V prostore glas-
bene šole v glavnem prihajajo va-

dit učenci tolkal, tudi ob vikendih, 
ki praviloma doma nimajo večjih 
tolkalnih instrumentov, saj so po 
naravi precej glasni in zasedejo ve-
liko prostora. Pianisti v veliki večini 
doma uporabljajo električne kla-
virje, ki so cenovno dostopni in za-
sedejo zelo malo prostora. Učenci 
kitare, harmonike, tolkal in klavirja 
svojih instrumentov ne nosijo s 
seboj na pouk, ampak pri pouku 
uporabljajo šolske instrumente. Za 
izvedbo pouka harmonikarskega, 
godalnega, pihalnega, kitarskega 
in orkestra fl avt imam šola na vo-
ljo tudi dodatne, posebne instru-
mente, ki jih učenci nimajo v lasti, 
ampak jih uporabljajo izključno 
za vaje teh orkestrov. Uporaba 
instrumentov v teh primerih pa je 
brezplačna.

Estera Korošec

Skupaj z občinsko upravo je, 
kot pravi, sestavila novi uredniški 
odbor, v katerem je nekaj starih 
in tudi novih sodelavk. »Ja, same 
ženske smo, kar je sicer lepo, a bi 
si v prihodnje želela še kakšnega 
moškega med nami.«

Koncepta glasila ne bo kdo-
vekako spreminjala, saj meni, da 
je njena predhodnica – Andreja 
Krajnc, ki se je zaradi službenih 
in študijskih obveznosti povsem 
umaknila iz lokalne politike, saj 
na lanskih volitvah niti ni več kan-
didirala za svetnico – svoje delo 

odlično opravila. »Načrtujemo štiri 
številke, in to po eno pred veliko-
nočnimi prazniki, predpoletno, 
jesensko ter božično-novoletno 
v decembru. Trudili se bomo, da 
bomo občanom postregli s kar 
največ informacijami v zvezi z 
dogajanjem v občini, da ne bomo 
samo objavljali novic in poročil, 
skušali bomo biti tudi motivacijski. 
Zdi se mi namreč, da v teh časih 
potrebujemo več pozitivnih spod-
bud in idej, da nam bo v življenju 
lažje in prijetnejše.«

SD

Spodnje Podravje � Nakup instrumenta je za družino velik fi nančni zalogaj

Za instrument tudi tisoč evrov in več
Ob vključitvi v glasbeno šolo otrok potrebuje svoj instrument. Ta mora biti v brezhibnem stanju, primeren otrokovi te-
lesno-fi zični zmožnosti in hkrati tudi cenovno dostopen za starše. Le tako bo otrok lažje rokoval z instrumentom in tudi 
hitreje napredoval. Ker so cene instrumentov precej visoke, tudi po več tisoč evrov, si je instrument mogoče tudi izposoditi.

Trnovska vas � Trnovski zvon ima novo urednico

Novost bodo motivacijske vsebine
V mandatu 2022–2026 je vodenje občinskega glasila prevzela Aleksandra Papež, znana slovenjegoriška kulturna delavka 
in lenarška knjižničarka.

Foto: ČG

Če serviser oceni, da instrumenta ni več smotrno popravljati, ga odpišejo ali pa ga uporabijo za razstavni ek-
sponat.

Foto: ČG

Glasbena šola Karola Pahorja Ptuj ima v fondu instrumente zelo različnih 
starosti, od starih 20 let in več do praktično novih.

Foto: SD

Aleksandra Papež je nova urednica Trnovskega zvona.

Pridobitev slehernega programa bodisi na novo bodisi v večjem ob-
segu pomeni za vsak zdravstveni zavod, še bolj pa za paciente, ki te 
storitve potrebujejo, veliko pridobitev. Od januarja lani je ptujski Zdra-
vstveni dom dobil odobren celoten program dermatovenerologije. 
Sočasno se je na tem delovnem mestu redno zaposlil dermatolog 
Jurij Plaznik, ki je že pred tem nekaj mesecev delal v zdravstvenem 
domu Ptuj, a le dvakrat tedensko po štiri ure.

»Ena koncesija za področje dermatovenerologije je za enega zdrav-
nika velik zalogaj glede na število pregledov, ki jih zahteva Zavod za 
zdravstveno zavarovanje Slovenije. Velikokrat je na voljo premalo 
časa, da bi se lahko vsakemu bolniku posvetili v tolikšni meri, kot bol-
nik od nas pričakuje, se pa trudimo,« pravi Plaznik. Po opravljeni medi-
cinski fakulteti v Mariboru si je izkušnje najprej nabiral v tamkajšnjem 
Univerzitetnem kliničnem centru (UKC). Po šestmesečnem priprav-
ništvu in opravljenem strokovnem izpitu je nato leto dni delal v ZD 
Slovenska Bistrica kot zdravnik specializant družinske medicine. Nato 
je zamenjal specializacijo na dermatovenerologijo, med tem časom 
pa delal v UKC Maribor, UKC Ljubljana in celjski bolnišnici. Konstantno 
učenje in pridobivanje izkušenj je izjemnega pomena: »Redno se ude-
ležujem strokovnih izobraževanj, na katerih dopolnjujem svoje zna-
nje, hkrati pa svoje znanje predajam naprej v obliki predavanj drugim 
zdravnikom in laikom.«

Ptuj � Prvo leto dermatološke ambulante 

V enem letu 5.000 pacientov
Od začetka lanskega leta je v ptujskem Zdravstvenem 
domu za polni delovni čas zaposlen dermatolog Jurij Pla-
znik. Ker je potreb izjemno veliko, je to zelo pomembna za-
poslitev. Samo v prvem letu delovanja so namreč pregledali 
kar 5.000 pacientov!

Foto: ČG 

Jurij Plaznik

Pexels.com

Prihajajo pacienti iz vse države
V ptujsko dermatovenerološko ambulanto prihajajo pacienti iz ce-

lotne Slovenije, največji delež seveda predstavljajo prebivalci regije, 
Ptuja in okolice. »Glede na to, da čakalne dobe močno presegamo, 
menim, da je to jasen kazalnik, da je bila dermatovenerološka ambu-
lanta res nujna. Na drugi strani pa za venerološke preglede (spolno 
prenosljive okužbe) čakalnih dob največkrat ni, le tu in tam se zgodi, 
da je čakalna doba za omenjene preglede kakšen dan,« pojasnjuje 
Plaznik. Bolniki, pri katerih je postavljen sum na spolno prenosljivo 
okužbo ali bi se želeli le testirati, se lahko naročijo brez napotnice. 

Kako pomembno je, da je ptujski Zdravstveni dom dobil program 
dermatologije, kažejo tudi statistični podatki. V prvem letu delovanja 
so v ambulanti obravnavali več kot 5.000 obiskov, v to so zajeti tako 
prvi pregledi kot kontrole. 

Kar se tiče obolenj, ki prevladujejo, Plaznik ugotavlja: »V ambulanti 
obravnavamo veliko bolnikov s kožnimi tumorji (benignimi in maligni-
mi), pogoste diagnoze so tudi luskavica, atopijski dermatitis, okužbe 
kože (glivične, bakterijske ...) itd.«

Glede na čakalne dobe se kaže potreba po dodatnem kadru oz. še 
vsaj enem dermatologu. Kar se tiče opreme, so zadovoljni, saj je am-
bulanta sodobno in ustrezno opremljena. Vse, kar so potrebovali za 
kakovostno obravnavo pacientov, so si priskrbeli.

Dženana Kmetec

Instrumente si lahko izposodijo tudi Instrumente si lahko izposodijo tudi 
društva in javni zavodidruštva in javni zavodi

Glasbena šola Karola Pahorja Ptuj velikokrat posodi glasbene 
instrumente ali glasbeno opremo tudi zunanjim uporabnikom, 
kot so Pihalni orkester Ptuj, dominikanski samostan, Arsana Ptuj, 
različna društva in javni zavodi, ki v svoji lasti nimajo specifičnih 
glasbenih instrumentov, jih pa za izvedbo javnih prireditev nujno 
potrebujejo. To so v glavnem tolkalni instrumenti, električni 
klavirji, notni pulti in mikrofoni.
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Kar 1.800 nastopajočih iz pe-
tih držav: Avstrije, Hrvaške, Ma-
kedonije, Italije in Slovenije se je 
predstavilo na letošnji etnografski 
povorki. Člani 73 skupin iz najra-
zličnejših društev so Ptujčanom in 
vsem drugim obiskovalcem, ki jih 
je bilo zelo veliko, še enkrat več 
pokazali, kako pomembni in zavze-
ti varuhi etnografske dediščine so.

Tanja Srečkovič Bolšec, direk-
torica Zavoda za turizem Ptuj, je v 
imenu organizatorja dejala, da so iz-
jemno veseli in ponosni, da se je po 
dveh letih premora na otvoritveno 

etno povorko odzvalo toliko dru-
štev, ki gojijo in na mlade prenašajo 
to izjemno dediščino našega okolja: 
»Ob kurentih ter korantih je svoje 
obredje prikazalo še kar nekaj FECC-
-ovih skupin, kar Ptuj ponovno uvr-
šča v sam vrh podobnih festivalov v 
Evropi. Veliko število obiskovalcev 
v mestu, ki so ob sobotni povorki 
lahko obiskali še največji dobrodel-
ni dogodek na prostem v Sloveniji 
– 18. Obarjado Lions kluba Ptuj – 
se udeležili najrazličnejših animacij 
in koncerta na prostem, pa je tudi 
rezultat dobrega dela v preteklosti 

in nadgradnje organizacije Kurento-
vanja, za kar se v Zavodu za turizem 
trudimo iz leta v leto.« Slikovite 
pustne navade od blizu in daleč so 
na ptujskih ulicah in trgih predstav-
ljali številni tradicionalni pustni liki, 
kot so kurenti, kopjaši, cigani, orači, 
ruse, piceki, medvedi ...

Še preden so se pustni liki spre-
hodili po ptujskih ulicah, je vajeti 
mesta prevzel princ karnevala. Ptu-
jska županja Nuška Gajšek je oblast 
za pustni čas predala karnevalske-
mu princu Hinku Šoštariču, vitezu 
Hinku Sodinskemu, plemenitemu 

Zdelo se je, kot bi jih bilo neskončno. Več sto kurentov in korantov ter številni drugi 
pustni liki so v soboto preplavili ptujske ulice. Po dveh letih premora so na najboljši 
možen način – z udeležbo in predstavitvijo svojega obredja – z otvoritveno etnograf-
sko povorko naznanili začetek 63. Kurentovanja.

Ptuj � Otvoritvena povorka 63. Kurentovanja

Vesel, norčav in nepozaben začetek letošnjega Kurentovanja

Med njimi je bil tudi guverner, 
pohvalil je njene organizatorje in 
sodelujoče ekipe ter poudaril, da 
je nekaj takega mogoče doživeti le 
na Ptuju. »Lions klubu Ptuj je dru-
ženje z dobrodelnostjo ponovno 
čudovito uspelo. V Sloveniji je ve-
liko ranljivih skupin in posamezni-

kov, ki potrebujejo pomoč. Lionsi 
pri tem lahko pomagamo.«

Še nikoli doslej pa v skrinjice na 
stojnicah tekmovalnih ekip, ki so 
se tudi šibile od lokalnih domačih 
dobrot, niso ljudje toliko darovali 
za dober namen, kar 13.139 evrov. 
Skupaj s prispevki tekmovalnih 

ekip in ekip, ki niso kuhale, so zbra-
li rekordnih 30.000 evrov, s kateri-
mi bodo pomagali družini Kralj iz 
Senešcev v občini Ormož, ki jim je 
požar uničil hišo, posameznikom 
in družinam pri lajšanju socialne 
stiske, otrokom iz socialno šibkih 
družin pri njihovem šolanju in pri 

delovanju razdelilnice hrane na 
Ptuju, je zadovoljen povedal pred-
sednik organizacijskega odbora 18. 
Obarjade Igor Kolar. 

Žal je tudi v regiji Spodnje Pod-
ravje vedno več lačnih ljudi, zato 
v Lions klubu Ptuj pomagajo, kjer 
lahko. V dveh kovidnih letih so do-
brodelno obaro razdelili zaposle-
nim v zdravstvu in v domovih upo-
kojencev, v letu 2023 pa se je Obar-
jada nadvse uspešno vrnila med 
ljudi. Sedanji predsednik Lions 
kluba Ptuj Robert Munda, član je 
že 22 let, v svojem mandatu deluje 
pod motom Delimo srečo, je tudi 
pobudnik enega toplega obroka 
na mesec za 200 uporabnikov, ki 

redno prihajajo po hrano v razde-
lilnico donirane hrane. Topel obrok 
jim skuhajo sami člani Lions kluba 
Ptuj. V preteklem letu so pomagali 
tudi mami samohranilki pri ureditvi 
kopalnice, družini iz Vitomarcev 
pri nakupu biološke čistilne na-
prave, dijaku iz Bosne, ki obiskuje 
Gimnazijo Ptuj, plačujejo bivanje 
v dijaškem domu. V Bukvici si je 
lahko 12 otrok iz socialno šibkih 
družin izbralo šolske potrebščine. 
Šest računalnikov pa so podarili 
OŠ Gorišnica. Božično-novoletno 
obdarovanje otrok iz socialno šib-
kih družina pa je najstarejša akcija 
Lions kluba Ptuj, ki jo zadnja leta 
izvajajo člani Leo kluba.

Ptuj ima izjemno moč, vedno, ko 
ljudje sodelujejo in se povezujejo. 
Letošnja Obarjada je tako nova 
zmaga humanitarnosti in srčnosti 
številnih ljudi. Vse obare so bile že 
zaradi svojih sestavin zmagovalne 
ne glede na zmagovalce: zdru-
ženo ekipo podjetij MCK, d. o. o, 
in Reseda, d. o. o., (Obrtna cona 
Markovci), ki je že svoje prvo so-
delovanje kronala z zmago, druga 
je bila ekipa DC Dominko Center, 
d. o. o., tretja pa ekipa Finakosa, 
d. o. o., v kateri je bilo še posebej 
napeto in polno pričakovanja, med 
kuhanjem obare se jim je namreč 
rodil novi član.

MG

Foto: ČG 

Oblast je prevzel princ Hinko Šoštarič, premeniti Gall

Foto: Črtomir Goznik

Lionsi niso samo dobri organizatorji, srčni ljudje s posluhom za ljudi v stiski, tudi kuhati znajo. Obara je teknila 
tudi predsedniku organizacijskega odbora 18. Obarjade Igorju Kolarju in predsedniku Lions kluba Ptuj Robertu 
Mundi.

Foto: ČG 

Predstavili so se številni tradicionalni pustni liki.
Foto: ČG 

Gostje iz Sardinije

Foto: Črtomir Goznik

Združena ekipa Radia-Tednika Ptuj ter Novega tednika&Radia Celje je v sestavi: Jože Mohorič, Kristina Grajžl, 
Mojca Hrup, Drago Slameršak (direktor), ki je vsem sodelujočim ekipam letošnje Obarjade podaril vstopnice za 
obisk Slovenskega večera v dvorani Campus, Mojca Zemljarič in Marjan Nahberger kuhala odlično mešano obaro.

»Lionsi smo tisti, ki smo poklicani k povezovanju in združevanju,« so besede, ki jih 
je ob svoji izvolitvi za guvernerja zveze Lions klubov, Distrikta 129, izrekel Radovan 
Pušnar. Le-te so se v vsej moči izkazale tudi na 18. Obarjadi Lions kluba Ptuj, največji 
humanitarni in družabni ter kulinarični prireditvi na prostem v času Kurentovanja 
in sploh največji prireditvi slovenskih Lionsov. Obiskalo jo je več kot sedem tisoč 
ljudi, k temu je prispevala tudi nova lokacija na Novem trgu, v samem jedru Ptuja.

Ptuj � 18. Obarjada Lions kluba 2022 – rekordna po obisku in zbranih sredstvih

Nova velika zmaga humanitarnosti in srčnosti 
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Foto: Črtomir Goznik

Najboljše tri ekipe: Združena ekipa MCK, d. o. o. in Reseda, d. o. o. (črna oblačila), zmagovalka 18. Obarjade, 
druga je bila ekipa DC Dominko Center, d. o. o. (bela oblačila), tretja pa ekipa Finakosa, d. o. o. (rumena oblačila).

Foto: Črtomir Goznik

Slavko Visenjak, predsednik ocenjevalne komisije, s komisijo, v kateri so bili še Danilo Toplek, Marjan Kostanje-
vec, Brigita Selinšek, Sara Balažic in Jožica Dominko, „ni imel problemov“. Večje težave so bile z obarami, ker je 
bilo veliko dobrih. Ocenjevali so: vonj, videz, okus, teksturo.

Foto: Črtomir Goznik

Med novinci letošnje Obarjade je bila tudi ekipa podjetja Avto Krka, d. o. o.

Foto: ČG 

Mali pokači nadaljujejo tradicijo.

Foto: ČG 

Zelo priljubljen lik baba deda nosi

Foto: ČG 

V povorki je sodelovalo več sto kurentov in korantov.

Foto: ČG 

Predstavili so se člani 73 skupin iz petih držav.

Foto: Črtomir Goznik

Več kot 7.000 ljudi je obiskalo letošnjo Obarjado. V skrinjice so darovali 13.139 evrov, skupaj s prispevki 22 tek-
movalnih ekip in štirih ekip, ki niso kuhale, pa so zbrali rekordnih 30.000 evrov.

Gallu. Županja se kratkega oddiha 
od vodenja občine veseli, princ pa 
je obljubil, da bo mesto vodil tako, 
kot to zna samo princ: »To bo de-
set dni veseljačenja, norčij, seveda 
pa bomo prikazali tudi vse pustne 
like, to je naš namen, da ohranja-
mo in nadaljujemo tradicijo, ki jo z 
veseljem prenašamo tudi na mlajše 
rodove.«

S tem se je v soboto uradno za-
čelo 63. Kurentovanje, ki bo v nas-
lednjih dneh, do pepelnične srede, 
osrednji pustni festival v Sloveniji. 
Dogajalo se bo vsak dan. Takšne in 
drugačne maske bodo vladale mes-
tu vse do naslednjega torka.

V nedeljo so se začeli večerni 
prikazi etnografskih likov, ki bodo 
pred Mestno hišo vsak večer od 18. 
ure naprej. Jutri, v sredo, se obeta 
prav poseben spektakel, dan kuren-
tovih in korantovih skupin, katere-
ga organizator je Zveza društev 
kurentov. Mesto bo vnovič obiska-
lo na stotine rogatih in pernatih 
kurentov in korantov.

Letos sicer obeležujemo še en 
mejnik, jubilej, 150 let od prve zabe-
ležbe povorke našemljenih mešča-
nov na Ptuju. Z Mestnim pustnim 
korzom, ki bo letos doživel deseto 
izvedbo, bo potekal prikaz zgodo-
vinske povorke v soboto, 18. febru-
arja.

V nedeljo, 19. februarja, pa bo 
vrhunec dogajanja, v sklopu Karne-
valfesta – Mednarodne karnevalske 
povorke – bo nastopilo okrog 2.500 
udeležencev.

Na vseh prireditvah javnega dela 
Kurentovanja organizatorji priča-
kujejo približno 4.000 udeležencev 
iz desetih držav, kar Kurentovanje 
uvršča med največje prikaze pustne 
dediščine v Sloveniji in Evropi.

Dženana Kmetec
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Znesek na posamezni položnici 
je odvisen od staršem določene-
ga deleža z odločbo pristojnega 
CSD in je lahko tudi 0 evrov. Starši 
po dohodninski, devetstopenj-
ski lestvici, plačajo od 77 do 10 
odstotkov ekonomske cene vrt-
ca. Tistim, ki plačujejo višji delež 
ekonomske cene, se bo seveda 
cena zvišala precej več kot tistim 
z najnižjimi prispevki. Je pa po 
drugi strani res, da je za nekoga z 
minimalnimi dohodki že dodatnih 
5 evrov na mesec veliko, saj to na 
letni ravni pomeni dodatnih 60 
evrov.

Glavni razlog za podražitev vrt-
ca so višje plače zaposlenih. Dejan 
Kopold, ravnatelj OŠ Podlehnik, 
je poudaril, da takšnega šolskega 
leta doslej še ni bilo. Oktobra lani 
se je zgodil dvig vrednosti plačil-
nih razredov za 4,5 odstotka, no-
vembra je prišlo do poračuna re-
gresa vsem zaposlenim v javnem 
sektorju, prav tako je bil regres 
obdavčen, kar navadno ni. Decem-
bra lani so pomočnice vzgojiteljic 
napredovale v nazive, posledica 
česar je prav tako višji strošek 
dela. Januarja letos je prišlo do 
dviga minimalne plače in premi-

ka plačne lestvice za pomočnice 
vzgojiteljic za tri plačne razrede. S 
prvim aprilom se bo vsem javnim 
uslužbencem osebni dohodek po-
večal za en plačni razred, maja pa 
bo treba izplačati še regres, ki je v 
primerjavi z lanskim letom nekoli-
ko višji zaradi dviga minimalne pla-
če. Ob vsem tem so se dvignili pre-
vozi na delo, regres za prehrano 
ter prispevek za KAD. Zaradi vsega 
naštetega v večini vrtcev trenutne 
ekonomske cene ne zadostujejo 
več za pokrivanje vseh stroškov, 
zato so občinam ustanoviteljicam 
že predlagali nove. 

Meško: »Nedopustno 
je, da je višina oskrbnin 
odvisna od plač 
zaposlenih«

Pojasniti je treba, da je ekonom-
ska cena sestavljena iz treh delov: 
stroškov plač vseh zaposlenih v 
vrtcih (ta predstavlja glavnino 
stroškov ekonomske cene, med 
70 in 80 odstotkov), stroškov ma-
teriala (med 15 in 20 odstotkov) in 
stroška živil (okoli 10 odstotkov). 
Ravno zaradi tega, ker so v eko-
nomsko ceno v največji meri vklju-
čeni stroški dela, se cene med vrtci 
tako zelo razlikujejo. »Nedopust-
no se mi zdi, da je višina oskrbnin 
odvisna od višine plač zaposlenih 
v vrtcu in da starši, katerih otroci 
obiskujejo vrtec, kjer so zaposleni 
starejši, ki imajo posledično višje 
plače (višji plačni razredi, nazivi, 
višji dodatek na delovno dobo, 
več odpravnin, višje jubilejne na-
grade …), plačujejo višjo ceno,« 
je izpostavila Simona Meško, rav-
nateljica Vrtca Ormož, in dodala, 
da bi morale biti ekonomske cene 
vseh vrtcev v Sloveniji enotne, pla-
če zaposlenih pa bi morala prevze-
ti država.

Da je obstoječi sistem nepravi-
čen, meni tudi Mitja Vidovič, rav-
natelj OŠ Hajdina: »Starši niso krivi, 

da živijo ravno v nekem kraju, kjer 
je vrtec precej dražji kot drugje. To 
pa na primer samo zato, kjer so v 
njem zaposlene starejše vzgojite-
ljice, ki prejemajo višjo plačo. Prav 
zato zagovarjam, da bi fi nancira-
nje strokovnega kadra prešlo pod 
državo, tako kot to velja za šole. 
Posledično bi se verjetno zaradi 
tega tudi cene vrtcev med seboj 
nekoliko bolj izenačile. Občine pa 
bi še naprej skrbele za investicij-
sko vzdrževanje in prostore.« 

Za plače zaposlenih 
v vrtcih bi morala 
poskrbeti država

Tudi majšperški ravnatelj Rajko 
Jurgec bi raje videl, da strošek plač 
prevzame država. Komaj takrat bi 
se lahko po njegovem mnenju za-
čeli pogovarjati v smeri bolj enot-
nih oskrbnin.

Matej Sužnik, ravnatelj OŠ Jur-
šinci, je izpostavil, da je ekonom-
ska cena izračunana ‚na nulo‘, to-

Večina vrtcev v Spodnjem Podravju se bo z marcem podražila. Deleži povišanja so zelo različni, v povprečju pa se gib-
ljejo med 5 in 20 odstotki. Nove predlagane cene morajo skoraj povsod potrditi še občinski sveti. Nekaj vrtcev je sicer 
povišanje napovedalo že zelo kmalu, vendar dokončnih številk še nimajo na mizi. Za starše to pomeni, da bodo ob vseh 
podražitvah, morali v družinskem proračunu najti še dodatna sredstva za vrtec. Ti zneski pa nikakor ne bodo majhni.

Spodnje Podravje � Nedopustno je, da višino oskrbnin v vrtcih določajo plače zaposlenih

Ekonomske cene vseh vrtcev po državi bi morali 

Alenki, upokojeni ravnateljici 
in učiteljici, je bila že v otroštvu 
diagnosticirana neozdravljiva bo-
lezen – Morquio sindrom – poli-
saharoza IV. Ta ji že celo življenje 
najeda sklepe, kosti in hrustanec, 
ki razpadajo, zaradi česar trpi za 
groznimi bolečinami. Že s sestro, 
ki je trpela za enako boleznijo in 
je umrla v hudih bolečinah, sta se 
na glas pogovarjali o tem, da bi, 
ko bo tako daleč, odšli neboleče 
in hitro ... »Sestri žal ni bilo dano, 
da bi se lahko poslovila brez bole-
čin. Takrat je trpela najbrž za vse 
nas,« je dejala Alenka. Toda pika 
na i za dokončno odločitev za ev-
tanazijo je bila huda okužba nog, 
ko ji je dobesedno razžrlo levi kolk 
in stegensko kost, nato pa težki 
operaciji, ki sta sledili, in vseskozi 
neznosne bolečine. »Takrat sem 
rekla, sedaj pa je dovolj,« je jasna 
Alenka, sicer ženska, ki še vedno 
izžareva neizmerno življenjsko vo-
ljo, a bolečine in tegobe, ki jih ima 
zaradi bolezni, so prehude. 

Pred leti sta želela oditi 
oba

Marijan, ki je z njo v dobrem in 
slabem, dobrih 40 let, je celo pred 
petimi oz. šestimi leti razmišljal, da 
bi odšla oba. »Čeravno sem relativ-
no zdrav in nimam nobenih izvidov 
oz. kake težke bolezni – razen da 
preventivno jemljem cel kup ta-
blet, ki so mi jih zdravniki predpisali 
že pred časom – sva načrtovala, 
da odideva skupaj in da se drživa 
za roke do zadnjega diha. To sem 
povedal mojemu vnuku, in sicer z 
besedami, da greva v Švico. Vnuk je 
bil presrečen, misleč, da smo našli 
dobrega zdravnika, ki bo Alenko 
pozdravil. Potem pa sem mu dejal, 
da gre za odhod brez vrnitve. In 
takoj mu je bilo jasno. V trenutku 
je odšel ven, se pošteno razjokal 
in prišel nazaj ter me stisnil k sebi 
rekoč: »Dedek, nikamor! Tega ti ne 
dovolim, mi smo tudi tvoji! Ti pa si 
naš, ne boš šel! Druga »ovira« pa 
je bila moja hčerka, ki je prav tako 

takoj rekla, da tega ne smem sto-
riti. In moral sem jima obljubiti, da 
bom ostal. Živim zaradi njiju …,« je 
opisal Marijan, ki Alenko neizmer-
no ljubi, kar je mogoče videti na 

vsakem koraku. V času pogovora ji 
vsake toliko ljubeznivo seže v roko.

»Najbolj si želim, da 
mine bolečina«

»Vesela ravno nisem, sem se pa 
odločila, da bom sedaj dala sebe 
na prvo mesto. Da bom zares pos-
tala egoistka, kar sicer v življenju 
nisem bila. In med drugim se mi 
dogaja, da je pravzaprav zelo tež-
ko biti egoist, predvsem do ljudi, 
ki jih imaš rad in s katerimi si pre-
živel toliko let svojega življenja,« s 

cmokom v grlu prizna sicer pogu-
mna Alenka in nadaljuje: »Najbolj 
si želim, da mine bolečina. Telo si 
me je že preveč podredilo, posebej 
odkar več ne plešem. Vidim, kako 
veliko mi je to pomenilo. Ples ob-
drži gibčnost – telesno in umsko.« 
Marijan pa je veselo dodal, da sta, 
dokler sta lahko, uživala v plesu in 
da sta znala plesati celo 10 različnih 
vrst plesov.

»Še ne bi malo ostala 
pri meni?«

»Želim, da me ni, da postanem 
nič in da sem nekje v popolni tiši-
ni, miru. Nočem več razmišljati o 
reinkarnacijah in ne vem, o čem 
vse sem prebirala. Ugotovila sem, 
da ko se enkrat odločiš za slovo, je 
to tisto, kar je teba narediti. In niti 
slučajno si ne želim, da bi se moja 
duša vrnila …,« je iskrena Alenka.

Čeprav je Marijanu izredno tež-
ko, pravi, da jo pri odločitvi o pro-
stovoljnem in dostojanstvenem 
odhodu podpira. »Ne morem biti 
takšen egoist, da bi gledal samo 
nase in da bi žena Alenka še nap-
rej trpela muke, ki jih nikdar niko-
mur ne bi privoščil. Pravzaprav 
bom srečen zanjo, ko se bo rešila 
strahotnih bolečin, čeravno sam 
ob tem doživljam hudo trpljenje. 
Tega, kar doživljam v svoji notran-
josti, ne morem nikomur povedati 

Večina vrtcev v Spodnjem Podravju bo kmalu dvignila cene oskrbnin. 

Foto: ČG

Ravnatelji bi fi nanciranje zaposlenih prenesli na državo, Skupnost občin Slovenije temu predlogu ni naklonjena. 

»Ne morem biti takšen egoist, da bi gledal samo nase in da bi žena Alenka še naprej 
trpela muke, ki jih nikdar nikomur ne bi privoščil. Pravzaprav bom srečen zanjo, 
ko se bo rešila strahotnih bolečin, čeravno sam ob tem doživljam hude muke. Tega, 
kar doživljam v svoji notranjosti, ne morem nikomur povedati oz. opisati,« je vidno 
ganjen dejal Marijan Janžekovič, mož Alenke, ki bo čez nekaj dni življenje končala 
v Švici, z evtanazijo.

Spodnje Podravje, Slovenija � Alenka Čurin Janžekovič odhaja umret v Švico

Marijan: »Srečen bom zanjo, da se bo rešila strahotnih 

Alenka Čurin Janžekovič, ki je prestala že 
ne, kmalu namerava oditi v Švico umret. 
nega zadnjega diha ga želi držati za roke …

Foto: MH

»Želim, da me ni, da postanem nič in da sem nekje v popolni tišini, miru. 
Nočem več razmišljati o reinkarnacijah in ne vem, o čem vse sem prebirala. 
Ugotovila sem, da ko se enkrat odločiš za slovo, je to tisto, kar je treba na-
rediti. In niti slučajno si ne želim, da bi se moja duša vrnila …,« je iskrena 
Alenka.
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poenotiti

rej nimajo prav nobene rezerve za 
pokritje dodatnih nepredvidenih 
stroškov. »Ko na televiziji začnejo 
govoriti o dvigu plač javnim usluž-
bencem, mi ne moremo ukrepati 
z danes na jutri. O spremembah 
bi morali biti obveščeni vsaj nekaj 
mesecev prej, da bi lahko s ce-
nami sledili povišanju. Prav zato 
smo razmeroma hitro nelikvidni, 
razliko pa v našem primeru na sre-
čo pokrije občina.« Ravno zaradi 
tega tudi Sušnik podpira idejo, da 

bi fi nanciranje zaposlenih v vrtcu 
prevzela država.

Cene vrtcev v Zavrču in Cirkula-
nah se ne bodo spreminjale. Zad-
nja podražitev je bila septembra 
lani, ko so cene oblikovali na polne 
skupine (razliko do polnih skupin 
pa sta doplačevali obe občini). 
Prav tako so imeli nekaj dolgotraj-
nih bolniških odsotnosti, ki so jih 
nadomestili s sodelavci, ki so v niž-
jih plačnih razredih, zato še shajajo 

s trenutnimi cenami. Po besedah 
Suzane Petek, ravnateljice OŠ Cir-
kulane-Zavrč, pa se najverjetneje v 
drugi polovici leta podražitvam ne 
bodo mogli izogniti. V Podlehni-
ku bo vrtec dražji predvidoma od 
marca naprej, za koliko odstotkov, 
pa bo znano do konca februarja. 
Občina Podlehnik je ena izmed 
redkih, ki dodatno subvencionira 
ceno vrtca v višini 11 odstotkov. 
Tudi v Markovcih še izračunavajo 

novo ceno, v kateri bodo upošte-
vali prav vse stroške, saj vrtec ne 
sme pridelati izgube.

Župani in županje: 
»Nevzdržen je samo način 
fi nanciranja predšolske 
vzgoje«

Predšolska vzgoja je eno od 
največjih področij pristojnosti ob-
čin. Ker so se v zadnjem letu vsi 
stroški, ki vplivajo na oblikovanje 
cene programov predšolske vzgo-
je izrazito povišali, imajo nekatere 
občine zaradi tega fi nančne te-
žave. Kljub temu pa se Skupnost 
občin Slovenije ne zavzema za 
popoln prenos stroškov zaposle-
nih na državo, pač pa ustreznejše 
sofi nanciranje države: »Področje 
predšolske vzgoje je tisto, ki je v 
večini držav Evropske unije v pri-
stojnosti lokalnih skupnosti. Je 
pristojnost, ki jo je mogoče najbo-
lje izvajati čim bližje ljudem. Župa-
nje in župani pogosto opozarjajo 
na nevzdržen način fi nanciranja 
izvajanja predšolske vzgoje, ko 
država sprejema odločitve, na 
katere občine ne morejo vplivati, 

morajo pa te odločitve izvajati in 
fi nancirati. Zagotovljena fi nanč-
na sredstva države pa so vedno 
nižja od stroškov, ki so jih občine 
dolžne po zakonih izvajati. Zato 
vztrajamo, da se stroški izvajanja 
predšolske vzgoje ovrednotijo 
natančno in da temu sledijo tudi 
fi nančna sredstva, ki jih občine 
prejmejo,« so sporočili s Skupnos-
ti občin Slovenije.

Po njihovem mnenju bi moralo 
biti to področje urejeno tako, da 
imajo občine glede na svoje spe-
cifi čne lokalne potrebe možnost 

aktivneje vplivati na organizacijo, 
izvedbo in fi nanciranje predšolske 
vzgoje. »Stroški plač zaposlenih 
so največji stroški, ki nastajajo na 
področju predšolske vzgoje. Zara-
di standardov in normativov obči-
ne na njihove spremembe nimajo 
vpliva. Vsa pogajanja s sindikati 
opravi državna raven, torej bi bilo 
prav, da to, kar država izpogaja, 
tudi plača,« so zapisali. Občinam 
so zato predlagali, da bremena 
rasti stroškov izvajanja predšolske 
vzgoje ne nosijo same.

Estera Korošec

Foto: ČG

Foto: ČG

Stroški plač vseh zaposlenih v vrtcih predstavljajo okoli 80 odstotkov ekonomske cene vrtca.

bolečin, čeravno ob tem doživljam hude muke«
oz. opisati,« je vidno ganjen dejal in 
nadaljeval: »Vse skupaj doživljam 
različno. Ljudje smo takšne nara-
ve, da nismo vsak dan enake volje 
in enako dojemljivi za vse. Rekla pa 
sva, da je res ne bom več pri tej od-
ločitvi oviral. Moje žene ne bi bilo 
že leto dni, kajti že takrat je bila 
pripravljena oditi, a nisem mogel 
biti tiho. Takrat sem ji rekel: ‚Še ne 
bi malo ostala pri meni?!‘ Pa je na 
kratko rekla: ‚Bom!‘ Takrat sem bil 
dejansko malo egoist.« 

»Morda takrat še sama nisem bila 
povsem pripravljena na ta korak. 
Dobro, da si me še malo zadržal,« 
je pripomnila Alenka, hkrati pa pou-
darila, da je sedaj trdno prepričana 
in da je nič več ne more odvrniti od 
tega. Kot pravi, se v družini odkrito 
pogovarjajo o tem: »Smo na takšni 
stopnji, da smo temu dorasli. Tudi 
vnuka bolje razumeta te stvari, saj 
jima je vmes umrla babica. Ob tem 
sta doživljala, kako se umira poča-
si in v bolečinah, v demenci ... Si-
cer pa sem vesela, da smo dosegli 
to stopnjo. Čeravno najbrž oba z 
Marijanom jočeva znotraj sebe … 
Po resnici povedano najbrž vsi, ki 
smo vpleteni, komaj čakamo, da se 
zgodba zaključi, da se poslovim in 
začnejo živeti tako, kot se pač živi. 
Zavedam se, da človeka enostavno 
ne moreš kar izbrisati iz življenja. 
Zdi se mi pa, da je ljubezen tista, ki 

obdrži vezi tudi takrat, ko eden od 
partnerjev odide. Vedno je en prvi.«

»Dokler bom živ, bo 
Alenka z menoj«

Marijan pa je med drugim še po-
jasnil, da na evtanazijo gleda tudi z 
drugega kota: »V Sloveniji je vsako 
leto nekaj desetin samomorov, ki 
jih ljudje opravijo na več ali manj 
grozovite načine, z velikimi boleči-
nami. Ampak nobeden od teh na-
činov ni neboleč kot pri evtanaziji. 
Brez vsake bolečine bo zaspala …«

Kot sicer pravi Alenka, datuma 
ne bo izdala, bo pa se odhod v Švi-
co zgodil kmalu, konec tega mese-
ca ali v začetku prihodnjega. Načr-
tujeta, da se bosta z Marijanom do 
njenega zadnjega diha držala za 
roke. »Seveda sem se težko spri-
jaznil s tem. Toda ko vidiš svojega 
dragega in ga spremljaš desetletja, 
kako živi s to boleznijo ... Alenka je 
bila invalidka, že ko sva se spozna-
la. Toda za invalidnost se nikdar ni-
sem zmenil. Pomembno mi je bilo, 
kakšen človek je, kakšno srce ima. 
Našla sva se dva ta prava za skupaj. 
Za konec še dodam, da bova osta-
la povezana. Kako in na kakšen 
način, pa sedaj ne bom razkril, a 
dokler bom živ, bo Alenka vedno 
z menoj.«

Monika Horvat

Foto: MH

mnoge operacije in pretrpela hude boleči-
Spremljal jo bo njen mož Marijan. Do nje-

Bo predlog zakona dobil podporo volivcev in na koncu poslancev?
Alenka je nedvomno med najglasnejšimi podporniki pomoči pri samousmrtitvi. »Govorim v imenu 

vseh Slovencev, ki si to želijo – in ni jih malo –, evtanazija bi morala biti človekova pravica. In upam, 
da se bo to v Sloveniji kmalu zgodilo,« je dejala na zadnji predstavitvi svoje avtorske knjige Sam bog 
naj jo bere. Predsednica Združenja za dostojno starost Srebrne niti Biserka Marolt Meden, ki je bila 
med lepim številom zbranih, pa je povedala, da je t. i. predlog zakona o pomoči pri prostovoljnem 
končanju življenja spisan v končni obliki. Kmalu bodo začeli zbirati podpise volivcev, kar bo trajalo 60 
dni. Podpise bo mogoče oddati tudi po elektronski pošti. Za vložitev v zakonodajni postopek bo treba 
zbrati približno 5.000 glasov. Nato pa bodo o predlogu odločali poslanci: »Če bodo poslanci prepoznali 
dobronamernost predloga zakona, bi lahko bil sprejet še letos.«

Omenjeni predlog bi tistim bolnikom, ki neznosno trpijo, a so pri polni pameti, omogočil, da sami 
odločajo o končanju življenja. Hkrati predvideva oboje: pomoč pri samomoru, kjer zdravnik pripravi 
smrtonosni pripravek, bolnik ga pa zaužije sam, in tudi evtanazijo, ki bi jo opravil zdravnik v primerih, 
ko si terminalno bolan človek želi končati življenje, a tega ni več sposoben narediti samostojno.

»Z vami sem. Prvi podpis sem oddala, tega pa očitno ne bom več mogla. Bo pa ga takrat podal 
Marijan,« je zadovoljno pripomnila Alenka.

Foto: MH

Predsednica Srebrnih niti Biserka Marolt Meden ob Alenki Čurin Janžekovič
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Vrtec Predviden delež 
povišanja (v odstotkih)

Predviden datum 
povišanja cen

Cirkovce 14,31 do 14,77 1. 3. 2023
Kidričevo 9,09 do 9,89 1. 3. 2023
Hajdina 5 do 15 1. 2. 2023
Ptuj 11–14,99 1. 3. 2023
Dornava 5–10         ?
Destrnik 10 1. 2. 2023
Trnovska vas 10 1. 1. 2023
Majšperk 23–24 1. 3. 2023
Ormož 13 1. 3. 2023

Vir: Vrtci Spodnjega Podravja

Večina vrtcev še nima dokončno sprejetih novih cen, so pa jih že posredo-
vali na občine ustanoviteljice, kjer jih mora potrditi še občinski svet. 

Dva vrtca do poletja ne bosta zvišala cenDva vrtca do poletja ne bosta zvišala cen
Podražitev cen oskrbe v vrtcih je realnost, ki se ji letos zagotovo 

ne bo izognila nobena od občin. V nekaterih so že pripravili (ali 
celo sprejeli) nove, višje cene, v drugih jih šele napovedujejo 
in izračunavajo. Vrtci, kjer ravnatelji že kmalu napovedujejo 
podražitve, vendar novih izračunov še nimajo pripravljenih, so v 
Podlehniku, Gorišnici, Lenartu, Markovcih, Vidmu in Juršincih.

Edina vrtca, kjer v prvi polovici leta 2023 še ne nameravajo 
zvišati cen, sta Cirkulane-Zavrč in Vitomarci.

Tudi zasebni vrtec napoveduje podražitev
Ptujski zasebni vrtec Vilinski gaj, ki ga obiskuje 70 otrok, bo s 

prvim aprilom dvignil cene. Deleža povišanja še niso določili, saj 
preračunavajo vpliv dviga mase plač, cen življenjskih stroškov, 
energentov in števila otrok, ki se nameravajo vpisati jeseni. 
Ekonomska cena vrtca za prvo starostno obdobje trenutno znaša 
560, za kombinirani oddelek 467 in za drugo starostno obdobje 
422 evrov. Staršem pripada 85 odstotkov tega, kar bi dobili za 
otroka v javnem vrtcu. Cene so nazadnje dvignili 1. januarja 
2022. 

Direktorica Tamara Peklar Korošec je tudi ena izmed tistih, ki 
si želi, da bi za plače zaposlenih v vrtcih poskrbela država.
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Čas, ki ga Ptujčani in okoličani najbolj 
nestrpno pričakujejo, je čas Kurentovanja 
– peti letni čas. S kurentovim skokom se 
utrip življenja povsem spremeni – podre-
jen in v celoti prilagojen je noremu pust-
nemu vzdušju. Vsi, od najmlajših do naj-
starejših, se prepustijo zabavi in druženju 
ter našemljeni sodelujejo pri ohranjanju 
bogate tradicije, s tem pa sovpada še izje-
mno razpoloženje ob najboljših glasbenih 
gostih v karnevalski dvorani.

Na letošnjem Kurentovanju v večna-
menski karnevalski dvorani Campus Sava 
Ptuj bodo na devetih dogodkih nastopili 
številni domači in tuji glasbeniki.

Pustni torek je na Ptuju dan, ko je vse 
prilagojeno pustnemu dogajanju. Prav vsi 
prebivalci in zaposleni tisti dan pridejo na 
ulice in v službo maskirani – nekateri bolj, 
drugi samo s kakšnim manjšim dodat-
kom. A glavno je, da se vsi zavedajo po-
mena pusta, druženja in zabave. V večini 
podjetij na Ptuju ob 12. uri zaključijo delo, 
se odpravijo v mesto, v lokale in se družijo 
ob dobri glasbi, izjemni domači kulinariki 
in najboljših ptujskih pustnih krofi h. Seve-
da se to edinstveno urbano pustovanje 
rado zavleče v pozne večerne ure.

V času pusta oblast na Ptuju prevzame 
princ karnevala. Ta od županje mestne 
občine Ptuj na otvoritveni slovesnosti 
Kurentovanja v imenu vseh pustnih likov 
in mask prevzame ključe mesta ter »ob-

last« za čas festivala – do pepelnice. Je 
protokolarni mojster na osrednjih pust-
nih prireditvah, ki v pustnem času doma 
in na tujem predstavlja Kurentovanje, 
mesto Ptuj in karnevalske prireditve. 
Princ karnevala po izboru zgodovinarke 
Marije Hernja Masten od leta 2003 naprej 
z insignijami, značilnimi oblačili in gardo 
predstavlja zgodovinsko osebnost kraja, 
od koder prihaja. Letos mestu vlada 18. 
princ karnevala – Hinko Sodinski, pleme-
niti Gall.

V karnevalski dvorani Sava Campus 
Ptuj, ki bo v času Kurentovanja še poveča-
la svoje kapacitete, bodo na pustno sobo-

to za zabavo skrbeli Jasmin Stavros, Na-
talija Verboten, Gadi in Buryana. Jasmin 
Stavros je absolutni kralj zabav, starosta 
hrvaške glasbene scene, ki že več kot 50 
let navdušuje na glasbenih odrih tako na 
Hrvaškem kot tudi po državah nekdanje 
skupne države. Slovenska pevka Natalija 
Verboten nikoli ne izpusti priložnosti za 
dobro zabavo, in to že vse od leta 1996, 
ko je stopila na samostojno glasbeno 
pot, njene pesmi pa so vedno del dobrih 
žurov. Skupina Gadi predstavlja mlajšo 
generacijo narodno-zabavnih in zabavnih 

skupin, ki že več kot desetletje krojijo slo-
venski glasbeni prostor. Skupno so izdali 
že več kot 50 skladb in posneli več kot 25 
videospotov. Vsi so tudi avtorsko podko-
vani, saj poleg tega, da so avtorji in soav-
torji večine svojih skladb, ustvarijo tudi 
veliko skladb za druge izvajalce. Danijela 
Burjan, v glasbenem svetu poznana pod 
imenom Buryana, svoje atribute skriva 
tudi v slovenskem svetu manekenstva, 
saj se je uvrstila v svetovni fi nalni izbor za 
Miss Earth. Simpatična pevka, ki prihaja iz 
Štajerske, se je na glasbenih odrih prvič 

pojavila leta 2018, v tem času pa izdala 
številne avtorske skladbe, remikse in du-
ete. Med skladbami boste zagotovo pre-
poznali njene uspešnice Ajde mali, vozi, 
Vidi se, Vino sladko in Pijana noč.

Najcenejše vstopnice za Kurentovanje 
2023 lahko kupite na vseh prodajnih mes-
tih Eventim in Petrol. Na voljo je tudi na-
kup vstopnice, ki omogoča vstop na vse 
prireditve v karnevalski dvorani (zgolj za 
stojišče v parterju) in je prenosljiva. 

Organizatorji: Radio-Tednik Ptuj, Event 24 
in Arena Campus Sava Ptuj

Kurentovanje 2023

Pustna sobota bo glasna, zabavna in nepozabna

Foto: ČG

Foto: E24Foto: E24

V petek je karnevalsko dvorano 
zavzel Galama večer z izjemnimi 
glasbeniki – Draženom Zečićem, 
zasedbo Mambo Kings in Aktua-
lovo Galamo.  Koncerti Dražena 
Zečića so zmeraj pravo doživetje, 
saj na odru združi najlepša čustva 
in pravo zabavo. Tako je bilo tudi 
sinoči, ko je poskrbel za vrhunski 
glasbeni dogodek, na katerem je 
publiko navdušil s svojimi največ-
jimi uspešnicami. Mambo Kings je 
zasedba, ob kateri vsak enostavno 
mora vsaj malo migati. Fantje so  
polno dvorano Campus spravili na 
noge ter ponudili večer poln plesa, 
zabave in izvrstnega razpoloženja. 
Vse skupaj je z najboljšo glasbo 
dodatno začinila še Aktualova Ga-
lama. 

V soboto zvečer pa je bilo v kar-
nevalski dvorani Campus Sava Ptuj 
vse v znamenju slovenske glasbe. 
Za izvrstno vzdušje številnih ma-
škar so poskrbeli Kingstoni, Saša 

Lendero, Polkaholiki in Petkova 
pumpa.

Skupina Kingston je upravičila 
sloves zasedbe, ki zna poskrbeti za 
vročo in nepozabno zabavo – pisa-
ne in tudi zelo domiselne maškare 
so rajale ob zvokih vseh njihovih 

največjih uspešnic. Ples in zabava 
sta bila na vrhuncu tudi ob nasto-
pu izjemne Saše Lendero, ki je zno-
va dokazala, da zna seči do srca, pa 
tudi pričarati noro plesno vzdušje. 

Živahno, navihano, predvsem pa 
glasno in polno pozitivne energije 

pa je bilo v dvorani Campus Sava, 
ko so na oder stopili Polkaholiki – 
polna dvorana je uživala ob prav 
vsaki skladbi, ki so jo zaigrali in 
pustno vzdušje je bilo izvrstno. Ker 
brez Petkove pumpe preprosto ni 

vikenda, je v karnevalski dvorani za 
zabavo skrbel tudi DJ Boštjan.

Drago Slameršak, direktor druž-
be Radio Tednik Ptuj, je ob pogle-
du na polno dvorano Campus, v ka-
teri se je znova zbralo 3.000 ljudi, 

dejal: “Vesel sem, saj smo ljudje v 
Podravju dokazali, da se znamo za-
bavati ob slovenski glasbi in prip-
raviti enkratno vzdušje, prav tako 
kot ob kateri drugi glasbi iz regije.“

nš

Minuli konec tedna sta dogajanje v karnevalski dvorani Campus Sava Ptuj zaznamo-
vala dva izjemna večera. 

Kurentovanje 2023

Galama večer in Slovenski večer navdušila

Foto: DAMN Media

Foto: DAMN Media
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Slovesnost, ki sta jo povezova-
la Joe Valencic in Luka Zibelnik, je 
odprla generalna konzulka Alen-
ka Jerak. Sledil je glasbeni nastop 
Martina Marsica, Tonyja Hocevarja 
in Johna Nemca, Gaja Višnar je v 
slovenščini in angleščini recitirala 
Prešernovo pesem Povodni mož, 
nadaljevalo se je s Trič-Trač polko 
Johanna Straussa v izvedbi Eda 
Ferrazzolija in Martina Marsica. 
Profesor Timothy Pogacar je bral 
odlomke iz Tavčarjeve Visoške kro-
nike, šolarji slovenske šole pri sv. 
Mariji Vnebovzeti so zapeli sloven-
ske narodne pesmi, Isabelle Kralj in 
Mark Anderson iz Theatre Gigante 
pa sta recitirala pesmi Srečka Ko-
sovela v obeh jezikih..

Kurentovanje v Clevelandu si-
cer poteka že od leta 2013 in se 
je prijelo kot eden večjih kultur-
no-zabavnih dogodkov v z mestu 
z največjo slovensko populacijo v 

ZDA, kjer mu pravijo tudi slovenski 
Mardi Gras, po znanem ameriškem 
pustovanju v New Orleansu na 
jugu v Louisiani.

Zbere se tudi 10.000 
udeležencev

Za organizacijo ob sodelovanju 
slovenskega generalnega konzu-
lata in sponzorjev skrbi Slovenski 
muzej in arhiv, delo opravljajo pro-
stovoljci. Letošnje Kurentovanje 
bo potekalo v živo in na spletu. 
Prvo leto so sicer našteli približno 
2000 udeležencev in obiskovalcev, 
kasneje se je številka pomaknila 
proti 10.000, vmes je sledil premor 
zaradi pandemije covida-19. Letos 
se do 18. februarja obeta deset do-
godkov. V soboto, 11. februarja bo 
Dave Antolin predstavil slovenske 
narodne noše, isti dan bo v Sloven-
skem narodnem domu zabavna 

prireditev Kurentov skok, na kateri 
bo nastopil Chardon Polka Band v 
živo.

V nedeljo bo strokovnjakinja za 
čebelarski turizem iz Maribora Ta-
nja Arih Korošeč predstavila api-
-turizem in čebelarstvo v Sloveniji, 
ponedeljek pa bo na vrsti ameriška 
premiera dokumentarnega fi lma 
LGBT SLO 1984 režiserja Borisa 
Petkoviča, ki se bo udeležil projek-
cije v gledališču LaSalle in pogo-
vora. Film prinaša arhivsko-doku-
mentaristični pogled na slovensko 
gejevsko, lezbično, biseksualno in 
transspolno sceno ter pripadajoče 
organizacije, ki so s svojo prodor-
nostjo sooblikovale širši družbeni 
prostor še v nekdanji Jugoslaviji.

V torek, 14. februarja bo pote-
kala spletna predstavitev peke 
potičk, to je mini potic, ki jo bo 
vodil Mark Tomc, naslednji pa bo 
pod naslovom Pizza, Pop, Pivo, & 

Polka na vrsti pouk polke in valčka 
pod vodstvom folklorne skupine 
Kres. V četrtek bo predstavitev in 
pokušina slovenskih vin in v petek 

predstavitev Plečnikove Ljubljane. 
V soboto bo najprej na vrsti tek 
na pet kilometrov, nato parada in 
zabava ter kurenti v in ob Sloven-

skem narodnem domu. Dogaja-
nje bo sklenil tradicionalni pokop 
Pusta.

Sta

Slovenska skupnost v ameriškem Clevelandu je minulo nedeljo pripravila praznovanje 
dneva kulture z glasbo. Praznovanje je bilo obenem uvod v Kurentovanje, ki se je zače-
lo 11. februarja in ga bodo sklenili 18. februarja z veliko parado.

ZDA, Slovenija � Praznovanje Prešernovega dneva uvod v teden Kurentovanja 

Kurentujejo tudi slovenski zdomci v Clevelandu

Foto: celevelandkurentovanje.com

Na Kurentovanje v Clevelandu, mestu v ameriški zvezni državi Ohio, se zbere tudi do 10.000 udeležence in obi-
skovalcev.

Po nekaterih ocenah naj bi ljudje 
vsako leto ob 14. februarju poslali 
milijardo valentinčkov, s čimer se 
praznik uvršča na drugo mesto po 
voščilnicah, saj zaostaja le še za 
božičem. Kot praznik zaljubljen-
cev smo ga Slovenci uvozili šele v 
sodobnem času, saj smo v prete-
klosti svetega Valentina slavili kot 
pomladnega svetnika, ki je napo-
vedal začetek dela v vinogradih 
in vrtovih, obenem pa so se na 
valentinovo poleg gregorjevega in 
vincencijevega ženili tudi ptički. Z 
odpiranjem proti zahodu pa nismo 
samo dedka Mraza zamenjali z Bo-
žičkom, pač pa svetemu Valentinu 
pridali patronat nad romantičnimi 
čustvi, še več, za valentinovo po-
gosto ne obdarimo zgolj svojega 
partnerja, pač pa vse, ki so nam 
tako ali drugače dragi.

Cvetje za polovico dražje 
od lani

Zlasti močnejši spol se najpo-
gosteje odloči za nakup cvetja. V 
cvetličarni Roža na Ptuju pravijo, 
da ni pravila glede vrste niti koli-
čine cvetja, večinoma pa gre za 
rezano cvetje. »Lahko je to samo 
en cvet, ne nujno vrtnica, lahko 
cel šopek, odvisno, kdo kupuje in 
seveda kakšna je njegova kupna 
moč. Je pa razlika med valenti-
novim in dnevom žena v številu 
obdarovank: za valentinovo fan-
tje praviloma kupijo en cvet ali 
šopek, za 8. marec pa tri, in sicer 
za svojo partnerko, za mamo in za 
taščo.«

Tudi v ormoški cvetličarni Pal-
ma ne morejo izpostaviti rož, ki se 
za valentinovo najbolj prodajajo. 
»Ker se namreč to iz leta v leto 
spreminja. Kakšno leto gredo bo-
lje lončnice, običajno pa je bolj pri-

ljubljeno rezano cvetje. Eni prise-
gajo na vrtnice, a tudi te niso pra-
vilo. Je pa res, da se je letos cvetje 
v primerjavi z lani bistveno podra-
žilo, približno za polovico, kar se 
pozna pri prodaji. Seveda je valen-
tinovo praznik, ko so cvetličarne 
še vedno bolj polne kot običajno, 
a niti slučajno tako kot za dan žena 
ali materinski dan. Če bi te dneve 
primerjal, bi rekel, da je 8. marec 
absolutni favorit po prodaji cvetja, 
vse bolj pa postaja popularen tudi 
materinski dan, medtem ko valen-
tinovo – tako tako, kakor katero 
leto,« razlaga Stanko Šipek.

Starejši praznika niso 
osvojili

»So pa ti prazniki postali mal-
ce preveč skomercializirani, do-
bavitelji pretirano navijejo cene, 
kar marsikoga odvrne od nakupa 
cvetja, ki je sicer zmeraj lepa po-
zornost. Ni namreč korektno, da 

je bilo treba za vrtnico še pred ted-
nom dni odšteti tri, za valentinovo 
pa kar pet evrov.«

Kakšna darilca pa zaljubljenci 
poleg cvetja še kupujejo svojim 
dragim? Prodajalne Hiša daril so 
pred valentinovim vedno temat-
sko urejene, promet je bil opa-
zno povečan že ves zadnji teden, 
največji pa bo po pričakovanjih 
danes, torej na sam praznik. V 
ptujski prodajalni pravijo, da so 
kupci v glavnem mladi do 30 let, 
darilca pa kupujejo tako fantje kot 

dekleta. »Starejši očitno niso zelo 
osvojili tega praznika. Največ pro-
damo plišastih medvedkov s srčki, 
svečk, čajev, lončkov in brisač z 
napisi o ljubezni, umetnega cve-
tja, bonbonier ali kakšnih drugih 
drobnih pozornosti.« Za tiste, ki 
se odločijo nekoliko globlje seči v 
žep, dodajajo v lenarški prodajal-
ni Hiše daril, pa so na voljo darilni 
boni za razvajanje v velnesih, kot 
so kopanje, savnanje, masaže in 
drugi negovalni tretmaji.

Senka Dreu

Danes goduje sveti Valentin, ko si v nekaterih kulturah zaljubljenci izkazujejo ljube-
zen. V zahodnem svetu si še danes najpogosteje pošiljajo valentinčke – ljubezenska 
pisemca v obliki srca ali krilatega Kupida, pri nas pa je bolj v navadi izmenjava darilc.

Spodnje Podravje � Praznik zaljubljencev, ko cene cvetja poletijo v nebo

Za valentinovo enega, za dan žena tri

Foto: Hiša daril

Trgovci ugotavljajo, da zlasti mlajše generacije Slovencev za valentinovo svojim dragim najpogosteje kupujejo 
cvetje, plišaste medvedke s srčki, bonboniere in druge drobne pozornosti z napisi o ljubezni.

Različne navadeRazlične navade
V Zahodnem svetu je poleg izmenjave voščilnic ob 14. februarju 

pogosta navada, da zlasti moški ženskam podarjajo vrtnice, 
čokolado in nakit. V nekaterih državah Vzhodne Azije, zlasti na 
Japonskem in v Južni Koreji, podobno pa je tudi v Avstraliji, pa so 
ženske tiste, ki za valentinovo ljudem, ki jih imajo rade, podarjajo 
slaščice in cvetje.

Najbolj zaželeno cvetje, parfumi in 
romantična večerja

Rezultati ankete, ki so jo v januarju za uporabnike pripravili 
pri platformi Ceneje.si, kažejo, da bo valentinovo letos večina 
Slovencev praznovala s svojim partnerjem. S svojim prijateljem 
bo ta dan praznovalo sedem odstotkov vprašanih, trije odstotki s 
svojim kužkom, in skoraj trije odstotki s svojim mačkom.

Kot so še pokazali rezultati ankete, bi se 34 odstotkov 
vprašanih kot darila najbolj razveselilo cvetja. Skoraj 17 
odstotkov si želi parfum, šest odstotkov uro, sedem odstotkov 
pa bi se razveselilo že bonbonov. Kar 31 odstotkov vprašanih 
pa si želi, da bi jih njihov partner v čast njuni ljubezni 14. 
februarja odpeljal na romantično večerjo, šest odstotkov, bi se jih 
razveselilo kosa nakita in sedem odstotkov spodnjega perila.

Nakup darila pa zahteva določen strošek. Kar 32 odstotkov 
anketirancev bo za letošnja valentinova darila namenilo med 20 
in 40 evrov. Skoraj 30 odstotkov jih bo poiskalo nekaj cenovno 
ugodnejšega, za kar bodo porabili največ 20 evrov. 26 odstotkov 
jih bo svojim ljubljenim namenilo darila, ki bodo vredna med 40 
in 100 evri. Pet odstotkov jih bo zapravilo med 100 in 200 evri, 
več kot 200 evrov pa kar šest odstotkov vseh vprašanih, še kažejo 
podatki ankete.

Foto: prexels.com
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V ormoški knjižnici so lani zabe-
ležili več kot 33.200 obiskov zara-
di izposoj gradiva, uporabniki so 
si izposodili več kot 94.300 enot. 
Čeprav še vedno največ obiskoval-
cev knjižnico obišče zaradi izposo-
je, pa je ta veliko več kot izposoje-
valnica. Velja za pomemben pros-
tor ali kar center druženja in sreče-
vanj. Poleg prijetnih kotičkov, ki jih 
svetli prostori ponujajo za branje in 
raziskovanje, namreč prirejajo cel 
kup raznoraznih kulturnih priredi-
tev, s katerimi med drugim spod-
bujajo bralno kulturo. Lani so jih za 
otroke in odrasle organizirali blizu 
250, ki jih je obiskalo skoraj 10.000 
obiskovalcev. »Že tradicionalno 
pripravljamo predstavitve knjig in 
pogovore z zanimivimi avtorji v ob-
liki literarnih večerov. Pred kratim 
smo gostili Toneta Partljiča. Naša 
stalnica so tudi strokovna preda-
vanja, ustvarjalne delavnice, bralni 
klubi, pravljični večeri za odrasle 
ter pravljične urice za otroke, ki 
jih izvajamo vsak teden in so zelo 
dobro obiskane. Ob tem je že ute-

čeno sodelovanje z vrtci in šolami 
v obliki bibliopedagoških ur in pro-
jekta rastemo s knjigo,« je pojasni-
la bibliotekarka Marijana Korotaj 
in nadaljevala, da so literarni večeri 
vselej dobro obiskani, še posebej, 
če gre za priljubljene avtorje. »Ima-
mo lepo izoblikovano skupino 
rednih obiskovalcev. Glede na vse-
bino pa poleg rednih udeležencev 
pritegnemo tudi druge. Naši gostje 
večkrat povedo, da so presenečeni 
nad dobrim obiskom. Kot primer 
lahko navedem nedavni fi lmski ve-
čer s predstavitvijo dokumentar-
nega fi lma avtorja Mateja Vraniča, 

kjer smo napolnili belo dvorano 
grajske pristave in zabeležili okoli 
100 ljudi.«

Tudi letos se trudijo privabiti 
številne zanimive goste, od Ferija 
Lainščka do Davida Zupančiča z 
najbolj popularno knjigo ta čas Živ-
ljenje v sivi coni. »Želimo spremljati 
bralne trende in v Ormož privabiti 
kakovostne slovenske avtorje.«

V samem vrhu najboljših 
zelenih knjižnic

Knjižnica se občasno spremeni 
tudi v majhno delavnico, saj se obi-

skovalci na ustvarjalnih delavnicah 
učijo vseh sort in osvajajo praktič-
ne veščine, ki jih lahko uporabijo 
v vsakdanjem življenju. Sicer pa 
se razvija tudi na drugih ravneh. 
Prijavljajo se na raznorazne projek-
te, s pomočjo katerih med drugim 
skrbijo tudi za izobraževanje zapo-
slenih in lažje vključevanje ukrajin-
skih beguncev.

Vsak delovnik na knjižnični tera-
si poteka jutranja telovadba Šole 

zdravja, že dobro znani so njihovi 
četrtkovi zeliščarski popoldnevi, ki 
so na sporedu v poletnem času.

Ormoška knjižnica sodi tudi v 
sam vrh najboljših zelenih knjižnic 
na svetu. Obdana je z zeliščnimi 
gredicami, s katerih pobirajo zeli-
šča, jih sušijo, s pomočjo strokov-
njaka pa nato pripravijo zeliščne 
mešanice oz. čaje, ki jih uporablja-
jo kot promocijska darila. Negujejo 
tudi brajde, na katerih zori grozdje, 

iz katerega pripravijo marmelado 
ali sok. Poleg tega se lahko pohva-
lijo še z manjšim čebelnjakom ter 
knjižnico semen.

Redno se vključujejo v večja 
praznovanja v občini ter skrbijo za 
novosti in prisluhnejo željam upo-
rabnikov. Prav na njihovo pobudo 
v tem in prihodnjem mesecu ob 
ponedeljkih popoldan pripravljajo 
solo plesne delavnice za odrasle.

Monika Horvat

Kaj imajo skupnega knjige, cela vrsta dogodkov, zeliščni vrt, čebelnjak, čajne mešanice 
in jutranja telovadba? Knjižnico Franca Ksavra Meška Ormož. Ta je veliko več kot iz-
posojevalnica gradiva. 

Ormož � Knjižnica: od knjig in dogodkov do zeliščnih gredic in medu

Lani blizu 250 prireditev in skoraj 10.000 obiskovalcev

Foto: MH

Vsak teden v osrednji enoti organizirajo pravljične urice za otroke, ki so dobro obiskane.

Letos PMPO, ki je tretja najsta-
rejša tovrstna kulturno-izobraže-
valna ustanova v Sloveniji, praznu-
je 130-letnico. Ponaša se z izjemno 
zanimivo zgodovino in bogatim 
gradivom, s svojim delovanjem in 
zbirkami pa ves čas skrbi za pre-
poznavnost kulturne dediščine 
tako s ptujsko-ormoškega obmo-
čja kakor tudi s širšega sloven-
skega prostora, je na odprtju raz-
stave poudarila Tatjana Štefanič. 
„Razstavljene risbe in grafi ke se 
osredotočajo na več tem, v okviru 
katerih so študentje umetnostne 
zgodovine raziskovali upodablja-
nje pokrajin in fi gur v umetniko-
vem opusu, pa tudi zanj vedno 
aktualni vprašanji o tokokrogu živ-

ljenja in smrti. Svoja dognanja so 
zapisali v katalogih z naslovoma 
Življenje in smrt sta si brata, Motivi 
Dafne in mrtvega kurenta v opusu 
Franceta Miheliča in Čutnost min-
ljivosti, Motivi pokrajin in fi gur v 
opusu Franceta Miheliča, ki jo je 
v letih 2021 in 2023 v sodelovanju 
s Pokrajinskim muzejem Ptuj-Or-
mož, založila Filozofska fakulteta 
Maribor. Tudi pričujoči katalog 
Preplet čutnosti in (ne)minljivosti 
življenja v risbah in grafi kah Fran-
ceta Miheliča, ki se navezuje na ak-
tualno razstavo umetnikovih del v 
Miheličevi galeriji na Ptuju, ponuja 
strnjen pregled, ki so jih izbrali štu-
dentje. V PMPO se posebej v času, 
ko obeležujemo visok jubilej de-

lovanja, zavedamo pomembnosti 
in nujnosti predajanja osnovnih 
znanj in veščin novim generaci-
jam umetnostnih zgodovinarjev. 
Tudi to je namreč eno pomembnih 
poslanstev naše ustanove,“ pa je 
o najnovejši razstavi Miheličevih 
del, s katero so se izkazali kura-
torji študentje, z lastnim in svežim 
pogledom na izbrana Miheličeva 
dela, povedala mentorica Tatjana 
Štefanič.

Kulturna dediščina – 
most v prihodnost

Razstavo je odprl direktor Po-
krajinskega muzeja Ptuj-Ormož 
Aleksander Lorenčič v prepričanju, 

da bodo s Filozofsko fakulteto v 
Mariboru tudi v prihodnje dobro 
sodelovali. Čestital je ob kultur-

nem prazniku, s povabilom na vse 
prihodnje dogodke, ki jih v muze-
ju pripravljajo ob svoji 130-letnici. 

„Kultura, široka in kompleksna, 
včasih razumljena, včasih malo 
manj, je pravzaprav nekaj, kar nas 
spremlja na vsakem koraku, je ne-
kaj, kar nas defi nira, je tista, ki nas 
je izoblikovala, na nek način poma-
gala sooblikovati našo identiteto, 
našo samozavest. Na drugi strani 
pa se naše vrednote zrcalijo tudi 
v odnosu do kulturne dediščine. 
Svoje poslanstvo ptujski muzej vse 
svoje obdobje opravlja z veliko od-
govornostjo. Širi zavest o vlogi in 
pomenu kulturne dediščine, ki na 
eni strani pomaga razumeti pre-
teklost, zgodovino, na drugi strani 
pa je tudi tista, ki bi lahko vplivala 
na lepšo prihodnost, je most v pri-
hodnost. To pa je področje, ki se 
ga v širšem smislu še premalo za-
vedamo.“

MG

Na slovenski kulturni praznik so v Pokrajinskem muzeju Ptuj-Ormož, v Miheličevi gale-
riji, odprli razstavo, ki je nastala v sodelovanju ptujskega muzeja s študenti Oddelka za 
umetnostno zgodovino Filozofske fakultete Univerze Maribor. Razstava Preplet čutnosti 
in (ne)minljivosti življenja v risbah in grafi kah Franceta Miheliča (1907–1998) ponuja 
vpogled v izbrana dela enega izmed najvidnejših slovenskih umetnikov 20. stoletja, Fran-
ceta Miheliča. Na razstavi prikazana dela hranijo v Grafi čnem kabinetu Franceta Miheli-
ča na Ptuju, ki s svojim gradivom ponuja izjemen vir za proučevanje, še posebej pa risbe. 

Ptuj � Miheličeva galerija z novo razstavo 

Svež vpogled v izbrana dela Franceta Miheliča

Foto: Črtomir Goznik 

Študentje Filozofske fakultete Univerze Maribor, Oddelka za umetnostno zgodovino, kuratorji razstave Preplet 
čutnosti in (ne)minljivosti življenja v risbah in grafi kah Franceta Miheliča z mentorico Tatjano Štefanič iz PMPO 
in Miheličevo dedinjo Majo Dolanc. Svoje delo s pregledom in izborom Miheličevih del na papirju, pisanjem be-
sedil za katalog in postavitvijo razstave, ki bo na ogled do 26. marca, so odlično opravili. Predstavili so lasten in 
svež pogled na izbrana Miheličeva dela.

V knjižnici 10 zaposlenihV knjižnici 10 zaposlenih
Knjižnica skupaj s tremi krajevnimi hrani preko 129.200 enot 

gradiva. Od tega imajo v osrednji knjižnici v Ormožu v prostem 
pristopu 90.000 enot, 10.000 enot je še v arhivu. »Najpogostejši 
obiskovalci so odrasli uporabniki, ki opravijo 70 % obiskov 
knjižnice zaradi izposoje, med njimi jih je daleč največ iz 
kategorije zaposlenih, ki skupno opravijo tretjino vseh obiskov,« 
so povedali. Vseh zaposlenih je okoli 10.

Grafični kabinet F. Miheliča izvrsten študijski poligonGrafični kabinet F. Miheliča izvrsten študijski poligon
Razstavni katalog se navezuje na razstavo Miheličevih del, vsebuje strnjen pregled tem, ki so si jih 

raziskovali študentje. Filip Burnik je raziskoval erotičnost, življenje in smrt v Miheličevih motivih Dafne, 
Noemi Čop je obravnavala raznovrstne risbe z erotično vsebino, Rebeka Kerčmar se je osredotočila 
na moške in ženske akte iz umetnikovega pariškega obdobja sredi 20. stoletja, Urška Kiselak se je 
ukvarjala z izginjanjem krajine iz Miheličevega opusa, Saša Preložnik Šimac je približala življenje skozi 
kurentovo masko in smrt kurenta, Lorena Kumer je raziskovala razdejano in otožno pokrajino kot nosilko 
umetnikovega sporočila, Kristijan Matjašič pa je skozi motive Kronista in Miheličevega očeta opozoril na 
umetnika kot izjemno pretanjenega opazovalca in pomembnega zapisovalca tegob in grozot časa, v katerem 
je ustvarjal. 

Grafični kabinet Franceta Miheliča v drugem nadstropju Miheličeve galerije na Ptuju s svojim gradivom 
ponuja izjemen vir za proučevanje. Obsežen fond kabineta s skoraj 6.000 enotami, ki so jih podarili deloma 
umetnik sam, v večji meri pa njegovi dediči Alenka Puhar, Maja Dolanc in France Mihelič mlajši, zagotovo 
spada med tiste zbirke muzeja, ki mladim raziskovalcem nudi možnost poglobljenega študija umetniških del. Foto: Črtomir Goznik
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1. SNL
REZULTATI 21. KROGA: 
Koper – Maribor 0:1 (0:1); 
Celje – Mura 2:1 (1:0); strelci: 1:0 

Bajde (1.), 2:0 Vuklišević (49.), 2:1 
Zličić (60.);

Gorica – Kalcer Radomlje 1:1 (0:0); 
strelca: 0:1 Čuić (65.), 1:1 Vekić (93.);

Olimpija – Bravo 2:1 (0:0);  strelci: 
1:0 Kvesić (50., z 11 m), 2:0 Krdžalić 
(59.), 2:1 Kramarič (71., z 11 m);

Domžale – CB24 Tabor Sežana 
0:4 (0:1); strelci: 0:1 Korošec (6.), 0:2 
Hasanbegović (59., ag.), 0:3. Ad. Ze-
ljković (68.), 0:4 Briški (82., z 11-m).
1. OLIMPIJA 21 16 3 2 41:17 51
2. CELJE 21 10 7 4 32:24 37
3. MARIBOR 21 11 3 7 46:27 36
4. KOPER 21 10 5 6 31:19 35
5. MURA 21 8 7 6 32:27 31
6. DOMŽALE 21 8 7 6 31:28 31
7. BRAVO 21 6 4 11 20:20 22
8. TABOR SEŽANA 21 3 6 12 18:46 15
9. GORICA 21 2 8 11 15:31 14
10. RADOMLJE 21 2 8 11 16:43 14

Koper – Maribor 0:1 (0:1)
STRELEC: 0:1 Vipotnik (10.).
KOPER: Golubović, Palčič (od 66. 

Kambić), Mittendorfer, Bilić, Koder-
man, Correia (od 75. Požeg Vancaš), 
Vešner Tičić, Kotnik (od 81. Jašara-
gić), Ochieng (od 66. Fanimo), Osuji 
(od 75. Krajinović), Edomwonyi. Tre-
ner: Zoran Zeljković.

MARIBOR: Jug, Milec, Watson, 
Šoštarič Karič, Sikošek, Antolin (od 
86. Kronaveter), Repas, Iličić (od 80. 
Guerrico), Božić (od 72. Tolić), Brnić 
(od 86. Laušić), Vipotnik. Trener: Da-
mir Krznar.

Spomladanski del sezone se je 
začel z izjemno zanimivimi tekmami, 
praktično vsaka je z določenega vidi-
ka predstavljala derbi. Vsaj na papir-
ju so največje presenečenje pripravili 
Sežanci, ki so v gosteh ugnali Dom-
žalčane, a resnica se skriva v podrob-
nostih: Domžalam ni uspelo ugnati 
Tabora že na zadnjih osmih tekmah 
in za »rumeno družino« ostajajo pra-
va »črna mačka«. 

Naziv derbi kroga je glede na 
stanje na lestvici pripadel obračunu 
med Mariborom in Koprom. Ta je po-
nudil zelo dobro predstavo v prvem 
polčasu, Maribor pa je z golom Žana 
Vipotnika že zelo zgodaj prišel do 
prednosti. Za najbolj »vročega« na-
padalca vijoličastih je to bil že deseti 
zadetek na zadnjih sedmih tekmah. 
Očitno zimski premor ni prav nič vpli-
val na njegovo strelsko formo, kar bi 
lahko za klub iz štajerske prestolnice 
kmalu prineslo dobre novice iz nogo-
metne tržnice. Napadalcev, ki bi ni-
zali takšne serije golov, je na tržišču 
zelo malo, njihova cena pa je visoka 
… Angažiranje Arnela Jakupovića v 
prejšnjem tednu je varovalka, ki jo je 
Marko Šuler zaradi mirnega spanca 
enostavno moral izvesti …

Drugi polčas obračuna na Bonifi ki 
bi se lahko v 59. minuti obrnil tudi 

v drugo smer, saj so imeli domačini 
na voljo strel z bele točke (priboril 
ga je Vid Koderman, nekdanji član 
vijoličastih), a je Osuji zgrešil cilj. 
Mariborčani so v nadaljevanju zaprli 
vse poti do svojega gola in se veselili 

pomembne zmage pred nedeljskim 
večnim derbijem.

Nogometaši Olimpije ga bodo za-
čeli s prednostjo 15 točk. Toliko so si 
jih namreč priigrali jeseni, z zmago 
na tokratnem ljubljanskem derbiju 

V soboto je na Brdu pri Kranju 
potekala podelitev Bloudkovih na-
grad za leto 2022, najvišjih državnih 
nagrad na področju športa – letoš-
nje so prejeli dobitniki kolajn na lan-
skih zimskih olimpijskih igrah Gloria 
Kotnik, Tim Mastnak (deskarja na 
snegu), Žan Kranjec (alpski smučar) 
ter Peter Prevc, Timi Zajc, Cene 
Prevc in Lovro Kos (smučarski ska-
kalci). Na prireditvi, ki je bila že 58. 
po vrsti, je bilo podeljenih tudi deset 
Bloudkovih plaket. 

»Priznanja Stanka Bloudka so 
najvišja priznanja Republike Slo-
venije na področju športa. Prva so 
bila podeljena že leta 1965. Zato 
nosijo v sebi tudi žlahtnost tradicije 
in odsev najbolj bleščečih trenutkov 
slovenske športne zgodovine. Zara-
di neverjetnih dosežkov in razvoja 
slovenskega športa v zadnjih letih je 
Bloudkov odbor vsako leto postav-
ljen pred zahtevnejše odločitve. Od-
ločanje, komu podeliti priznanja, ob 
številnih, ki si ga zaslužijo, je skoraj 
misija nemogoče,« je dejal predse-
dnik odbora za podeljevanje Bloud-
kovih priznanj Viki Grošelj.

V imenu športnikov se je za pode-
litev nagrad zahvalila Gloria Kotnik: 
»Veseli in ponosni smo, da smo pre-
jeli te nagrade. Vsak dan se trudimo 
biti najboljši in z veseljem zastopa-
mo državo. Najbolj veseli pa smo, če 
smo lahko komu vzor in motivacija. 
Hvala pa tudi družini, trenerjem, na-

vijačem in vsem ostalim, ki nas pri 
športu podpirajo.«

Na podelitvi sta prejemnike Blo-
udkovih priznanj nagovorila tudi 
predsednica Nataša Pirc Musar in 
minister za gospodarstvo, turizem in 
šport Matjaž Han. »Počastitev nacio-
nalne kulture in športnih dosežkov 
z državnima praznikoma je zelo po-
membna. Z njima se slovenska dr-
žava in ljudje poklonimo temeljema 
svoje identitete, ki sta jo skozi čas 
soustvarjala, krepila in bodrila kul-
tura in šport,« je med drugim dejala 
Pirc Musarjeva ter poudarila pomen 
športa in tudi kulture za družbo. 
Minister Han je v nagovoru izposta-
vil vrhunske rezultate slovenskih 
športnic in športnikov ter poudaril 
pomen športa z vidika narodnega 
ponosa: »Šport nas povezuje od 
otroštva pa vse do jeseni našega 
življenja. Ni važno, ali smo na igrišču, 
smučišču, na tribuni ali pred TV-za-
sloni. Šport je razlog, zakaj vsi skupaj 
s ponosom zapojemo Zdravljico in vi-
soko dvignemo slovenske zastave.«

Han se je zavzel tudi za vzposta-
vitev stabilnega vira fi nanciranja za 
razvoj slovenskega športa in športne 
infrastrukture ter vnovič poudaril 
pomen krepitve sinergij na podro-
čju gospodarstva, športa in turizma. 
»Čas je, da športu vrnemo, kar šport 
že ves čas daje državi in nam.«

Ob Bloudkovih nagradah je odbor 
podelil tudi Bloudkove plakete. Za 

pomembne športne dosežke so jih 
dobili atlet Kristjan Čeh, strelca Jas-
mina in Boštjan Maček, kajtar Toni 
Vodišek ter tekmovalka v jiu-jitsuju 
Maja Povšnar, za pomemben prispe-
vek k razvoju slovenskega športa so 
jih prejeli Vladimir Sitar (kikboks), 

Aljoz Radelj (rokomet), Janez Hu-
dej (paraolimpijski šport) in Branko 
Terglav (hokej na ledu), za življenj-
sko delo v športu pa Janez Slavič 
(kasaštvo) in Branko Recek (razvoj 
športa v Moravskih Toplicah).

JM, sta

RokometRokomet
Celjani odlični tudi na Celjani odlični tudi na 
HardekuHardeku

Stran 16Stran 16
ŽRK Žiher hiše Ptuj-Ormož - ŽRK Žiher hiše Ptuj-Ormož - 
z remijem do zagotovljenega z remijem do zagotovljenega 
obstanka v prvi ligiobstanka v prvi ligi

Stran 16Stran 16

RokometRokomet
Pred Veliko Nedeljo klonil še Pred Veliko Nedeljo klonil še 
Dol Hrastnik, Gorišničanom Dol Hrastnik, Gorišničanom 
točka z velikim pomenomtočka z velikim pomenom

Stran 17Stran 17
FutsalFutsal
Zmaga KMN Meteorplast Šic baraZmaga KMN Meteorplast Šic bara

Stran 17Stran 17

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

E-mail: sport@radio-tednik.si

Foto: Vid Ponikvar

Vladimir Sitar, za pomemben prispevek k razvoju slovenskega športa
Predlagatelj: Klub borilnih veščin Ptuj
Vladimir Sitar, po poklicu univerzitetni profesor športne vzgoje s 
specializacijo kikboksa, se z borilnimi športi ukvarja že od leta 1975, 
ko je v Karate klubu Ptuj, današnjem Klubu borilnih veščin Ptuj, za-
čel trenirati veščino budokai. Vladimir je v tedanji Jugoslaviji osvojil 
sedem naslovov državnega prvaka v kikboksu, bil je član jugoslo-
vanske reprezentance, tekmoval je tudi v tajskem boksu, boksu in 
karateju. Je nosilec naziva mojster borilnih veščin črni pas, 7. dan. 
Leta 1987 je zaključil tekmovalno kariero in se posvetil trenerskemu 
delu. Kot dolgoletni glavni trener KBV Ptuj in selektor državne re-
prezentance Kickboxing zveze Slovenije je soustvaril kar nekaj sve-
tovnih in evropskih prvakov in prvakinj. Ob trenerskem delu je zelo 
aktiven v številnih domačih in tujih športnih organizacijah in tudi 
avtor knjig s področja kikboksa.

Šport � Bloudkove nagrade za leto 2022

Plaketi tudi za Kristjana Čeha in Vladimirja Sitarja

Nogomet � 1. SNL

Maribor in Olimpija na najboljši 
način napovedala večni derbi

Foto: m24.si

Nogometaši Maribora so spomladanski del sezone začeli tako, kot so jesenskega končali, zmagovito. V 
Kopru so domačine ugnali z golom Žana Vipotnika, ki nadaljuje izjemen strelski niz. 

pa tudi uspešno ubranili. Bravo je v 
Stožicah pokazal, da je glede agre-
sivnosti pri pokrivanju tekmecev ena 
najbolj neugodnih ekip v ligi, a imajo 
obenem velike težave pri doseganju 
zadetkov in pri branjenju lastnega 
gola. Tudi Olimpiji so na pladnju po-
nudili dve priložnosti (zmajčki so ju 
seveda spretno izkoristili), sami pa 
niso zadeli niti iz dvobojev ena na 
ena z vratarjem Vodiškom. Tragič-
ni junak dvoboja je bil David Flakus 
Bosilj, ki je pri izidu 0:0 zgrešil 100 
% priložnost, nato pa še nespretno 

podal za drugi gol Olimpije. Delno se 
je odkupil s priborjenim penalom, a 
točk so se vseeno veselili v taboru 
Olimpije …

Poseben naboj je imela tekma v 
Celju, kjer je gostovala Mura. Navijači 
gostov so v veliki meri zaradi presto-
pa trojice Bobičanec-Karničnik-Obra-
dović iz Mure v Celje uprizorili pravo 
invazijo in so z lahkoto preglasili pri-
vržence domačih. A črno-belim to ni 
pomagalo do točk, čeprav so bili v 
sami igri boljši od tekmecev, dvakrat 
so zadeli tudi vratnico (enkrat tudi 
domačini). Najlepša akcija tekme je 
bila izpeljana že v 1. minuti, na koncu 
pa je po podaji Lovra Bizjaka atrak-
tivno in spretno zadel Gregor Bajde 
– preteklo je zgolj 16 sekund … Re-
korder glede hitrosti doseženega 
gola ostaja Marcos Tavares, ki je na 
tekmi Maribor – Domžale leta 2017 
zadel že po osmih sekundah …

Tekma v Novi Gorici je imela status 
derbija začelja. Obe ekipi sta bili pred 
tekmo poravnani glede osvojenih 
točk, tako je ostalo tudi po zaključ-
ku. A se je vmes tehtnica bolj nagi-
bala na stran gostov iz Radomelj …. 
Ti so v prvem polčasu zapravili penal 
(Samsondin Ouro, prišlek iz Mure), v 
drugem pa vseeno prišli do vodstva. 
Ko je že kazalo na njihov popolni iz-
kupiček, pa so nekatere poteze do-
mačega stratega Mirana Srebrniča 
vendarle obrodile sadove – rezervist 
Luka Vekić je izid poravnal v tretji mi-
nuti sodniškega dodatka … Names-
to treh točk razlike v prid Radomlja-
nov, se je tehtnica v hipu postavila 
nazaj v sredinski položaj …

Jože Mohorič

Foto: AZS

Kristjan Čeh, za pomemben tekmovalni dosežek v športu
Predlagatelj: Olimpijski komite Slovenije – Združenje športnih zvez
Dva metra in šest centimetrov visok atlet Kristjan Čeh zagotovo 
prestavlja meje v metu diska. Ptujčan je na atletski diamantni ligi v 
Birminghamu v metu diska z 71,27 metra izboljšal slovenski rekord 
in je zdaj deseti na lestvici vseh časov. Je prvi Slovenec, ki je disk 
vrgel prek 70 metrov, leta 2022 je v Eugenu v ZDA osvojil tudi 
naslov svetovnega prvaka. Čehovi meti prek 70 metrov niso več red-
kost in ima velik potencial, da izboljša svetovni rekord.
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ŽRK Žiher hiše Ptuj-
Ormož – ŽRK Trgo ABC 
Izola 23:23 (12:9)

ŽRK ŽIHER HIŠE PTUJ-ORMOŽ: 
Kmetič, Krasnič 3, Štelcer, Ciglar, Pla-
ninc 3, Korpar, Petrovič S. 2, Puž 1, 
Janc, Petrovič L. 1, Žel 1, Šemrl, Fran-
gež 2, Kolenko 7, Kreft 3, Luknjar; 
Trener: Matej Bračič.

SEDEMMETROVKE: Žiher hiše 
Ptuj-Ormož 4/2; Trgo ABC Izola 7/3.

IZKLJUČITVE: Žiher hiše Ptuj-Or-
mož 14 minut; Trgo ABC Izola 10 
minut. 

RDEČI KARTON: Maja Kreše (10., 
Izola).

Tekma leta med ŽRK Žiher hiše 
Ptuj-Ormož in ŽRK Trgo ABC Izola je 
odločala o neposrednem obstanku 
v 1. A državni ligi. Pomembnost tek-
me je v športno dvorano Ljudski vrt 
privabila lepo število gledalcev, ki so 
dobro bodrili domačo ekipo. Ta je v 
napetem dvoboju prišla do remija, ki 
je za domače rokometašice dovolj, 
da so si predčasno zagotovile obsta-
nek v prvi ligi.

Pomembnost tekme je vplivala 
na dogajanje na parketu, ki je bilo 
skorajda vseh šestdeset minut zelo 
napeto. Prav do zadnjih sekund so 
bile ptujsko-ormoške igralke na meji 
zmage, neodločenega rezultata ali 
celo poraza. 

Sam začetek tekme je bil igralsko 

in rezultatsko precej izenačen (5:5), 
izstopal je grob prekršek Maje Krese 
nad Mineo Kolenko, zaradi katerega 
je Izolčanka dobila rdeč karton. Po 
precej šokantnem dogodku se je 
vrsta trenerja Mateja Bračiča zbrala 
v sredini prvega polčasa. Takrat se 
je razbranila vratarka Kaja Korpar, 
steklo je tudi v napadu in po zadetku 

Nuše Puž je v 24. minuti na semafor-
ju pisalo 10:6. S podobno prednostjo 
so domačinke tudi odšle na odmor. 

Vso do 38. minute so domačinke 
držale Primorke na varni prednos-
ti (v 38. minuti je Minea Kolenko 
zadela za 15:11, op. a.), nakar se je 
začel lov Izolčank in igra na vse ali 
nič. Gostje so zaigrale bistveno bo-

lje v obrambi in so tri minute zatem 
z zadetkom Alme Arnautovič prišle 
do izenačenja na 15:15. Izolčanke so 
v drugem polčasu dosegle številne 
prelahke zadetke, potem ko so izva-
jale hiter center in zabijale zadetke 
na nepostavljeno ali delno postavlje-
no obrambo. Na postavljeno obram-
bo je dala največ zadetkov visoka La-

ura Cerovak (6), ob tem je prispevala 
še kar nekaj asistenc. 

Na drugi strani so Primorke na vse 
možne načine zaustavljale najbolj-
šo domačo strelko Mineo Kolenko, 
ki je dosegla skupno sedem zadet-
kov, nekaj tudi v najpomembnejših 
trenutkih tekme, ko so svoj delež v 
napetih trenutkih z zadetki dodale 
tudi Sara Petrovič, Lana Petrovič, 
Alina Planinc in Alja Polona Krasnič. 
Ob igralkah v napadu je treba v ob-
rambi izpostaviti sila borbeni Nušo 
Puž in Tejo Luknjar ter tokrat najbolj 
izpostavljeno igralko na tekmi – vra-
tarko Kajo Korpar. Slednja je po ura-
dni statistiki zbrala 12 obramb in je v 
odločilnih trenutkih tekme držala z 
obrambami svojo ekipo v minimalni 
rezultatski prednosti.

Ta se je v zadnji minuti popolnoma 
stopila, saj je Taira Nadarević zadela 
za 23:23. Domačinke so imele zadnji 
napad, ki so ga s pametno igro – 
tudi z minuto odmora – izkoristile 

do konca tekme in prišle do želene-
ga rezultata. Remi je v tem primeru 
enak zmagi, saj so se domače igralke 
morale izredno potruditi, da so proti 
zelo motivirani Izoli prišle do rezul-
tata, ki jih direktno ohranja med ro-
kometno elito (za obstanek se bosta 
sedaj merili Izola in prvouvrščena 
ekipa 2. lige). Po tekmi so si ptujske 
rokometašice kar močno oddahnile, 
po sila napornem nizu tekem v letu 
2023 jih sedaj čaka nekaj oddiha in 
nato nadaljevanje sezone za razvr-
stitev od 5. do 8. mesta.

David Breznik, JM

Matej Bračič, trener ŽRK Ptuj: »Tekma je bila napeta, z malo zadetki, 
kar priča o zakrčenosti obeh ekip v napadu – pomembnost srečanja je 
pač naredila svoje. V obrambi je bilo z naše strani bolje, tam so se dekle-
ta dobro borila, na srečo je tudi naša vratarka Kaja Korpar branila odlič-
no. Za tako mlado ekipo je bila takšna tekma s psihološkega vidika velik 
zalogaj, pritisk se je hočeš-nočeš prikradel v glave igralk. Z obstankom 
smo glavni cilj sezone izpolnili, sedaj sledi manj stresno nadaljevanje v 
borbi za 5. do 8. mesto. Poskušali bomo ponoviti igre iz končnice lanske 
sezone, ko smo osvojili končno 6. mesto.«

Bojan Čudič Hugo: „Zelo dobra tekma z obeh strani. Polna 
dvorana in fenomenalno vzdušje, ki ga vidiš le malokje na sloven-
skih rokometnih igriščih. Sem si kar zaželel igre v takšni čudoviti 
atmosferi. Celjani so danes odigrali odlično tekmo in zasluženo 
zmagali.“

Tilen Kosi (Jeruzalem): „Trudili smo se po svojih najboljših mo-
čeh, a žal je Celje bilo na pravem nivoju. Imeli smo svoje priložnos-
ti, vendar jih nismo izkoristili in priložnosti danes za zmago je bilo 
res malo. Hvala Ormožu za prečudovito vzdušje na tekmi. Navijači 
Ormožani ter Florijani, kurenti – res je to bil lep dogodek. Upam, 
da jih bo do konca sezone še vsaj nekaj podobnih.“

Foto: Črtomir Goznik

Uspešna igra v obrambi je bila na tekmi z Izolo ključ do dragocenega remija.

Foto: Špela Stajnko

Utrinek s tekme 

JERUZALEM - 
PIVOVARNA LAŠKO 29 : 
34 (13 : 18)

JERUZALEM: Balent, Skledar 
(4 obrambe – 1 x 7 m), Zemljič (5 
obramb); Munda, Bogadi 2, Pun-
gartnik, Fergola 2, Vincek, Žuran 8, 
G. Hebar 4 (2), Kosi 7, N. Krabonja 
1, S. Krabonja, Kolmančič 4, Škri-
njar. Trener: Saša Prapotnik.

CELJE PIVOVARNA LAŠKO: Bojić, 
Belkaied, Gaberšek, Strmljan, Knez, 
Mazej 2, Cokan 11 (5), Marguč, Anto-
nijević, Ivanković 5, Janc 7 (1), Muho-
vić, Žabić 6, Mlakar, Vlah, Martinović 
2, Suholežnik 1. Trener: Alem Toskić

Sedemmetrovke: Jeruzalem 4/2; 
Celje 7/6.

Izključitve: Jeruzalem 12; Celje 4 
minute.

Na Hardeku fantastični roko-
metni dogodek, ki so se ga z od-
lično igro pred 700 gledalci začinili 
rokometaši Jeruzalema in Celja. 
Po predstavitvi obeh ekip so v or-
moškem klubu prvič v zgodovini 

upokojili dres s številko 10, ki ga je 
devetnajst let zapored nosil Bojan 
Čudič Hugo. Na polovici 1. polčasa 
so gostje po odlični igri povedli za 
pet zadetkov (5:10). Da stvar ni šla 
v „napačno“ smer, so s svojim pri-
hodom poskrbeli številni ormoški 
kurenti. S serijo 3:0 (8:10) in z lepo 
priložnostjo za četrti zaporedni 
zadetek so se izkazali Ormožani. 
Celjani so brez pomoči prvih zvez-
dnikov Aleksa Vlaha, Gala Marguča 

ter Tilna Strmljana igrali odlično 
in si do odmora priigrali lepih pet 
zadetkov prednosti (13:18). V 2. 
polčas so odlično vstopili igralci Je-
ruzalema in se nasprotniku pribli-
žali le na tri gole zaostanka (17:20). 
Bližje pa nikakor ni šlo, saj so Ce-
ljani igrali zelo zavzeto in držali 
prednost štirih do šestih golov. Na 
koncu zaslužena zmaga Celja, do-
mačini pa z grenkim priokusom, da 
so zamudili lepo priložnost, da bi 

Rokomet � NLB liga

Celjani odlični tudi na Hardeku

Rokomet � 1. A SRL (ž) - modra skupina

Z remijem do zagotovljenega obstanka v prvi ligi

NLB liga
REZULTATI 15. KROGA: Jeruzalem 

Ormož – Celje Pivovarna Laško 29:34 
(13:18), Gorenje Velenje – Maribor 
Branik 23:22 (13:10), Krka – Slovenj 
Gradec 32:26 (14:12), Trimo Trebnje – 
Krško 33:24 (15:13), Dobova – Urban-
scape Loka 30:31 (13:15). 

Grosist Slovan – Sviš Ivančna Gorica 
(18. 2.), Koper – Riko Ribnica (21. 2.).
1. CELJE PIVOVARNA LAŠKO 15 14 0 1 28
2. TRIMO TREBNJE 15 13 0 2 26
3. GORENJE VELENJE 14 12 1 1 25
4. KRKA 15 9 0 6 18
5. RIKO RIBNICA 14 8 1 5 17
6. SLOVENJ GRADEC 15 7 2 6 16
7. KOPER 14 7 1 6 15
8. JERUZALEM ORMOŽ 15 5 2 8 12
9. URBANSCAPE LOKA 14 4 3 7 11
10. SVIŠ IVANČNA GORICA 14 2 5 7 9
11. LL GROSIST SLOVAN 14 3 2 9 8
12. DOBOVA 15 3 1 11 7
13. MARIBOR 15 2 2 11 6
14. KRŠKO 15 2 2 11 6

1. A SRL (ž) – modra skupina
REZULTATI 14. KROGA: Žiher hiše 

Ptuj-Ormož – Trgo ABC Izola 23:23 
(12:9), Z'dežele – Krka 27:24 (14:11), 
Litija – Velenje

Tekma Krim Mercator – Mlinotest 
bo odigrana v sredo ob 20.00. 
1. KRIM MERCATOR 12 12 0 0 24
2. MLINOTEST AJDOVŠČINA 13 12 0 1 24
3. Z'DEŽELE 14 9 1 4 19
4. KRKA 14 6 0 8 12
5. VELENJE 13 6 0 7 12
6. LITIJA 12 3 1 8 7
7. ŽIHER HIŠE PTUJ-ORMOŽ 14 2 1 11 5
8. TRGO ABC IZOLA 14 1 1 12 3

Karnevaalska dvorana 
Campus SSava Ptuj

  15. FEBRUAR 2023FEBRUAR 2023

ERALNI POKROVITELJ:GENE
PERUTNINA PTUJP

RAZPRODANO!

prvič v svoji zgodovini na Hardeku 
premagali Celjane.

Za Celje je Tim Cokan dosegel 11 
golov in bil najboljši strelec obraču-
na, sedem jih je dodal Mitja Janc. Za 
Ormož je osem zadetkov dosegel 
Rok Žuran, sedem pa jih je prispeval 
Tilen Kosi (na fotografi ji).

UK

Foto: Špela Stajnko

Na nedeljski tekmi so v ormoškem klubu prvič v zgodovini upokojili 
dres s številko 10, ki ga je devetnajst let zapored nosil Bojan Čudič 
Hugo.



Štajerski TEDNIK  torek, 14. 2. 2023      COLOR CMYK stran 17

na pokalni tekmi s Silikom je dobil 
kazen prepovedi nastopanja na 
štirih tekmah), so varovanci tre-
nerja Roberta Grdovića še tretjič 
v sezoni odpravili Sevničane. Ti so 
morali belo zastavo dvigniti in se 
sprijazniti s porazom že po kon-
cu prvega polčasa, ki se je končal 
z izidom 7:0. Mrežo gostujočega 
vratarja Benjamina Pajića je v 2. 
minuti načel Tilen Rajter. Slednji je 
v 8. minuti povišal na 2:0, še v isti 
minuti pa se je med strelce vpisal 
Aljaž Goznik. Do odhoda na odmor 
so v polno zadeli še Alen Ruis (11.), 
Tilen Rajter (14.), Aljaž Goznik (15.) 
in Aljaž Ruis (20.).

Grdović je v odmoru prvega vra-
tarja Tjaža Lovrenčiča zamenjal z 
mladim Filipom Repičem, kar je bil 
zanj prvoligaški krst. Že v prvi minu-

ti nadaljevanja je Aljaž Ruis povišal 
na 8:0, nato pa se je domača ekipa 
enostavno sprijaznila z visokim vod-
stvom in povsem popustila. Gostje 
so s štirimi zaporednimi zadetki 
– dosegli so jih Sebastijan Drobne 
(23., 28.), Uroš Martič (29.) in Borut 
Žičkar (39.) – znižali zaostanek, še 
nekajkrat pa je domačo ekipo z odlič-
nimi obrambami rešil Repič. 

»Pokazali ste enega 
najslabših polčasov v tej 
sezoni. Takšne ležernosti 
si enostavno ne smemo 
privoščiti,« se je po koncu 
tekme na igralce hudoval 
Grdović. 

»Prvi polčas je bil fenomenalen. 
Skoraj vsak naš strel na vrata gostov 
je končal v mreži. V drugem polčasu 
se je začelo z mojo napako, nato pa 
smo preveč popustili in gostom do-
volili, da so dosegali lahke zadetke,« 
je dejal mladi vratar Repič.

Konec tedna bo potekal zaključni 
turnir pokala Terme Olimia (polfi -
nalna para sta Dobovec – Siliko in 
Dobrepolje – Bronx Škofi je), nato 
pa sledijo še trije krogi rednega dela 
prvenstva. Meteorplast se bo v njih 
z ekipama Siliko in Mlinše pomeril v 
gosteh, z Dobovcem pa doma. 

UR

Meteorplast Šic bar – 
Sevnica 9:5 (7:0)

STRELCI: 1:0 Rajter (2.), 2:0 Raj-
ter (8.), 3:0 A. Goznik (8.), 4:0 Alen 
Ruis (11.), 5:0 Rajter (14.), 6:0 A. Go-
znik (15.), 7:0 Aljaž Ruis (20.), 8:0 
Aljaž Ruis (21.), 8:1 Drobne (23.), 8:2 
Drobne (28.), 8:3 Martič (29.), 8:4 
Žičkar (39.), 9:4 Tkalčič (39.) 9:5 Lu-
žar (40.).

KMN METEORPLAST ŠIC BAR: Re-
pič, Lovrenčič; A. Goznik, M. Goznik, 
Rajter, Goričan, Aljaž Ruis, Škerget, 
Tkalčič, Horvat, Šnofl , Alen Ruis. Tre-
ner: Robert Grdović.

Nogometaši iz Ljutomera so 
s pravšnjo mero previdnosti 
pričakali dvoboj s Sevničani, 
saj so ti v zadnjih štirih 
tekmah zabeležili kar tri 
zmage (med drugim tudi 
z Dobovcem). Ekipe v 
boju za obstanek pogosto 
kažejo neverjetno borbene 
predstave, ki tekmecem 
parajo živce, a Prleki so bili 
pripravljeni na vse …

Čeprav so v dvoboj vstopili brez 
vratarja Klemna Anžela in prvega 
strelca ekipe Denisa Kneževića 
(zaradi prejetega rdečega kartona 

1. SFL
REZULTATI 18. KROGA: Mete-

orplast Šic bar – Sevnica 9:5 (7:0), 
Oplast Kobarid – Siliko Vrhnika 1:11 
(0:6), Bronx Škofi je – Dobovec 2:8 
(1:5), Dobrepolje – Mlinše 3:2 (0:0). 
1. DOBOVEC 18 14 3 1 100:28 45
2. SILIKO VRHNIKA 18 14 2 2 95:33 44
3. METEORPLAST ŠIC 18 12 3 3 82:51 39
4. OPLAST KOBARID 18 7 2 9 45:65 23
5. BRONX ŠKOFIJE 18 6 2 10 59:68 20
6. DOBREPOLJE 18 4 3 11 44:88 15
7. SEVNICA 18 3 1 14 40:100 10
8. MLINŠE 18 1 6 11 32:64 9

Futsal � 1. SFL

Po vodstvu 8:0 stopili s pedala za 
plin in razjezili trenerja

Nogometaši KMN Meteorplast Šic bar proti Sevničanom niso dopustili nikakršnega presenečenja. 

Velika Nedelja – Dol 
Hrastnik 25:21 (12:10)

VELIKA NEDELJA: Firšt Šeruga, 
Mesarec (12 obramb), Prejac; Zorec 
1, Kosi, Notersberg 1, Kovačec 6, To-
plak 3, Sovič 1, Borko 4 (2), Mlač Čer-
ne 7, Niedorfer 2. Trenerja: Davorin 
Kovačec in Uroš Krstič.

SEDEMMETROVKE: V. Nedelja 
2/2; Dol Hrastnik 4/3.

IZKLJUČITVE: V. Nedelja 8; Dol 
Hrastnik 6 minut.

IGRALEC TEKME: Jan Mlač Černe 
(Velika Nedelja).

Velika Nedelja je k lepima 
zmagama nad Jadranom 
(25:18) in Alplesom (29:19) 
dodala še tretjo zmago 
zapored. Pred lepim številom 
gledalcev (250) je padel 
eden od kandidatov za 
napredovanje v 1. A-ligo Dol 
Hrastnik. 

Na začetku so bili boljši gostje 
(2:6 v 12. minuti) in nič ni kazalo na 
uspeh domačinov. V 16. minuti so 
Hrastničani še vedno vodili (4:7), 
nato pa je sledilo 11 minut fantastič-
ne igre Velike Nedelje, ki ji je uspel 
delni izid 7:0 (11:7 v 27. minuti). V 1. 
polčasu sta blestela oba vratarja: 
pri domačih je Ian Mesarec zbral 6, 
Klemen Nunčič na drugi strani pa 
kar 9 obramb. V zaključku prvega 
dela tekme (12:8) je Matej Niedor-
fer zapravil dve lepi priložnosti, da 
doseže nova zadetka za gostitelje, 
čemur je takoj sledila kazen Dola 
Hrastnika v obliki dveh lahkih za-
detkov (12:10). 

Domačini so odlično začeli 2. pol-
čas, obramba je ostala nepremaga-
na osem minut in prednost je v 38. 
minuti narasla na +5 (15:10). V 46. 
minuti je vodstvo zelenih prvič zna-
šalo šest točk (19:13) in kazalo je na 
suvereno zmago Velike Nedelje. A 
se gostje nikakor niso želeli predati 
in prednost Velike Nedelje je niha-
la med tremi in štirimi goli. V golu 
domačih je z odličnimi obrambami 
nadaljeval Mesarec, v napadu pa 
sta svoje stvari v svoje roke prevze-
la Jan Mlač Černe in Enej Kovačec. 
Več kot zaslužena zmaga, četrta za-
poredna na domačih tleh, je ostala 
doma. 

Za 1. B-ligo je bila tekma na zelo vi-
sokem nivoju, mogoče po kakovosti 
celo ena najboljših v letošnjem pr-
venstvu. Zdaj je pred Veliko Nedeljo 
v 16. krogu še ena zanimiva tekma, in 
sicer v petek, 17. februarja, ob 19.00 
v goste prihaja vodilna ekipa Ljublja-
ne. Obeta se še ena zelo zanimiva 
predstava, ki že odloča o najvišjih 
mestih v ligi. 

Jan Mlač Černe, Velika Nedelja: 
»Za nami je težka tekma proti ka-
kovostnemu tekmecu. Začeli smo 
slabo, a se pravi čas po zaslugi 
obramb vratarja Iana Mesarca vrnili 
v igro. Sem mnenja, da je bila odlo-
čilna naša serija 7:0, s katero nam 
je uspelo spreobrniti potek tekme; 
predvsem z odlično igro v obrambi 
smo zasluženo zmagali. Če bomo v 
prihodnosti nadaljevali na ta način, 
lahko presenetimo še katero izmed 
ekip iz samega vrha. Tudi proti vodil-
ni Ljubljani bo prava tekma in se je 
že veselimo. Želimo si znova polne 
dvorane, ki nam daje dodatno moč, 
da iz sebe stisnemo še zadnje atome 
moči.«

Jan Sivka, Dol Hrastnik: »Na Veli-
ko Nedeljo smo se dobro pripravili, 
vendar nam je zaradi nekaterih po-
škodb zmanjkalo igralcev, da bi bili 
še konkurenčnejši. Škoda, da nismo 
bolje unovčili odličnega vstopa v 
tekmo. Deset minut 'praznega hoda' 
nas je drago stalo. V 2. polčasu smo 
na vse načine poskušali ujeti domači-
ne, ki pa so igrali odlično v obrambi 
in nam preprečevali zadetke. Poleg 
vsega naštetega je še odlično branil 
domači vratar in doživeli smo zaslu-
ženi poraz. Ne glede na poraz pa je 
najpomembnejše to, da smo se borili 
po svojih najboljših močeh.«

Butan Plin Izola – 
Moškanjci-Gorišnica 
29:29 (14:14)

MOŠKANJCI-GORIŠNICA: Krofl ič, 
Ranfl , Brodnjak; Ozmec 10, Šan-
dor 8(2), N. Bedrač 4, Zupanič 4, T. 
Bedrač 2, Geč 1, Trunk, Žnidarič, Te-
ment, Belšak, Zorli, Lorenčič, Čuš. 
Trener: Ivan Hrupič.

IZKLJUČITVE: Butan Plin Izola 5/3; 
Moškanjci-Gorišnica 3/2. 

SEDEMMETROVKE: Butan Plin 
Izola 8 minut; Moškanjci-Gorišnica 
16 minut. 

RDEČA KARTONA: Tement (11.), 
Geč (45., oba Gorišnica).

Gorišniški rokometaši so 
se v 15. krogu odpravili na 
gostovanje v Izolo, kjer 
jih je v domači dvorani 
Kraška čakala ekipa z vrha 
lestvice. Primorci so na prvi 
medsebojni tekmi v Gorišnici 
gladko zmagali (25:29), nekaj 
podobnega so pričakovali 
tudi tokrat. A to je bil njihov 
račun brez krčmarja …

Gorišničani so med tednom zaradi 
zaprte dvorane bore malo trenira-
li, še vedno pa so oslabljeni zaradi 
poškodbe Denisa Hrupiča, Lebna in 
Vente. Za nameček so že v zgodnji 
fazi tekme ostali brez izključenega 
Urbana Tementa. Kljub temu so bili 
v prvem polčasu praktično ves čas v 
vodstvu, največ s tremi goli razlike 
(9:12 v 22. minuti). Z boljšim zaključ-
kom so Izolčani do odmora izid po-
ravnali.

Gol za gol se je nadaljevalo tudi 
v 2. polčasu, kjer je trener Ivan Hru-
pič po izključitvi Nejca Geča ostal še 
brez drugega igralca v rotaciji. Ne 
glede na vse težave je igralcem v ru-

meno-črni odpravi uspela serija 0:4 
in vodstvo 26:28 v 55. minuti. 

Po izenačenju domačinov na 
29:29 v predzadnji minuti so imeli 
Gorišničani napad za zmago, ki se je 
po prekršku nad Šandorjem končal s 

7-metrovko. Odgovornost je prevzel 
najboljši strelec tekme Žan Ozmec, 
ki pa mu je domači vratar Martin 
Kocjanič strel ubranil. Odbita žoga 
je prišla v roke Žiga Zupaniča, ki se 
je lepo znašel in prodrl na 6-metrsko 

črto, tudi njegov poskus pa je do-
mači junak tekme ubranil … Na na-
sprotni strani domačinom ni uspelo 
izpeljati akcije za zmago …

V petek bodo Gorišničani v doma-
či dvorani gostili še eno ekipo z vrha 
lestvice, Grosuplje. 

Ivan Hrupič, trener Moškanjci-Go-
rišnica: »Fantje si za točko na vro-
čem gostovanju v Izoli zaslužijo vse 
čestitke, prikazali so odlično igro. Na 
koncu smo imeli priložnost celo za 
zmago, a tudi točka je za našo ekipo 
v tem trenutku ogromnega pome-
na, predvsem iz vidika povečanja 
samozavesti. Pomembno je, da fan-
tje sprejemajo nov način dela in da 
verjamejo vanj – zelo so napredovali 
predvsem v igri v obrambi.«

JM

1. B SRL (m)
REZULTATI 15. KROGA: Butan Plin 

Izola – Moškanjci-Gorišnica 29:29, 
Velika Nedelja – Dol TKI Hrastnik 
25:21, Škofl jica – Črnomelj 27:23, 
Ljubljana – Sevnica 34:25, Alples Že-
lezniki – Mokerc Kig 31:30, Jadran 
Hrpelje – Radovljica 27:33, Grosuplje 
– Šmartno 34:26. 
1. LJUBLJANA 15 11 1 3 23
2. ŠKOFLJICA 15 10 2 3 22
3. BUTAN PLIN IZOLA 15 9 3 3 21
4. RADOVLJICA 15 10 1 4 21
5. GROSUPLJE 15 10 0 5 20
6. DOL TKI HRASTNIK 15 9 1 5 19
7. MOKERC - KIG 15 9 0 6 18
8. VELIKA NEDELJA 15 8 1 6 17
9. HERZ ŠMARTNO 15 5 2 8 12
10. MOŠKANJCI-GORIŠNICA 14 5 1 8 11
11. ČRNOMELJ 15 4 2 9 10
12. JADRAN HRPELJE  15 3 1 11 7
13. SEVNICA 15 2 0 13 4
14. ALPLES ŽELEZNIKI 14 1 1 12 3

Foto: Črtomir Goznik

Jan Mlač Černe (Velika Nedelja)

Rokomet � 1. B SRL (m)

Pred Veliko Nedeljo klonil še Dol Hrastnik, Gorišničanom 
točka z velikim pomenom, na pladnju celo zmaga

Foto: Črtomir Goznik

Nejc Šandor (Moškanjci-Gorišnica)

torek � 14. februarja 2023 Šport   17
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Če na kratko ponovimo 
podatke o prvem izboru 
najboljših športnikov in 
športnic občine Ptuj leta 1957 
in dodamo statistiko, kako 
so te panoge pustile pečat v 
ptujskem športu v kasnejših 
izborih, je ta naslednja:

- kegljanje je leta 1957 na zemlje-
vid najboljših ptujskih športnikov 
postavil Viktor Hodnik, nakar je ta 
panoga potrebovala celih 23 let, da 
je bila za najboljšo izbrana ponovno 
kegljačica Silva Razlag, 18 let za njo 
pa še Andreja Razlag;

- kajak se je leta 1957 po zaslugi 
Sergeja Pavličeva uvrstil na drugo 
mesto, vendar ta panoga kasneje 
nikoli ni bila na prvem mestu;

- strelstvo, ki je po zaslugi Franca 
Hojnika na prvem izboru najboljših 
športnikov Ptuja pristalo na tretjem 
mestu, je z naslovom najboljšega 
ptujskega športnika zaznamoval 
Rudi Rakuša leta 1969 in nato leta 
2018 še Sašo Stojak;

- rokomet je bil v času začetka iz-
borov najboljših v domeni žensk, saj 
je leta 1957 Kristina Toplak zasedla 
četrto mesto, že leta 1960 pa ga je 
nadgradila Jelka Fric z zmago v abso-
lutni konkurenci športnikov in špor-
tnic. Leta 1962 je naslov najboljšega 
osvojil Drago Žlender, 45 let po prvi 
ptujski športnici rokometašici pa je 
bila med ženskami leta 2005 najbolj-
ša Mojca Derčar;

- nogomet se je po zaslugi Fran-
ca Letonja leta 1957 uvrstil na peto 
mesto, na mesto najboljšega ptu-
jskega športnika pa šele leta 1998, 
ko je ta naslov osvojil Nastja Čeh.

Kot smo že zapisali, je bilo v posa-
meznih letih ob izborih v absolutni 
konkurenci na seznamih nomini-
ranih več kot deset športnikov in 
športnic. Največ, kar 13, leta 1967, 
ko je naslov najboljšega osvojil atlet 
Janez Meznarič. So pa nekaj časa po-
deljevali pokale celo do šestega mes-
ta, v zadnjem času pa jih prejmejo le 
najboljši trije športniki in tri športni-
ce ter samo ena najboljša moška in 
ženska ekipa.

Žal so podatki o najboljših klubih 
in društvih, ki so bili nagrajeni ob 
vsakoletnih izborih športnikov Ob-
čine Ptuj oz. Mestne občine Ptuj, 
precej pomanjkljivi (do vključno z 

letom 1969 ni nobenih podatkov o 
teh priznanjih). Med letoma 1970 in 
1976 so se na različnih mestih pojavili 
TVD Partizan Markovci, TVD Partizan 
Ptuj, Atletski klub Ptuj, Rokome-
tni klub Ptuj, Strelska družina Ptuj, 
Strelska družina Turnišče, NTK Ptuj, 
Košarkarski klub (mladinci), Šaho-
vsko društvo Ptuj. Po treh letih t. i. 
»suše«, ko ni bilo izborov, so od leta 
1980 podatki za najboljše klube in 
društva nekoliko bolj pregledni.

Največ naslovov Namiznoteniške-
mu klubu in Ženskemu rokometne-
mu klubu

Od 1976 do vključno z letom 2015 
je največji pečat pustil Namiznote-
niški klub Ptuj, in sicer za uspehe v 
ženski konkurenci. Tako se je prvič 
znašel na lestvici najboljšega že leta 
1976, potem pa še kar 18-krat, čeprav 
v posamezni konkurenci nima nobe-
nega naslova najboljše ptujske špor-
tnice (najvišje, na 3. mesto, se je leta 
1981 uvrstila Sonja Marinkovič, ter 
leta 1990 Lucija Karničnik; slednja je 
leta 1988 in 1989 zasedla 4. mesto, 
enako kot Tanja Nišavič leta 1993, 5. 
mesto pa so osvojile še Sanja Džan-
kič 1975, Sonja Marinkovič 1982 in Lu-
cija Karničnik 1991). Osemnajstkrat 
je naslov najboljšega kluba osvojil 
Rokometni klub pod različnimi spon-
zorji in to v ženski konkurenci (samo 
enkrat v moški). Ptujsko športno 
sceno je zaznamoval z nekaj pres-
ledki v obdobju od 1973 pa vse do 
2022. Pomemben pečat med klubi 
in društvi je s 14 naslovi najboljšega 
pustil Judo klub Ptuj (od leta 1996 
do 2004 kar devetkrat zapored). S 
sedmimi naslovi najboljšega kluba se 

ponašajo strelci, sploh v zadnjih le-
tih, s šestimi naslovi sledijo Aeroklub 
Ptuj, Kolesarski klub Ptuj in Boks 
klub Ptuj. 

Ob tem velja izpostaviti dve za-
nimivosti: atletika je s 40 naslovi 
najboljših ptujskih športnikov in 
športnic daleč pred vsemi na prvem 
mestu, med klubi oziroma društvi pa 
ji je le dvakrat pripadlo prvo mesto. 
Podobno usodo deli Kikboks klub 
Ptuj, ki z osvojenimi devetimi naslo-
vi najboljših športnic in športnikov 
zaseda visoko drugo mesto med 18 
športnimi panogami, klub pa ni bil 
nikoli izbran za najboljši klub v ekipni 
konkurenci.

Dve nagrajenki in 
18 nagrajencev za 
življenjsko delo

Od leta 2003 ptujski športni de-
lavci podeljujejo tudi najvišja občin-
ska priznanja na področju športa, in 
sicer Priznanje za življenjsko delo. 
Prejeli sta ga dve posameznici (Sil-
va Fartek in Silva Razlag) ter 18 po-
sameznikov (Janko Bohak, Franc 
Kolarič, Marjan Berlič, Boris Perger, 
Franc Ivančič, Rene Glavnik, Tomis-
lav Džankič, Milan Cimerman, Uroš 
Langerholc, Franc Simonič, Milan 
Zupanc, Ivo Klarič, Marjan Lenartič, 
Ivan Čuček, Jože Maučec, Dušan 
Korošec, Drago Vobner in Oton Ve-
lunšek).

Tudi najvišja državna priznanja na 
področju športa, Bloudkova prizna-
nja, niso zaobšla ptujskih športni-
kov, športnih delavcev in športnih 
kolektivov. Od leta l965, ko so jih 
podelili prvič, pa vse do leta 2021, 
so Bloudkove nagrade prejeli Jože 
Štrafela, Janez Zemljarič, Dejan Za-
vec, Milan Kneževič in Mina Marko-
vič. Vsi, razen Janeza Zemljariča, so 
pred tem prejeli Bloudkove plakete. 
Slednje so prejeli še Oton Velunšek, 
Uroš Langerholc, Robert Muhič, 
Franc Kodrič, Mirko Vindiš, Alojz 
Koželj, Milan Zupanc, Silva Razlag, 
Rene Glavnik, Andreja Razlag, Janko 
Bohak, Vlado Čuš, Renato Vugrinec, 
Kristjan Čeh, Vladimir Sitar (zapisani 
po kronološkem prejemu) ter TVD 
Partizan Markovci, Aeroklub Ptuj, 
Rokometni klub Drava Ptuj in Judoi-
stični klub Drava Ptuj.

Iz vseh zapisanih podatkov izha-
ja, da sta Silva Razlag in Oton Ve-
lunšek edina ptujska športnika, ki 
sta prejela vse tri najvišje nagrade in 
priznanja – naslov športnika občine 
(zanimivo, da sta ga osvojila istega 
leta, 1980), Bloudkovo priznanje ter 
priznanje za življenjsko delo na po-
dročju športa v mestni občini Ptuj.

Za prihodnost ptujskega špor-
ta se ni bati. To potrjujejo številni 
vrhunski rezultati in uspehi tako 
posameznikov in posameznic ter 
športnih kolektivov, ki bodo skupaj 
s strokovnimi delavci in podporo lo-
kalnega okolja ter številnih sponzor-
jev pisali uspešne športne zgodbe 
naslednjih 60 let in še več …

Silva Razlag

Kordeževa glava – Peca, 2125 m
Sobota, 18. 2.
Prvi žarki sončnega vzhoda nas bodi ujeli na jugovzhodnem pobo-

čju Matjaževe gore – Pece. Del poti poteka po gozdu, kjer se hitro 
ogrejemo. Ponekod strma pot nas bo vodila mimo doma na Peci, ki ga 
bomo pri vzponu obšli in se podali na najvišji del grebena Kordeževo 
glavo. 

Z vrha Peca se nam odpirajo čudoviti pogledi na bližnje Kamniško-
-Savinjske Alpe in v ozadju Julijci z našim najvišjim vrhom Triglavom. 
Nič kaj ne zaostajajo v svoji lepoti vrhovi proti severozahodu in severu 
Avstrije. Pobočje in vrh Pece je pokrito s snežno odejo, in ker bomo 
dovolj zgodnji, bo sestop ugodnejši, saj sončni žarki še ne bodo topili 
snežne skorje.

Strošek izleta je 20,00 € oz. je odvisen on načina prevoza in števila 
udeležencev. Priporočamo in prosimo plačilo na TRR: SI56 0420 2000 
0493 764 pri NKBM, sklic: SI00 20230220, namen Peca.

Prijave sprejemamo preko spletne strani www.pdptuj.si ali v pisarni 
PD Ptuj do torka 14. 2. 2023 do zapolnitve prostih mest.

Če razmere ne bodo dopuščale vzpona na Peco, se bomo podali v 
sosednje Koralpe, prav tako na dvatisočaka – Großer Speikkogel.

Turo vodi Miran Ritonja.

M  etlarski  pohod  Čazma
Nedelja,  1 9.  f ebrua rja 2023 
Ptujski planinci vas letos prvič vabimo na posebno planinsko doži-

vetje. Pod ali se bomo v Moslavino (v bližini Zagreba oz. Siska) in se 
udeležili Metlarskega pohoda. Planin sko društvo Garjevi ca iz Čazme 
namreč organizira tradicionalni pohod s pestrim  programom, ki vsako 
 leto privabi vedno več planincev. 

Pot nas bo vodila po gričih Moslavine, med prijazne  ljudi in v zani-
mive kr aj e. Po zaključku   po hoda pa  sledi metlarska zabava v maskah 
in seveda izdelovanje brezovih metel, ki ga bodo vodili profesorji iz 
njihovega lokalnega 'metlarskega sveučilišta'.

Strošek izleta znaša 16 EUR . Prijavni no pohoda vpla ča  vsak  ude-
leženec sam na začetku. Prijavite se na spletni strani ww  w.pdptuj.si 
a li izjemoma v pisarni PD Ptuj do torka, 14. 2., oz. do zasedbe prostih 
mest.

Vodil bo Uroš Vidovič s sovodniki.

Člani, skupina za prvaka
REZULTATI 10. KROGA: KMN Ma-

jolka – ŠD AS 8:6, ŠD Selan – ŠD Tržec 
R21 4:1, ŠD Selan – KMN Majolka 3:8.
1. KMN MAJOLKA 10 9 0 1 63:43 27
2. ŠD SELAN 10 8 0 2 57:32 24
3. ŠD AS 10 6 0 4 46:36 18
4. ŠD TRŽEC R21 10 4 0 6 33:39 12

Skupina od 5. do 8. mesta
5. ŠD Lancova vas
6. ŠD Pobrežje
7. ŠD Zg. Pristava
8. Nogometna šola Klopotec

Veterani
REZULTATI 10. KROGA: ŠD Videm 

veterani – ŠD Selan girpica 0:3 (b. 
b.), ŠD Zg. Pristava veterani – ŠD 
Pobrežje veterani 4:3, KMN Majolka 
veterani – ŠD Tržec veterani 6:10.
1. ŠD ZG. PRISTAVA 10 9 0 1 61:22 27
2. ŠD SELAN GIRPICA 10 7 1 2 46:23 22
3. KMN MAJOLKA 10 6 1 3 66:42 19
4. ŠD VIDEM (-1) 10 3 0 7 29:51 8
5. ŠD POBREŽJE 10 2 1 7 30:51 7
6. ŠD TRŽEC (-1) 10 1 1 8 23:66 3

Darko Lah

Mali nogomet � ONL Videm

Na vrhu Majolka in 
Zgornja Pristava

Zgodovina izborov športnikov Ptuja (3. del)

Šport na Ptuju skozi desetletja v luči najboljših 
klubov, društev, športnih priznanj na lokalni in 
državni ravni

Med veterani so prvo mesto osvojili člani ekipe Zgornja  Pristava.

Planinski kotiček

Foto: arhiv Ptujskega tednika

 ... in Oton Velunšek, nosilca 
vseh treh priznanj oz. nagrad 
(športnik leta, nagrada za ži-
vljenjsko delo, Bloudkova na-
grada) skozi desetletja.

Foto: arhiv Ptujskega tednika

Silva Razlag ....

Ekipa KMN Majolka je slavila med člani.
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Rastlinjak pa je zaprt prostor, 
kjer se že lahko dela. Ne pozabite 
pa, da se vsako naše poseganje v 
tla v rastlinjaku veliko bolj pozna 
kakor na prostem. To velja pred-
vsem za gnojenje v rastlinjaku, ki 
je lahko še večja težava, če delamo 
napake. 

A pogosto v želji, da bi za rastline 
naredili čim več, gnojimo preveč. V 
rastlinjaku pa so take napake še 
bolj vidne, saj gre za zaprt prostor, 
kjer se hranila ne spirajo, ampak 
samo kopičijo. Zato zemlja zelo 
kmalu postane neugodna najprej 
za mikroorganizme, posledično 
pa tudi za rastline. Zaradi tega v 
rastlinjaku gnojimo celo manj kot 
na prostem, čeprav so nas včasih 
učili drugače. 

Pred gnojenjem je res 
dobro, da vsakih 5–7 let 
naredimo analizo tal 

Pred gnojenjem naredite anali-
zo tal. Le tako boste lahko pravilno 
gnojili. Zdaj je še čas, da bo analiza 
pravilna in bo informacija o rastli-
nam dostopnih hranilih, predvsem 
pa pH tal res prava. O analizah tal 
sem na tem mestu že večkrat pi-
sala, vendar naj ponovim najbolj 
pomembno navodilo. 

Vzorec tal je treba vzeti pravil-
no. Ne pozabite, da je na 100 m2 
površine do globine 20 cm približ-
no 30 t zemlje. Vzorec, ki ga vza-
memo, je težek en kilogram. Če 
vzamemo ta vzorec napačno, re-
zultat seveda ne bo pravilen. Zato 
odvzamete po površini celega 
rastlinjaka vsaj deset podvzorcev, 
torej zemljo vsaj z desetih mest, 
in to v globino prekopavanja, to 
je nekje 15–25 cm. Če je rastlinjak 
večji od 200 m2, pa naj bo mest, 
na katerih vzamete vzorec zemlje, 
vsaj 15, bolje pa 20. Najbolj pra-
vilno je vzorec odvzet s sondo, ki 
jo ima večina kmetij, posojajo pa 
jo tudi laboratoriji, ki vam analizo 
kasneje naredijo. 

V laboratorij odnesete približno 
en kilogram zemlje, potrebujete 
pa podatke o vsebnosti fosforja 
(P2O5), kalija (K2O), pH tal in koli-
čini humusa v tleh. Analiza bo po-
kazala, kakšen je pH tal, saj je le-ta 

izredno pomemben tudi za do-
stopnost posameznih hranil rastli-
nam; pomembno je tudi, koliko je 
v tleh kalija, ki je osnovno hranilo, 
ki uravnava delovanje rastlin, tako 
razpolaganje z vodo kakor odpor-
nost in okus. 

Kako gnojimo?
Na domačem vrtu, tudi v rastli-

njaku, uporabljamo samo organ-
ska gnojila. Ker je do hlevskega 
gnoja že težje priti, je danes veliko 
organskih gnojil tudi na policah tr-
govin. Ta so povsem dobro nado-
mestilo. Gnojila vedno zadelamo, 
pomešamo v zemljo, v globino ko-
reninskega sistema. Navodila velja-
jo, če je analiza pokazala primerno 
(C) založenost s hranili. 

Kupljena gnojila uporabite 
tako, kot je napisano v navodi-
lih. Če imate kaj svojega, povsem 
preperelega komposta, ga toplo 
priporočam. Dodajte ga nekje do 
5 l/m2, pri tem pa lahko količino 
kupljenega gnojila zmanjšate za 
50 odstotkov. Ker je v rastlinjakih 
kalij še večja težava kakor na pros-
tem, priporočam, da dodate še 
10–20 dkg/10 m2 kalijevega sulfata, 
če nimate narejene analize tal. Če 
analiza pokaže slabo založenost, 
običajno bo zraven podatka napi-
sana črka B, ga dodajte še 20–40 
dkg/10 m2. Enako naredite, če je 
v tleh veliko fosforja, ne glede na 
založenost s kalijem. 

Če ste se odločili za gnoj, ga 
potrebujete največ 1,5 l/m2, in si-
cer samo za polovico rastlinjaka. 
Gnoju dodajte še 20 dkg/10 m2 
kalijevega sulfata. Če pokaže ana-
liza preveč fosforja, potem naj 
bo kalijevega sulfata dvakrat več. 
Kalijev sulfat potresete po celem 
rastlinjaku. Z gnojem je najboljše 
gnojiti jeseni, spomladi pa ga je tre-
ba v zemljo zadelati nekje tri tedne 
pred sajenjem plodovk. V primeru 
previsoke ali prenizke založenosti 
pa odmerke gnojil primerno zniža-
mo ali zvišamo. Bodite pozorni, da 
je gnoj res star vsaj šest mesecev. 
Ker običajno pozimi v rastlinjaku 
pridelujemo marsikaj, je najbolj-
še, da se gnoj nabavi jeseni, nekje 
v začetku oktobra. Potem se ga 
shrani na kupu v senci, prekritega 

s smrečjem ali koruznico. Tako bo 
zanesljivo dovolj star. 

Setve v januarju
V januarju lahko že pričnete z 

delom. Upam, da je v trgovinah 
na razpolago kaj sadik solate. Kar 
posadite jih. Med vrste solate po-
sejte še mesečno redkvico. Prav 
tako lahko že posadite nekaj sadik 
peteršilja. Sejemo tudi motovilec, 
rukolo, zimski tolščak in azijske li-
stnate rastline. Ljubitelji čebule in 
pora lahko neposredno na gredice 
posejete tudi ti dve vrtnini. Prav 
tako lahko v rastlinjaku neposred-
no v zemljo posejete grah in bob. 
Za setev na prosto je še prehladno, 
a obe vrtnini lahko vzgojite preko 
sadik, seveda s koreninsko grudo. 
To pomeni, da v lonček premera 3 
cm posejemo dve semenki, v lon-
ček premera 5 cm pa tri semenke 
ene ali druge vrtnine. Setev posta-
vimo na toplo, dokler ne opazimo, 
da je seme začelo kaliti. Potem 
setev postavimo v neogrevan ra-
stlinjak. Približno konec februarja 
pa bo že dovolj toplo in bodo te 

sadike lahko prišle na prosto. Grah 
in bob, ki sta posejana dovolj zgo-
daj, dasta višji pridelek, ko ju napa-
dejo uši, pa je v bistvu pobiranje že 
končano in tudi ukrepanje ni več 
potrebno. Zato je smiselna tako 
zgodnja setev. 

Za sadike pa lahko sprva na to-
plem posejemo tudi letno solato, 
nadzemno kolerabico, cvetačo, 
brokoli, zgodnje zelje, peteršilj, 
por, zeleno in najljubša zelišča. 
Šele ko imajo rastline dva dobro 
razvita prava lista, gredo lahko v 
neogrevan rastlinjak. Tam jih po 
potrebi dodatno zavarujte z agro-
kopreno, še boljše pa je, da preko 
njih naredite še en tunel. Pri zelo 
nizkih temperaturah lahko rastli-
njak ponoči grejete s svečami ali 
žerjavico. Vse naštete vrtnine pre-
nesejo tudi do –5 oC, zato jih lahko 
brez težav vzgojite tudi v rastlinja-
ku brez ogrevanja. 

Kot vidite, vas lahko rastlinjak 
že zelo zaposli. Še nekaj dni je za 
delo, saj po tradiciji za velikonočne 
praznike pustimo zemljo počivati. 

Miša Pušenjak

Zeleni nasvet

Gnojenje v rastlinjaku Gnojenje v rastlinjaku 
Zunaj na prostem je še vedno mrzlo in zemlja lepo počiva. Verjetno sem redka, ki jo to zelo veseli, 
mnogi pa se seveda jezijo. A zemlja mora počivati in prav tak mraz ji zelo odgovarja. 

Foto: MP

Redkvica v rastlinjaku spomladi

Foto: MP

Rastlinjaki so zdaj še polni prezimnih posevkov, zato je za gnojenje malo 
časa.

Foto: MP

Grah in bob, posejana zgodaj, hitro rodita in pridelek je visok.

Domača lekarna

Z agrumi nad suh kašelj 
in razdražen želodec

Citrusi imajo izjemno blagodejne učinke na zdravje in počutje. Odli-
kuje jih zlasti velik delež vitamina C, izjemno koristno pa je tudi ete-
rično olje v lupini. Zato vedno, ko imate priložnost, izberite biološko 
vzgojene sadeže. Tako boste lahko brez strahu in slabe vesti uporabili 
tudi lupino.

Pri izjemno sočnih citrusih, med katerimi zagotovo izstopa limona, 
se poleg soka in užitne mehke notranjosti v zdravilne namene upora-
bljajo tudi listi in lupina večine plodov. Iz listov limonovca lahko pripra-
vimo osvežilen čaj, iz lupine pa različne sirupe, prah in čajne mešanice, 
ki jih uporabimo za likerje in zdravilne medene pripravke. Zmeraj upo-
rabimo ekološko vzgojene citruse. Žal pranje s sodo bikarbono, kisom 
in drugimi gospodinjskimi sredstvi ni dovolj, da bi iz lupine odstranili 
nevarne snovi.

Zakladnica zdravja
Če niste povsem prepričani, ali je limona iz ekološke pridelave, lu-

pine raje ne uporabite. Lupina limon iz ekološke pridelave pa je prava 
zakladnica zdravja. Pospešuje razgradnjo maščob, za kar poskrbi pek-
tin, ugodno vpliva na žolč, znižuje holesterol in krvni tlak. Eterično olje 
v lupini deluje proti bakterijam, kot so stafi lokoki in streptokoki, ter 
pomaga pri respiratornih obolenjih. Izjemno učinkuje na krepitev sten 
krvnih žil (krepi odpornost kapilar in zmanjšuje njihovo prepustnost) 
ter pomaga pri težavah s krčnimi žilami. Eterično olje pogosto dodaja-
jo zobnim kremam, saj preprečuje krvavenje dlesni. Eterično olje limo-
ne čisti jetra, zmanjšuje vnetja ter deluje protivirusno.

Alkalizirajte telo
Bela kožica med lupino in mehko sredico je bogata z biofl avono-

idom kvercetinom. Ta je koristen za delovanje trebušne slinavke. 
Pomaga tudi pri lajšanju alergij. Vitamin C v soku sadeža telo lahko 
skladišči, a ga hitro tudi porablja, zato ga je treba nenehno nadome-
ščati. Vsakodnevno uživanje limoninega soka pomaga krepiti imunski 
sistem, alkalizira telo, ga pomlajuje in razstruplja. Limonin sok nevtra-
lizira proste radikale, izboljšuje pomnjenje, čisti kožo, ji daje enoten 
tonus ter jo pomlajuje.

Rdeča grenivka vsebuje tudi likopen, ki je znan kot odličen antio-
ksidant. Izkazalo se je, da sok grenivke uspešno uravnava vrednost 
holesterola in trigliceridov. V raziskavi, ki je bila izvedena na eni izmed 
britanskih univerz, so ugotovili, da so tisti, ki so uživali rdečo grenivko, 
imeli za 15 % nižjo raven holesterola, vrednost holesterola LDL pa se 
je zmanjšala tudi za 20 %. Pri uživanju grenivk velja previdnost, zlasti 
če jemljete nekatera zdravila. Previdnost ne bo odveč pri zdravilih za 
zdravljenje holesterola, saj grenivka poveča koncentracijo zdravila v 
krvi. V hujših primerih se lahko učinek ene tablete v kombinaciji z gre-
nivko tako poveča, kot bi zaužili 20 tablet hkrati. Zato se pred hkra-
tnim uživanjem grenivk in zdravil posvetujte z zdravnikom. Medtem 
lahko brez skrbi uživate v sokovih in plodovih limon, pomaranč, man-
darin, klementin, kumkvata in grenke pomaranče.

Z. Franc

Foto: pexels.com

Z limonado in medom nad akne
V limoni je limonska kislina, ki je izjemno učinkovita v boju 

proti aknam. Vitamin C, ki je v agrumih, ima alkalne lastnosti, 
za katere je znano, da uničujejo bakterije, ki povzročajo akne. 
Vsako jutro si privoščite kozarec limonade. Sicer pa sok limone 
nanesite na akne in pustite delovati čez noč. Zjutraj obraz 
sperite z mlačno vodo. Lahko se zgodi, da bo kožo nekoliko 
zategovalo, a bo občutek kmalu izginil. Druga možnost je, da 
zmešate del sveže iztisnjenega soka limone z enakim deležem 
rožne vode ali z medom. Mešanico nanesite na prizadete predele 
in pustite učinkovati najmanj pol ure. Sperite z mlačno vodo. 
Tretma ponavljajte dvakrat dnevno, zjutraj in zvečer.
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
SudokuSudoku  �� Sudoku Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem manj-
šem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka Tednikova nagradna razrezanka ��  Kaj je na fotografiji?Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

(velja za teden od 14. do 20. februarja 2023)
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven ��� �� €€€ �
Bik � ��� € ��

Dvojcka � �� €€€ �

Rak ��� �� €€ �

Lev � � €€€ ��

Devica ��� �� €€ �

Tehtnica �� ��� € ���

Škorpijon ��� �� € �

Strelec �� � €€ ���

Kozorog � �� €€€ ��

Vodnar � ��� €€ ��

Ribi ��� � €€ �

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

Telefon: __________________

�

5 9 3

9 3 7 1

3 6 8 5 4

8 9

3 2 1

1 7 6

2 5 1 9 4

8 4 7

9 7

5 6 4

6 3 8

3

8 2 4

3 6 5

1 8

2 7 9

4 5

8 9

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po 
črtah in nato na novo sestavite kva-
dratke ter jih nalepite na papirnato 
podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko s 
svojimi podatki pošljite na naslov Ra-
dio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 2250 
Ptuj, do ponedeljka, 20. februarja. Lah-
ko jo tudi fotografi rate (skupaj s kupončkom z izpolnjenimi osebnimi podatki) 
in jo pošljete na elektronski naslov: tednik@radio-tednik.si.

Izmed vseh poslanih rešitev razrezanke bomo vsak teden izžrebali dobi-
tnika zanimive in lepe nagrade, ki jo podarja Bukvica, knjigarna in papirnica.

Zdaj pa veselo na delo!
Srečna izžrebanka Tednikove nagradne razrezanke je:
Kristina Hauptman, 2253 Destrnik
Nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Foto: ČG

Akcija je bila v preteklih letih zmeraj izjemno 
dobro sprejeta in tudi letos bo zagotovo tudi 
tako. Ptujske pekarne in slaščičarne bodo tudi 
letos poklonile tisoč slastnih krofov, ki jih bodo 
voditelji Radia Ptuj odpeljali tistim, ki se bodo 
prijavili in tudi sporočili, koliko krofov potrebu-
jejo, oziroma jih želijo. Želje so seveda različ-
ne, prilagojene velikosti kolektivov – od tistih 
najmanjših, kjer je samo nekaj zaposlenih, do 
velikih, kjer je tudi sto delavcev ali več. Voditelji 
Radia Ptuj krofe na prodajnem okencu Ptujskih 
pekarn in slaščičarn prevzemajo sproti, tik pre-
den se odpravijo na pot, tako da do srečnih ko-
lektivov zmeraj pripeljejo čisto sveče, slastne in 
dišeče krofe.

Velikokrat sodelavci, ki svoj kolektiv prijavijo v 
akcijo, o tem ne povedo nikomur in njihovi kole-

gi ne vedo za sladko dostavo, zato pa je prese-
nečenje še toliko večje. V dosedanjih petih letih 
smo za sladka presenečenja poskrbeli v številnih 
kolektivih na Ptuju pa vse od Ljutomera, Haloz, 
Slovenskih goric do Slovenske Bistrice – tudi 
tako radijska ekipa na nek način dobi informaci-
jo in potrditev, kje vse poslušajo Radio Ptuj. 

Prve krofe smo v kolektive dostavili včeraj, 
vse do ponedeljka, 20. februarja, pa še lahko 
pričakujete obisk radijske ekipe. Če želite, da 
vas razveselimo z najboljšimi ptujskimi krofi , na 
Facebook profi lu Radia Ptuj delite in všečkajte 
objavo, v komentar pa zapišite, zakaj si prav vi 
zaslužite sladke krofe. Na številko 031 78 9999 
pošljite SMS-prijavo z imenom kolektiva / pod-
jetja ter številom krofov, ki jih želite. Čim več 
sladke sreče privoščimo.

nš

Podravje � Iz studia Radia Ptuj

Sladki krofi  za poslušalce 
Radia Ptuj
Radio Ptuj že vrsto let v pustnem času skrbi tudi za kulinarično razvaja-
nje svojih poslušalcev. Gre za akcijo, v kateri v kolektive Spodnjega Pod-
ravja, pa tudi širše, razdelimo tisoč najboljših ptujskih krofov Ptujskih 
pekarn in slaščičarn. S tem polepšamo delovne dneve številnim, ki si radi 
posladkajo dan, pa na delovnem mestu običajno nimajo možnosti stopiti 
do prodajnega mesta.
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Največji problem mladostnikov na internetu:
spletno nasilje in varovanje zasebnosti 
Na Točki osveščanja o varni rabi in-

terneta Safe.si se bodo v letošnjem 

mesecu varne rabe interneta osre-

dotočili na problematiko neprimernih 

vsebin na spletu, ki imajo negativen 

vpliv na otroke in mladostnike. Mar-

ko Puschner s Safe.si je kot največ-

ji problem mladostnikov na internetu 

izpostavil spletno nasilje in varovanje 

zasebnosti.

„Nasilja je izredno veliko in z njim se 
dejansko srečujejo vsakodnevno. Stvar 
je prišla že tako daleč, da so začeli nor-
malizirati blažje oblike spletnega na-
silja, kot so recimo žalitve, mogoče 
kakšne žaljive objave, predelave slik 

in podobno in tega niti več ne sma-
trajo kot nasilje,“ je pojasnil. Po njego-
vem prepričanju je pomembno, da se 
o spletnem nasilju pogovarjamo, da ga 
izpostavimo in da seveda ukrepamo 
vedno, kadar se pojavi, tudi na družbe-
nih omrežjih.
Še en velik problem v povezavi z var-
nostjo na internetu pa Puschner vidi v 
varovanju zasebnosti. „Mladi namreč 
zelo pogosto o sebi na spletu razkriva-
jo več, kot je primerno,“ je pojasnil. Po 
njegovih besedah se ne zavedajo, da je 
treba varovati svojo zasebnost, da lah-
ko zaradi tega, „če vsem razlagaš o se-
bi in deliš to javno, zabredeš v težave“. 

„Lahko si žrtev spletnega nasilja, izsilje-
vanja in podobno,“ je naštel Puschner, 
ki opaža, da primanjkuje „kulture varo-
vanja zasebnosti“.

„Filtri niso dovolj, z otrokom 
se je treba pogovoriti“
Ob tem se je treba po njegovem mne-
nju zavedati, da mladostniki zelo radi 
spremljajo vplivneže. Kot zelo proble-
matično je označil tudi pornografijo, s 
katero se mladi srečajo že zelo zgodaj, 
po ugotovitvah raziskav že pred 11. le-
tom starosti. Glavne probleme pri por-
nografiji vidi v tem, da gre za zaigrane 
prizore, industrijo, ki je namenjena pri-

dobivanju dobička, in da širi napačne 
poglede na spolnost. Mladi po njegovih 
besedah iščejo informacije o spolnosti, 
ker jih te zadeve zanimajo, tako začnejo 
gledati pornografijo in dobijo napačne 
predstave o spolnosti, saj se ne zave-
dajo, to ni prava spolnost, ampak da so 
prizori zaigrani. Pri pornografiji je pred-
vsem do žensk odnos nasilen, mlado-
stniki dobijo predstavo, da morajo biti 
vedno vsi pri volji za spolne odnose, 
privolitve ni videti, je pojasnil. Zato je 
po njegovih besedah pomembno mla-
dim pojasniti, da gre za zaigrane filme 
in da je prava spolnost čisto nekaj dru-
gega, da je povezana z ljubeznijo, ljub-

kovanjem in pogovori. Tudi sicer je po 
Puschnerjevem prepričanju ključno, da 
se o varni rabi interneta in o vsebinah 
na internetu z otroki pogovarjamo, kajti 
skozi pogovor bomo otroka vzgajali in 
mu obrazložili, zakaj so nekatere stvari 
takšne, kakršne so, in kako jih pravilno 
razumeti. Kot je pojasnil, lahko sicer z 
namestitvijo filtrov preprečimo dostop 
do neprimernih vsebin, ampak to lah-
ko deluje le, dokler je otrok tam, kjer je 
filter nameščen, denimo na domačem 
omrežju. 
„Tisti trenutek, ko bo otrok šel k prijate-
lju, ki filtrov nima, pa ne bo zaščiten,“ 
je opozoril.

Kolofon
Gremo v šolo – oglasna 
priloga Štajerskega 
tednika

14. februar 2023

Urednica priloge:

Simona Meznarič

Avtorji prispevkov in 

fotografij:
Natalija Škrlec,  Črtomir 
Goznik, Estera Korošec, 
Simona Meznarič,

STA, arhivi šol, M24

Lektoriranje:

Lea Skok Vaupotič

Tehnično urejanje:

Patricija Majcen

Trženje:

Marketing družbe 
Radio-tednik Ptuj
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Za novince v srednjih šolah na voljo 4.248 vpisnih mest 

GREMO V ŠOLO, oglasna priloga Štajerskega tednika

Srednja šola Program
Vpisna mesta

 v 1. letnik

Gimnazija Ptuj Gimnazija 112

Volkmerjeva c. 15 Športni oddelek 18

Umetniška likovna 14

Umetniška gledališče in film 14

Gimnazija Ormož Gimnazija 28

Hardek 5a Predšolska vzgoja 28

Zdravstvena nega 28

Elektro in računalniška šola Elektrikar 26

ŠC Ptuj Mehatronik operater 26

Volkmerjeva c. 19 Elektrotehnik 28

Tehnik računalništva 56

Tehnik mehatronike 28

Strojna šola ŠC Ptuj Pomočnik v tehnoloških procesih 16

Oblikovalec kovin – orodjar 26

Inštalater strojnih inštalacij 26

Klepar-krovec* 26

Izdelovalec kovinskih konstrukcij 26

Avtoserviser* 26

Avtokaroserist* 26

Strojni tehnik 56

Šola za ekonomijo, turizem in kmetijstvo Pomočnik v biotehniki in oskrbi 16

ŠC Ptuj Gospodar na podeželju 26

Cvetličar 26

Gastronomija in hotelirstvo 26

Kmetijsko-podjetniški tehnik 28

Trgovec 26

Ekonomski tehnik 56

Tehnik oblikovanja 28
Vir: MVI

-

Kaj je za delodajalce pomembno pri iskanju novih sodelavcev?

-

V šoli mladi pridobivajo znanje,
s študentskim delom pa dragocene izkušnje

•
•
•
•

•

•
•
•
•
•
•

•

Devetošolci imajo še dober 

mesec in pol časa, da sprejme-

jo odločitev, kje bodo nadalje-

vali šolanje. Prijavo za vpis je 

namreč treba oddati do 3. apri-

la. V podravski regiji lahko izbi-

rajo med 25 srednjimi šolami 

in številnimi programi. Srednje 

šole, ki jih še posebej zanima-

jo, bodo lahko pobliže spoznali 

v prihodnjih dneh v okviru in-

formativnih dnevov. 

Osnovno šolo v letošnjem šol-
skem letu zaključuje 21.571 
učencev (lani 19.881), v Pod-
ravju pa 3.084, kar je za 274 
več v primerjavi z lanskim šol-
skim letom.  V tem trenutku je 
tudi že znano število prostih 
mest za novince po posame-
znih srednjih šolah. V Sloveniji 
je na vseh srednjih šolah razpi-
sanih 25.560 vpisnih mest, od 
tega jih je 40,5 odstotka za sre-

dnje strokovno izobraževanje, 
za gimnazije 29,9, za srednje 
poklicno izobraževanje 26,9 in 
za nižje poklicno izobraževanje 
2,7 odstotka. Samo v podravski 
regiji je na voljo 4.248 vpisnih 
mest. 
Tudi v novem šolskem letu se 
bodo lahko dijaki na nekaterih 
šolah izobraževali v vajeniški 
obliki, ki se od obstoječe tako 
imenovane šolske oblike izobra-

ževanja razlikuje samo v tem, 
da se večji del izobraževanja iz-
vede pri delodajalcu. V vajeniški 
obliki izobraževanja se namreč 
vsaj polovica oz. 50 odstotkov 
izobraževalnega programa izve-
de kot praktično usposabljanje 
z delom pri delodajalcih (okvir-
no 56 tednov v treh letih), med-
tem ko je ta delež v šolski obliki 
izobraževanja nižji in znaša pov-
prečno 22 odstotkov oz. 24 te-
dnov praktičnega usposabljanja 
z delom pri delodajalcih. 

Za prijavo na 
preizkus nadarjenosti 
ni več veliko časa
Za nekatere programe je treba 
opraviti preizkus nadarjenosti, 

na katerega se je treba prijavi-
ti najkasneje do 2. marca. Šole 
bodo preizkuse izvajale med 10. 
in 20. marcem. Prijavo za vpis 
bodo srednje šole sprejemale 
do 3. aprila, ministrstvo pa bo 
najkasneje do 7. aprila do 16. 
ure na spletnih straneh objavilo 
stanje prijav za vpis po posame-
znih programih oziroma šolah. 
Spremembo pri obsegu razpi-
sanih mest oz. odločitev o mo-
rebitnem zmanjšanju obsega 
razpisanih mest bo znano naj-
kasneje do 19. aprila. Dijaki, ki 
zaključujejo triletne programe 
srednjega poklicnega izobra-
ževanja, se lahko do 12. maja 
prijavijo za vpis v programe po-
klicno-tehniškega izobraževa-
nja.
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Tesna povezanost teorije s prakso
Elektro in računal-
niška šola Ptuj

kovnih znanj in praktičnih veščin. 
Kljub temu da je potreba po teh 
kadrih velika, jih večina šolanje 
nadaljuje v programu poklicno-
-tehniškega izobraževanja Elek-
trotehnik. 
Poklicna matura omogoča dija-
kom vpis v višje in visokošolske 
strokovne programe, z dodatnim 
maturitetnim predmetom pa tudi 
vpis v mnoge univerzitetne pro-
grame. 
Na šoli poskrbimo tudi za dijake 
s posebnimi potrebami in jim po-
magamo do želenega poklica.
Dijaki dobijo kot popotnico širo-
ka splošno izobraževalna znanja, 
glede na to, kateri program izbe-
rejo, pa tudi sodobna praktična 
strokovna znanja in veščine. Prav 
tako je naša skrb razvoj socialnih 
veščin, dobrodelnost in prosto-
voljstvo.
Delo v srednji šoli je podob-
no osnovnošolskemu, zato naj 
učencev in njihovih staršev pre-
hod v srednjo šolo ne skrbi. Po-
uk imamo praviloma od 8.00 do 
14.10. Za toplo malico je poskr-
bljeno, učbenike si lahko izposo-
dijo v učbeniškem skladu, če se 
pri katerem predmetu zatakne, 
pa je na voljo tudi medvrstniška 
pomoč. 
Življenje na šoli popestrimo s 
športnimi in kulturnimi priredit-
vami ter strokovnimi ekskurzija-
mi. V sklopu projekta Erasmus+ 
se lahko dijaki udeležijo med-

narodne izmenjave na Hrvaško, 
Irsko, Finsko, Nemčijo, Portugal-
sko ali Španijo.
Dijaki so aktivni pri krožku robo-
tike, udeležujejo se tekmovanj 
na različnih področjih, še pose-
bej pa so uspešni pri praktičnem 
usposabljanju z delom, kjer teo-
retična in praktična znanja, pri-
dobljena v šoli, prenašajo na 
različna področja dela. Čeprav 
so dijaki navdušeni predvsem 
nad tehniko, se z veseljem preiz-
kusijo tudi v bralnih tekmovanjih 
slovenščine, angleščine in nem-
ščine.
V zadnjih letih opažamo velik 
interes dijakov za različna tek-
movanja iz Logike, Razvedrilne 
matematike in Kenguru, kjer do-
segajo odlične rezultate. Pose-

bej smo ponosni na dosežke, ki 
jih dijaki že vrsto let dosegajo na 
robotskih tekmovanjih, na tek-
movanju za Cankarjevo prizna-
nje ter na uspešne maturante.
Naši dijaki imajo velike možnos-
ti za zaposlitev, saj je področje 
tehnike deficitarno. Za dijake 
na vseh stopnjah izobraževanja 
se poleg domačih zanimajo tudi 
tuja podjetja, ki bi jih želela kot 
svoje sodelavce z možnostjo izo-
braževanja v konkretnih delovnih 
procesih. Za zaposlitev se od-
ločajo predvsem dijaki triletnih 
programov, saj trg dela že več let 
potrebuje elektrikarje in mehat-
ronike operaterje. Večina naših 
dijakov izobraževanje nadalju-
je. Izbirajo višješolske strokovne 
programe, visokošolske, z doda-
tnim maturitetnim predmetom 
pa tudi univerzitetne programe. 
Vabimo vas, da nas obiščete na 
informativnem dnevu in da sku-
paj odkrivamo skrivnosti tehnike.
Za našo šolo naj se odločijo 
učenci in učenke, ki jih zanima 
tehnika v najširšem smislu. Naši 
programi so primerni tudi za de-
kleta, saj dijakinje vsakodnevno 
dokazujejo, da lahko dosegajo 
odlične rezultate. V srednje stro-
kovno izobraževanje naj se vpi-
šejo učenci, ki se radi učijo in si 
po srednji šoli želijo poklic ali na-
daljnje izobraževanje. V srednje 
poklicnem izobraževanju pa pri-
čakujemo učence, ki so ročno 

spretni, ker imajo veliko praktič-
nega pouka. Za vse pa velja, da 
imajo znanja za sedanjost in ve-
ščine pridobivanja znanja za pri-
hodnost, saj so tehniški poklici 
poklici prihodnosti.
Mladi naj bodo ob prehodu iz 
osnovne v srednjo šolo pozorni 
na svoje interese, močna pod-
ročja, kaj delajo v prostem času, 
pa tudi na najljubše šolske pred-
mete in želje po nadaljnjem izo-
braževanju. Pri odločanju naj jim 
pomagajo starši, ki najbolje poz-
najo svoje otroke. 
Na Elektro in računalniški šoli po-
nujamo tri velika tehnična pod-
ročja, in če se učencem ob naših 
predstavitvah zasvetijo oči, po-
tem so pravi za našo šolo. Do 3. 
aprila, ko je čas za oddajo prija-
ve, naj prisluhnejo predvsem se-
bi in zberejo čim več informacij.
Na vpis, ki bo med 16. in 21. ju-
nijem, boste povabljeni po klasič-
ni pošti.
Informativni dan bo potekal v ži-
vo, v prostorih Šolskega centra 
Ptuj na Vičavi 1 – v petek, 17. 
2. 2023, ob 9. in ob 15. uri ter v 
soboto, 18. 2. 2023, vam bomo 
predstavili naše izobraževalne 
programe, delo v šoli in dejavno-
sti izven nje ter možnosti za so-
delovanje v različnih projektih in 
aktivnostih.
Vse informacije najdete tudi na 
spletni strani šole https://elek-
tro.scptuj.si/

Na Elektro in računalniški šo-

li Ptuj izvajamo programe treh 

tehniških področij: elektroteh-

nike, računalništva in mehatro-

nike. Učencem lahko ponudimo 

različne stopnje izobraževanja 

(3-letne in 4-letne programe ter 

program PTI oz. »3+2«), dobro 

opremljene učilnice, laboratori-

je in učilnice praktičnega pou-

ka, mednarodno izmenjavo ter  

izkušene delavce šole. Pohvali-

mo pa se lahko tudi s prizadev-

nimi dijaki in dijakinjami.

Letos bomo obeležili 40-letni-
co elektro izobraževanja na Ptu-
ju, kar nakazuje bogato tradicijo 
in velik pomen elektrotehnike za 
naše okolje.
Število vpisnih mest za osnovno-
šolce ostaja že vrsto let enako. 
V programu tehnik računalni-
štva bo na voljo 56 prostih mest 
(dva oddelka), v programih elek-
trotehnik in tehnik mehatronike 
po 28 prostih mest (po en od-
delek). Po 26 prostih mest bo na 
voljo za elektrikarje in mehatro-
nike operaterje. Če se je za vpis 
v določen program odločilo več 
osnovnošolcev, kot je bilo razpi-
sanih mest, smo z dodatno vlogo 
na MIZŠ dosegli povečanje števi-
la mest za vpis.
Programskih novosti ne načr-
tujemo, v sklopu razpisanih 
programov pa bomo dijakom 
ponudili nove, z aktualnimi vse-
binami podkrepljene strokovne 
module. To nam omogoča odpr-
ti kurikul, kjer lahko celo eno tre-
tjino ur namenimo novostim na 
strokovnem področju.
Prednosti izobraževanja na naši 
šoli so predvsem v tem, da imajo 
dijaki po končanem izobraževa-
nju poklic, ki jim omogoča za-
poslitev, istočasno pa možnost 
nadaljnjega izobraževanja.
Veliko energije in sredstev na-
menjamo sodobnim učilnicam, 
laboratorijem in opremi, brez ka-
terih si priprave dijakov na zapo-
slitev ali nadaljnje izobraževanje 
ne moremo predstavljati.  Dijaki 
triletnih programov zaključijo izo-
braževanje z zaključnim izpitom. 
Poudarek je na pridobivanju stro-

GREMO V ŠOLO, oglasna priloga Štajerskega tednika
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Strojniki smo zakon

Strojna šola Ptuj je šola z dol-

goletno tradicijo, ki izobražu-

je za pestro izbiro poklicev s 

področja strojništva. Izobraže-

valni proces na šoli odlikujejo 

kakovosten pouk, razumevajo-

či profesorji, poučne ekskurzije, 

pester izbor interesnih dejav-

nosti in možnost vključevanja v 

nacionalne in mednarodne pro-

jekte. 

Naši strokovno usposobljeni 
učitelji posredujejo najnovejša 
splošna in strokovna znanja z 
inovativnimi učnimi metodami. 
Pouk, še posebej pri strokovno 
teoretičnih predmetih, poteka v 
specializiranih učilnicah s sodob-
nimi računalniškimi orodji. Dijaki 
dosegajo uspehe na najrazličnej-
ših tekmovanjih, še zlasti pa šola 
slovi po uspehih na matematič-
nih in športnih tekmovanjih. Di-
jaki se lahko v sklopu projekta 
Erasmus+ vključujejo v medna-
rodne izmenjave na Portugalsko 
in Hrvaško ter v Španijo, Nem-
čijo in Avstrijo. Po končanem 
šolanju na naši šoli imajo dijaki 
dovolj široko teoretično in prak-
tično znanje, da lahko ali uspeš-
no nadaljujejo šolanje ali pa se 
zaposlijo.

V naslednjem 
šolskem letu vas 
vabimo k vpisu v 
naslednje programe:

• štiriletno srednje stro-
kovno izobraževanje SSI:

STROJNI TEHNIK: Strojni teh-
nik se ukvarja s konstruiranjem 
in projektiranjem posameznih 
strojnih delov, orodij in priprav za 
proizvodnjo. Upravlja in nastavlja 
numerično vodene obdelovalne 
in druge stroje ter naprave, ob-
vlada računalniške tehnike risa-
nja, branje tehnične, tehnološke 
in druge dokumentacije, osnov-
no programiranje in upravlja-
nje robotov. Glavni pripomoček 
strojnega tehnika je računalnik, 
osnovni materiali obdelave pa 
vse vrste kovin. Strojni tehnik de-
la v zaprtih in urejenih delovnih 
prostorih, delo pa ni fizično zah-
tevno, saj večinoma poteka pred 
računalnikom.
Program strojni tehnik traja šti-
ri leta in se zaključi s poklicno 
maturo, ki bo dijaku odprla vra-
ta na višje in visokošolske štu-
dijske programe, z opravljenim 
dodatnim predmetom na splošni 
maturi pa tudi na univerzitetne 
študijske programe.

• triletno srednje poklicno 
izobraževanje SPI: 

OBLIKOVALEC KOVIN – OROD-
JAR: Oblikovalec kovin danes 
opravlja dela na računalniško 
vodenih strojih. Izdeluje raznoli-
ke kovinske izdelke na avtoma-
tiziranih strojih, od preprostih 
predmetov za vsakodnevno upo-
rabo do pametnih orodij, ki imajo 
vgrajene številne mehatronske 
komponente. Delo poteka v ure-
jenih zaprtih prostorih in delav-
nicah, večinoma pred ekranom, 
kjer preverja natančnost para-
metrov, in ni fizično naporno. 
KLEPAR – KROVEC: Osnovna de-
javnost kleparja krovca je izdelati 
strešno konstrukcijo na objektu 
in jo prekriti z ustrezno strešno 
kritino. Poznati mora prednosti 
in slabosti določene kritine, kak-
šen je način prekrivanja in kako 
se kritino vzdržuje. Delo poteka 
na strehi, dogaja se na odprtem 
in na višini in je izpostavljeno 
vsakovrstnim vremenskim raz-
meram. 
INŠTALATER STROJNIH INŠTA-
LACIJ: Inštalater strojnih insta-
lacij montira, izdeluje in vzdržuje 
hladilne, vodovodne, ogrevalne, 
prezračevalne, klimatske in plin-
ske naprave. Delo inštalaterja 
strojnih inštalacij je razgibano, 
saj veliko časa preživi na terenu 
in dela s strankami. Slediti mora 
novostim v stroki, znati priprav-
ljati dele instalacijskih naprav, jih 
vgrajevati, vzdrževati in pregle-
dovati. 
IZDELOVALEC KOVINSKIH KON-
STRUKCIJ: Izdelovalec kovinskih 
konstrukcij izdeluje jeklene in 
kovinske konstrukcije, ograje, 
stopnišča, žerjave, mostove, kon-

Strojna šola Ptuj

strukcije skladiščnih in tovarni-
ških prostorov. Uporablja vse 
vrste varilnih naprav in special-
nih orodij za rezanje ter preobli-
kovanje pločevine in profilov. 
AVTOSERVISER: Avtoserviser je 
usposobljen za vzdrževanje mo-
tornih vozil in motorjev z notra-
njim zgorevanjem ter vozil na 
hibridni in električni pogon. De-
lo vključuje prevzem vozila z de-
lovnim nalogom in preizkusno 
vožnjo, preučitev tehnološke do-
kumentacije ter tehničnih navo-
dil za zahtevnejša popravila oz. 
za uporabo računalnika. Zaposli 
se v avtomehaničnih in avtoele-
ktričnih delavnicah, v proizvodnji 
vozil, v avtoservisih in na tehnič-
nih pregledih vozil.
AVTOKAROSERIST: Avtokaro-
serist dela pri izdelavi in monta-
ži delov avtomobilskih karoserij. 
V servisni dejavnosti popravlja 
poškodovane dele karoserij in jih 
nadomešča z novimi. Zaposli se 
v avtoservisnih, avtokleparskih 
in avtoličarskih delavnicah na 
različnih delovnih mestih.
Vsi opisani programi SPI trajajo 
3 leta in se zaključijo z zaključ-
nim izpitom. Poudarek je na pri-
dobivanju strokovnih praktičnih 
znanj. Dijaki lahko nadaljujejo šo-
lanje v programih poklicno tehni-
škega izobraževanja (PTI).
V vseh programih SPI je izobraže-
vanje možno tudi po vajeniškem 
sistemu – vajenec se istočasno 
izobražuje v šoli in usposablja v 
podjetju, pri tem pa je nagrajen z 
vajeniško nagrado, ob tem lahko 
dobiva tudi štipendijo. Nagrada 
in štipendija ne vplivata na druge 
socialne transferje. Vajenec ob 
vpisu sklene vajeniško pogodbo 
z izbranim obrtnikom ali podje-

sistemov, naprav in njihovih sklo-
pov na osebnih in drugih vozilih. 
V programa PTI se lahko vpiše-
jo dijaki z zaključenim triletnim 
programom SPI. Program traja 
dve leti in se zaključi s poklicno 
maturo, ki bo dijaku odprla vra-
ta na višje in visokošolske štu-
dijske programe, z opravljenim 
dodatnim predmetom na splošni 
maturi pa tudi na univerzitetne 
študijske programe.

• dveletno nižje poklicno 
izobraževanje NPI:

POMOČNIK V TEHNOLOŠKIH 
PROCESIH: Usposobi se za roč-
no obdelovanje kovin, upravlja-
nje in posluževanje strojev in 
naprav, izdelavo enostavnih var-
jenih konstrukcij ter za pomožna 
dela v kovinarskih poklicih. 
Program traja dve leti in se kon-

ča z zaključnim izpitom. Po us-
pešno končanem programu se 
dijaki lahko vpišejo v programe 
srednjega poklicnega izobraže-
vanja (SPI).

Spoštovani 
osnovnošolci 
in starši! 
Vse, ki vas zanimajo strojniški 
poklici, vabimo na informativni 
dan, ki bo 17. in 18. 2. 2023 na 
Strojni šoli ŠC Ptuj. Zagotovimo 
vam razvijanje in nadgrajevanje 
vaših interesov in vas usposobi-
mo tako za delo kot za nadaljnji 
študij. Obljubimo vam nepozab-
no srednješolsko izkušnjo, pred-
vsem pa trdne temelje za vašo 
prihodnost. Se vidimo na info 
dnevu in ne pozabite: #strojniki-
smozakon!

tjem, ki pa ni obvezujoča za za-
poslitev. Pri sklepanju pogodbe 
jim lahko pomaga tudi šola. 

• poklicno tehniško izo-
braževanje PTI (3 + 2):

STROJNI TEHNIK (glej STROJNI 
TEHNIK SSI),
AVTOSERVISNI TEHNIK: Av-
toservisni tehnik izvaja zah-
tevnejša dela pri nastavljanju, 
vzdrževanju in popravilu mehan-
skih, pnevmatskih in hidravličnih 

GREMO V ŠOLO, oglasna priloga Štajerskega tednika

GEPŠ PIRAN, www.geps.si, tel.: O5 6713 244

Bivaš v prenovljenem dijaškem domu.

!
Drugi programi: 
!

ELEKTROTEHNIK, GIMNAZIJA, ,,

  PLOVBNI TEHNIKOVBNI TEHNIKOVBNI TEHNIKNIKOVBNI TPLOVBNI TEHNIK

Dobiš pa tudi štipendijo.

Te zanima delo na ladji trgovske mornarice ali na jahti?

Te zanima delo v špediciji, trgovini, v prometu? 
pomorski agent?

Potem je zate program

Potem postani   

!!!17. in 18. 2. na!www.geps.si.
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Šola, ki daje večplastna znanja za uspeh na trgu dela

Na Šoli za ekonomijo, turizem in 
kmetijstvo Ptuj (ŠETK) izvajamo 
štiriletne programe: ekonomski 
tehnik, kmetijsko-podjetniški teh-
nik in tehnik oblikovanja, ki je od 
lanskega leta novost na naši šo-
li. V triletnih poklicnih programih 
se dijaki lahko, enako kot doslej, 
izobražujejo v programih: cvet-
ličar, gospodar na podeželju, 
gastronom hotelir ter trgovec. Iz-
vajamo še dvoletni program, po-
močnik v biotehniki in oskrbi. Po 
uspešno končanih triletnih pro-
gramih lahko dijaki nadaljujejo 
šolanje na poklicno tehniškem 
izobraževanju v dveh programih: 
ekonomski tehnik in kmetijsko-
-podjetniški tehnik.
Z našimi programi pokrivamo 
različna področja: ekonomijo, tu-
rizem in kmetijstvo. Na vseh si, 
tako v izobraževalnem procesu 
kot tudi ostalih aktivnostih, pri-
zadevamo, da sodelujemo z lo-
kalnim okoljem, da znanje, ki ga 
posredujemo dijakom, prilagaja-
mo potrebam trga dela. Poseb-
no pozornost namenjamo ravno 
slednjemu, saj se zavedamo, da 
se potrebe delodajalcev zaradi 
hitrega razvoja nenehno spre-
minjajo. V programu ekonom-

ski tehnik smo vsako leto znova 
ponosni na delovanje naših uč-
nih podjetij. Gre za učni prostor 

in hkrati učno metodo, kjer dija-
ki praktično uporabljajo prido-
bljena teoretična znanja. Delo v 
učnem podjetju poteka kot v pra-
vem podjetju: v tajništvu, finanč-
no-računovodskem oddelku, 
kadrovski službi in marketingu. 
Na ta način dijaki pridobijo veliko 
praktičnega znanja, ki jim kasne-
je koristi pri opravljanju prakse v 
podjetjih. Učna podjetja naše šo-
le so že nekaj let najuspešnejša 
in najbolj aktivna učna podjetja 
na nacionalnem nivoju, uspeš-
no se vključujejo tudi na med-
narodne trge. Na ta način dijaki 
pridobivajo številne kompeten-
ce, ki jim pomagajo v uresniče-
vanju njihovih profesionalnih 
ciljev tudi v prihodnosti. Dijaki 
– bodoči prodajalci – se, podob-
no kot ekonomski tehniki, urijo v 
t. i. učni prodajalni in pridoblje-
na strokovna znanja prepleta-
jo z veščinami komuniciranja in 
stikov s kupci. Vse skupaj potem 
nadgradijo v realnem delovnem 
okolju, s katerim se srečajo v ča-
su praktičnega usposabljanja pri 
delodajalcih. Že v lanskem letu 
smo na naši šoli pridobili nov, 
atraktiven program, tehnik obli-

kovanja. Na prvo generacijo dija-
kov smo izredno ponosni, njihovi 
izdelki so izjemni, k sodelovanju 
nam je uspelo pridobiti kar nekaj 
uspešnih mladih ustvarjalcev iz 
našega okolja. V tej smeri bomo 
program izvajali tudi v prihod-
nje. Ta poklic je zelo zanimiv in 
raznolik, omogoča delo ter zapo-

Šola za
ekonomijo, turizem 
in kmetijstvo

lavi varne in kakovostne hrane, 
ki je nesporni osnovni pogoj za 
nadaljnji razvoj celotne družbe. 
Strokovna znanja lahko dijaki v 
teh programih praktično preizku-
šajo na naših šolskih posestvih 
in pri delodajalcih. Na Turniš-
čah je šolsko posestvo usmerje-

slitev na različnih področjih. Pro-
gram sestavljajo različni moduli: 
grafični oblikovalec, oblikovalec 
uporabnih predmetov in modni 
oblikovalec. Na šoli se neneh-
no trudimo, da se povezujemo 
z lokalnim okoljem, da izvajamo 
projekte, ki temu okolju predsta-
vljajo dodano vrednost.
Na šoli se zavedamo, da je kme-
tijstvo gospodarska dejavnost 
posebnega družbenega pome-
na. V vseh programih s področja 
kmetijstva – kmetijsko-podjetni-

ški tehnik, gospodar na pode-

želju in pomočnik v biotehniki 

– težimo k ozaveščanju naših se-
danjih in bodočih dijakov, da 
je temeljna naloga kmetijstva 
v povezavi z živilstvom, v pride-

no v poljedelstvo in živinorejo, 
pomembno vlogo imajo še spe-
cializirane učilnice, ki so s sodob-
no opremo namenjene predelavi 
sadja in zelenjave, mesa in mle-
ka. Prav tako nam oprema in po-
goji dela na šoli omogočajo, da 
dijake v programu cvetličar prip-

ravljamo na poklic, v katerem 
se prepletajo vrtnarstvo, cvetli-
čarstvo, trgovina, obrt, estetika, 
duhovna občutljivost, domišlji-
ja in umetnost. Praktična znanja 
s področja sadjarstva in vino-
gradništva pa lahko dijaki dobi-
jo na posestvu na Grajenščaku. 
V programih s področja kmetij-
stva dajemo velik poudarek tudi 
podjetniškim veščinam, vsebi-
nam smo dodali še strokovni tuji 
jezik in uvedli nov modul sodob-
ne tehnologije v kmetijstvu, kjer 
želimo poudariti uvajanje avto-
matizacije in robotizacije v kme-
tijstvu.
Delujemo v okolju, kjer ima v 
strategiji razvoja velik pomen tu-
rizem in predstavlja pomembno 
gastronomsko regijo, zato je naš 
program gastronomske in ho-

telske storitve izrednega pome-
na za trg dela v tem okolju. Za 
potrebe izvajanja tega imamo 
sodobno opremljeno učilnico za 
strežbo, prav tako se praktični 
pouk kuharstva odvija v moder-
ni in sodobno opremljeni kuhinji. 
Program je še toliko bolj zanimiv, 
saj je uvrščen na seznam izobra-
ževalnih programov, za katere je 
mogoče prejeti štipendijo za de-
ficitarne poklice. Verjamemo, da 
bo to dodatna spodbuda za bo-
doče dijake, ki razmišljajo o kari-
eri v gostinstvu in turizmu.
Več informacij o vseh programih 
Šole za ekonomijo, turizem in 
kmetijstvo je dostopnih na sple-
tni strani šole. Vse naše aktualne 
dogodke najdete tudi na social-
nih omrežjih, FB in Instagram ter 
YouTube. Podrobnejše informa-

cije pa bodo za vse, ki jih naši 

programi zanimajo, na voljo v 

času informativnih dni, 17. in 

18. 2. 2023, ki bodo letos po-

novno potekali v živo, v prosto-

rih Šolskega centra Ptuj.

GREMO V ŠOLO, oglasna priloga Štajerskega tednika
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Študij, kjer pridobite kompetence za zaposlitev

Višja strokovna šola Šolske-

ga centra Ptuj nudi študentom 

napredna znanja, ki omogoča-

jo konkurenčno prednost na 

trgu dela, predvsem pa visoko 

zaposljivost diplomantov. Šola 

se ponaša s sedemnajstletno 

zgodovino in več kot 1.000 di-

plomanti. V naslednjem štu-

dijskem letu bodo ponovno 

izvajali štiri višješolske študij-

ske programe, in sicer: Bioni-

ka, Ekonomist, Mehatronika ter 

Upravljanje podeželja in kraji-

ne. 

Programa Bionika v zadnjih dveh 
letih niso razpisali, ker pa se je 
zanimanje za bioniko povečalo, 
bodo po premoru mladim po-
novno ponudili študij bionike, ki 
ga na Višji strokovni šoli ŠC Ptuj 
izvajajo kot edina višja šola v Slo-
veniji. Bionika je veda, o kateri se 

Višja strokovna 
šola

v tujini veliko govori in je vedno 
bolj prisotna na vseh področjih, 
od gospodarstva do medicine in 
vse kaže, da bo končno tudi pri 
nas dobila mesto, ki si ga zasluži.
»Tri od navedenih programov 
smo zasnovali in razvili prav na 
Ptuju. Vsak izmed programov 
ponuja aktualna znanja in vse-
bine, ki so prilagojene potrebam 
gospodarstva in diplomantom 
zagotavljajo visoko stopnjo za-
posljivosti,« pojasni ravnatelj 
Robert Harb. Značilnost vseh viš-
ješolskih strokovnih programov 
je prepletanje študija teorije in 
praktičnega izobraževanja, ki ga 
študenti opravijo pri delodajal-
cih. Praktično izobraževanje pri 
delodajalcih obsega 400 ur, kar 
je 40 % vsega časa v posame-
znem programu.
»Pohvalimo se lahko z odličnimi 
uspehi naših študentov na šte-
vilnih tekmovanjih, kot so Naj 
podjetniška ideja, ki jo razpisuje 
Manager klub Ptuj, Mednarodni 

raziskovalni tabor ŠPIC, tekmo-
vanje POPRI, NASA Space Apps 
Challenge, Izbor najboljše inova-
cije, ki jih razpisuje Štajerska go-
spodarska zbornica ... To je samo 
nekaj od številnih tekmovanj, na 
katerih naši študenti ne le, da so-
delujejo, temveč se z njih vračajo 
z odličnimi uvrstitvami, posegajo 
po najvišji mestih,« pove ravna-
telj Harb. 
»Epidemiološke razmere zadnjih 
let so močno vplivale na življe-
nje in delo v šoli. Prisiljeni smo 
bili na zadrževanje med štirimi 
stenami, ali celo na sodelovanje 
preko video povezave. Zaradi te-
ga so bile študijske aktivnosti 
okrnjene. Kljub temu nam je us-
pelo študente vključevati v razne 
aktivnosti, s katerimi smo spod-
bujali pripadnost šoli, sodelova-
nje in medsebojno povezanost 
študentov različnih programov 
ter povezanost z okoljem, v ka-
terem je naša šola. Na srečo se 
je stanje vrnilo na stare tire in 
ponovno smo z našimi študenti 
v neposrednem stiku. Oboji, ta-
ko študenti kot tudi predavate-
lji, smo pogrešali človeške stike, 
ugotovili pa smo tudi, da je kako-
vost izvajanja študijskega proce-
sa neprimerljivo boljša od študija 
na daljavo. 
Naši študenti pripravljajo ra-
zne projekte, ki jih na dogodku 
predstavijo kolegom (Bodi infor-
miran, bodi in; Zelene poslovne 
ideje; Inovacije podravske regi-
je; Digitalni marketing …). V okvi-
ru kariernega svetovanja smo v 
sodelovanju s Skupnostjo višjih 
strokovnih šol v oktobru izved-
li projekt Poslovni zajtrk, na ka-

terem so se našim študentom 
predstavila podjetja s širšega 
okolja, ki ponujajo možnost prak-
tičnega izobraževanja in aktual-
na delovna mesta.
Dolgoročni cilji razvoja Višje stro-
kovne šole temeljijo na obstoječi 
programski ponudbi v sedanjo-
sti in na novih programih, ki jih 
bodo potrebovali v prihodnosti 
industrija, malo gospodarstvo 
in obrt v Podravju in Sloveniji. 
Cilj, ki smo si ga zadali, je vzpo-
stavitev študija, ki bo na našem 
področju predstavljal predvsem 
visoko raven znanja diploman-
tov in njihovo zaposljivost. Vsako 
leto za študente in diploman-
te organiziramo tudi dvodnev-
no ekskurzijo v eno od znanih 
podjetij v tujini. Obiskali smo 
podjetje BMW, izvedli smo stro-

kovno ekskurzijo v studio avstrij-
ske nacionalne televizije ORF ter 
si ogledali tovarno VW, predlani 
smo obiskali tovarno traktorjev 
Steyr ter najpomembnejše av-
strijsko industrijsko mesto Linz. 
V septembru nam je uspelo reali-
zirati že lani načrtovano ekskurzi-
jo v tovarno Mercedes-Benz in v 
Strasbourg.«
Višja strokovna šola ima uspo-
sobljene in odgovorne kadre ter 
dobre prostorske pogoje in so-
dobno opremo, ki jo pridobiva 
s sodelovanjem v projektih in s 
podjetji. Kljub omejitvam jim je 
uspelo ohraniti stike z gospo-
darstvom. Povezanost šole s 
podjetji se kaže tudi pri izvedbi 
strokovnih ekskurzij, gostujočih 
predavateljih ter pri pripravi di-
plomskih nalog, ki so aplikativ-

ne in se nanašajo na reševanje 
konkretnih problemov v delov-
nem okolju.
»Vse navedeno je zagotovo do-
volj tehten in privlačen razlog, 
da se bodo številni srednješol-
ci odločili za vpis na našo Višjo 
strokovno šolo, uspešno zaključi-
li dveletni študij v enem od pro-
gramov, ki jih ponujamo, ter se 
pridružili našim zadovoljnim di-
plomantom,« zaključi Robert 
Harb. 
Vse, ki bi radi nadgradili znanja 

iz ekonomije in kmetijstva, ali 

pridobili dodatna znanja, ki odli-

kujejo dobre inženirje mehatro-

nike in dobre inženirje bionike, 

vabimo na informativni dan. 

Ta bo letos v petek, 17. 2. 2023, 

ob 9. in ob 16.30, ter v soboto, 

18. 2. 2023, ob 9. uri.

GREMO V ŠOLO, oglasna priloga Štajerskega tednika
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SREDNJA ŠOLA ZA GOSTINSTVO 
IN TURIZEM RADENCI

Mladinska ulica 5, 9252 Radenci 

3-letni program: GASTRONOMSKE IN HOTELSKE STORITVE
Naziv poklicne izobrazbe: GASTRONOM HOTELIR
Zaključek izobraževanja: zaključni izpit in zaposlitev ali nadaljevanje v programu gastronomija 
(2 leti) 
Prednost programa je v tem, da se dijaki odločijo za smer izobraževanja šele po prvem letniku, 
in sicer za smer STREŽBA ali za smer KUHARSTVO.
Program srednjega poklicnega izobraževanja za pridobitev poklica gastronom hotelir traja 3
leta in omogoča z izbiro ustreznih strokovnih predmetov poklicno usposobljenost za poklic 
kuharja ali natakarja. Program nudi pridobitev široke poklicne izobrazbe, ki omogoča z izbrani-
mi strokovnimi predmeti pridobitev specializiranih znanj s področja kuharstva ali strežbe. Tisti, 
ki boste želeli delati v strežbi, boste izbrali predmete, ki prinašajo znanje iz strežbe, drugi, ki 
boste želeli delati v kuhinji, pa tiste, ki so povezani s kuharstvom.
3-letni program: GASTRONOMSKE IN HOTELSKE STORITVE se izvaja tudi v VAJENIŠKI 
OBLIKI. Program je enakovreden šolski obliki izobraževanja. Razlika je le v tem, da se v 
vajeniški obliki izobraževanja praktični pouk izvaja samo pri delodajalcu.  
DIJAK-VAJENEC sklene z delodajalcem VAJENIŠKO POGODBO in dobi vajeniško nagrado.

4-letni program: GASTRONOMIJA IN TURIZEM
Naziv strokovne izobrazbe: GASTRONOMSKO-TURISTIČNI TEHNIK
Zaključek izobraževanja: poklicna matura in zaposlitev ali nadaljevanje izobraževanja - študij 
Prednost programa je v tem, da se dijaki odločijo za smer izobraževanja šele po prvem letniku, in sicer za smer TURI-
ZEM ali za smer GASTRONOMIJA.
Program srednjega strokovnega izobraževanja za pridobitev poklica gastronomsko-turistični tehnik traja 4 leta in 
omogoča strokovno usposobljenost, hkrati pa ustrezno pripravo za nadaljnji študij v programih višjega in visoke-
ga strokovnega izobraževanja. Kdor opravi peti predmet mature ali maturitetni tečaj, se lahko vključi v univerzitetni 
študij. 
Program vključuje v precej enakovrednem obsegu na eni strani splošnoizobraževalne predmete, kot so slovenščina, 
tuji jezik, matematika, umetnost, športna vzgoja, naravoslovni in družboslovni predmeti, in na drugi strani strokovne 
predmete in praktično usposabljanje z delom.
Program nudi pridobitev široke strokovne izobrazbe, ki omogoča z izbranimi strokovnimi predmeti pridobitev specia-
liziranih znanj s področja gastronomije ali turizma. Tisti, ki boste želeli delati v gostinstvu, boste izbrali predmete, ki so 
značilni za področje gostinstva, drugi, ki boste želeli delati v turizmu, pa tiste, ki so povezani s turizmom.

PREDSTAVITEV DIJAŠKEGA DOMA:
Sestavni del SŠGT Radenci je tudi dijaški dom, v katerem lahko bivajo 
dijaki v času šolanja. Dijaški dom SŠGT Radenci je v mreži YH in spada 
med manjše domove v Sloveniji, kar ima svoje prednosti v pristni ko-
munikaciji in dobrem počutju. V domu je manjše število dijakov, zato 
daje pridih domačnosti. Med dijaki in vzgojitelji vladajo pristni odnosi, 
vsi so med seboj povezani in zlahka izmenjujejo izkušnje.
Prostori v dijaškem domu so prenovljeni in lepo urejeni, dijaki lahko 
bivajo v enoposteljnih sobah, organizirana je učna pomoč, skrbimo za 
zdravo prehrano, rekreacijo in varno učno okolje.
Naš dijaški dom omogoča hiter dostop do avtobusa, zato je zanimiv 
tudi za dijake, ki obiskujejo druge srednje šole, npr. v Ljutomeru ali 
Murski Soboti. V obe smeri so dobre avtobusne povezave.

2-letni nadaljevalni program: GASTRONOMIJA
Po končanem 3-letnem izobraževanju imajo dijaki odprto pot - lahko se zaposlijo ali pa  nadal-
jujejo z izobraževanjem na naši šoli še dve leti v programu poklicno-tehniškega  izobraževanja 
GASTRONOMIJA.
Naziv strokovne izobrazbe: GASTRONOMSKI TEHNIK
Zaključek izobraževanja: poklicna matura in zaposlitev ali nadaljevanje izobraževanja – študij

VABI NA INFORMATIVNI DAN

v petek, 17. 2. 2023, ob 9. in 15. uri, ter v soboto, 18. 2. 2023, ob 9. uri.

PREDSTAVITEV IZOBRAŽEVALNIH PROGRAMOV:

-
-

PRIDITE IN SE PREPRIČAJTE O MOŽNOSTIH, KI VAM JIH PONUJAJO 
GOSTINSKO-TURISTIČNI POKLICI:
Gostinsko-turistični poklici omogočajo dijakom:

- najsodobnejša znanja s področja kulinarike;
- pripravo raznovrstnih jedi, rednih in izrednih zahtevnejših obrokov, hladnih in toplih jedi, 

sladic, narodnih jedi in tudi alternativne prehrane;
- estetsko dekoriranje jedi in ponujanje jedi gostu;
- ureditev prostora in pogrinjkov;
- učenje in svetovanje, priporočanje, prevzemanje naročil, sprejemanje gostov;
- usposabljanje za dajanje turističnih informacij na področju turizma, pripravljanje turis-

tičnih aranžmajev, pripravo na delo v recepciji, animacijo gostov, hotelsko poslovanje in 
poslovanje raznih turističnih agencij;

- poslovno komuniciranje v tujih jezikih;
- možnost spoznavanja novih krajev, kulture in ljudi;
- strokovne ekskurzije po domovini in tujini;
- izpopolnjevanje na delovni praksi izven šole in s tem možnost javnega nastopanja,
- vključevanje v mednarodno izmenjavo mladih gostinskih delavcev.

Vsako leto dijaki in mentorji sodelujejo na različnih prireditvah, udeležujejo pa se tudi 
raznih tekmovanj:

- sodelujemo na Gostinsko-turističnih zborih Slovenije;
- izvajamo brezplačne učne delavnice po osnovnih šolah;
- izvajamo številne projekte (ERASMUS+, SKUM, MUNERA 3 …);
- tekmujemo na športnem področju, v raziskovalni dejavnosti, v znanju materinščine, tujih 

jezikov, matematike, zgodovine;
- vključeni smo v mrežo EKO šol in ZDRAVIH šol;
- uvrščamo se tudi med UNESCO šole.

Poklici v gostinstvu in turizmu imajo naslednje prednosti:
- možnost takojšnje zaposlitve,
- delo se izvaja v urejenem, zanimivem in čistem okolju;
- delo je dinamično in ustvarjalno;
- gre za zanimivo komuniciranje v domačem in tujih jezikih;
- med opravljanjem dela lahko srečamo znane in pomembne osebnosti;
- možnost za samostojno kariero;
- pridobivanje izkušenj v tujini že med samim izobraževanjem (Španija, Francija, Malta, 

Portugalska, Srbija …);
- izpopolnjevanje strokovnega znanja in možnost nadaljnjega študija.
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Projekt ALUMINIJ 4.0 za digitalno preobrazbo tovarne
V Talumu smo v zadnjem desetletju poleg intenzivnega prestrukturiranja z 

digitalizaciji procesov, ki je temeljila 

na avtomatizaciji, robotizaciji in informatizaciji procesov. 

S projektom Aluminij 4.0 nadaljujemo digitalno preobrazbo tovarne ob 

sodelovanju konzorcijskih partnerjev, podjetij Inova IT in Comland.

Za projekt Aluminij 4.0 smo konzorcijski partnerji pridobili evropska sredstva v 

višini 2,2 mio EUR

financira Mehanizem za okrevanje in odpornost.

Skupna vrednost projekta Aluminij 4.0 znaša 6,2 mio EUR, z njim pa bomo 

konzorcijski partnerji okrepili dejavnosti vpeljevanja naprednih digitalnih 

tehnologij v proizvodnji aluminija. 

V okviru projekta bomo razvili in implementirali rešitve za poenostavljanje in 

pohitrenje procesov

implementirali naprej. 

o vzpostaviti tudi testno okolje za napredne digitalne tehnologije t.i. Sobo 4.0, 

kjer bomo testirali, nadgrajevali in razvijali rešitve v smeri pametne tovarne.

Karierni izziv za programerje, projektante …

materialom prihodnosti – aluminijem. Aktivnosti, ki jih izvajamo 

industrijske avtomatizacije in robotizacije, projektiranje sistemov 

ALUMINIJ, rešitev za zeleno prihodnost

Proizveden. Uporabljen. Zbran in sortiran. Pretaljen. Ponovno uporabljen. 

www.talum.si 

Fakulteta za turizem Univerze 

-
Sodobne tu-

strokovni) in Turizem: sodelo-
 (univerzitetni), 

-
-

 
 

v predavalnicah

-

-
-

-

Informativni dnevi
-
-

 ter 
-
-

 ali
-

-

-

-

strokovnjaki iz stroke v obli-
-

Zaposlitev ali 

-
-

dno nadaljujejo tudi na rednem 
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Predstavitev Srednje šole za oblikovanje Maribor (SŠOM)
Srednja šola za oblikovanje 
Maribor (SŠOM) skriva v imenu 

-

grame, ki jih na šoli izvajamo, 

ali nadaljnji študij.

izobraževanje odraslih
šport, eksperiment

�������	
���

v Mariboru, vsakodnevnimi do-

-
vi s svojim delom, dijaki in men-
torji.

 – 
-

-
-

-

-
-

ssom.si

vas bomo.

javnosti, ki si jih dijaki lahko izbe-
rejo glede na interes. Šolsko delo

-

naših meja, kot tudi v številnih 

-

vodilo dela na SŠOM, iz katere-
ga se rojevajo vsako leto nove
zgodbe.

organizacijo in izvedbo Festivala
oblikovanja Maribor oz. FOMB-
-a -

-

oblikovanja, ki se deli na tri

-

-

, 
 (nekda-

-
(oseba, ki dela s

Strokovnost, delo, znanje,
ustvarjalnost so temeljne vre-

-

in rezultate, dodatne aktivno-

-

-
-

dijem.

-
-

-
-

-

G KF RUŠE – – moja prihodnost
Gimnazija iin srednja šola za ke-
mijo in farmacijo Ruše je uspešna 
šola s tradicijo, ki vam bo poma-

Na GSŠKF Ruše se dijaki izobra-
-

• splošna gimnazija,
• kemijski tehnik,
• farmacevtski tehnik

Program splošna gimnazija di-

smeri študija; oba strokovna pro-
-

nja z delovno prakso, dijaki so po 

opravljanje svojega poklica; mno-

šole svoja znanja nadgrajujejo na 

drugimi moderno opremljenimi 
-

kovostno izvedbo pedagoške-

laboratorije s sodobno opremo, 
-

športno aktivne dijake – velika te-
lovadnica, objekti športnega par-

-

V okviru šole deluje tudi dijaški 
dom, ki dijakom iz širše regije 

-
-

-
-

WWW.GIMNAZIJARUSE.SI

USPEŠNI DIJAKI NA MATURI, DOBRA PODLAGA ZA NADALJNJI ŠTUDIJ
PRIJAZNA IN SODOBNA ŠOLA, INOVATIVNI POUK ...

KEMIK  ISKAN, ZAPOSLJIV KADER
EKSPERIMENTI, RAZISKOVALNO DELO V LABORATORIJU ...

FARMACIJA  ZANIMIVA, ZELO USPEŠNA PANOGA
LEKARNA, LABORATORIJ, ZDRAVILA, ZELIŠČA ...

BIVATE LAHKO V NEPOSREDNI BLIŽINI ŠOLE

NAŠ DIJAŠKI DOM GSŠKF RUŠE

GIMNAZIJA IN SREDNJA ŠOLA ZA
KEMIJO IN FARMACIJO RUŠE

ZLATI
MATURANTI

PROJEKTI
IN PRAKSA V

TUJINI:
PORTUGALSKA,
CIPER, MALTA,

IRSKA, ...

ŠPORTNI
OBJEKTI RUŠ:
BAZEN, SKATE
PARK, PUMP

TREK, ...

STATUSI:
PRILAGODITVE
ŠPORTNIKOM,
KULTURNIKOM

IN DRUGIM

-
-

-
-

na mednarodnem tekmovanju –

FARMACEVTSKI 
TEHNIK
Razvoj farmacevtske industrije
in lekarniške dejavnosti ter zdrav

-
kazujejo potrebo po farmacevt-

-

-

maturanti poklicne mature (tudi

-

udejstvovanje na raziskovalnem, 

-

-
-

v številne projekte, skozi katere 
razvijajo pomembne kompeten-
ce, potrebne za nadaljnji študij in 

Pridnost dijakov, zavzetost pro-
fesorjev in dobra klima se odra-

KEMIJSKI TEHNIK
Kemiki so trenutno eden najbolj 

-
-

-
vstvu, farmaciji, kmetijstvu, fo-

Šola ima sodobne laboratorije z 
laboratorijsko opremo in kemi-

jitelji ter prijazni zaposleni so 
-

doma skozi vse šolsko leto pripra-

Na GSŠKF Ruše izvajajo tudi iz-

-
jalnost in raziskovanje so tisto, 

so nagrajeni projekti, na kar so 

-
nost posameznika in urejeno ter 

-

– dijake opremiti za nadaljnje iz-
-

med katerimi velja omeniti šte-
vilne zlate maturante na poklicni 

-
cev na splošni maturi, kakovosten 

skupnem delu in zaupanju dele-

SPLOŠNA GIMNAZIJA
Gimnazijski program temelji na 

-
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Odločitev za Gimnazijo Ptuj je odločitev za znanje in uspeh

Devetošolci boste kmalu pos-

tavljeni pred odločitev, v kate-

ri srednji šoli želite nadaljevati 

svojo izobraževalno pot. Na Gi-

mnaziji Ptuj želimo, da izberete 

tako, ki vam bo omogočila ra-

zvoj vaših potencialov in vam 

odprla vrata v svet, zavedamo 

pa se, da so, še posebej v so-

dobnem »digitalnem« svetu, 

za vse nas pomembni pristni 

in iskreni medčloveški odnosi. 

Zelo bomo veseli vseh, ki se 
boste jeseni pridružili novi gene-
raciji ptujskih gimnazijcev.

Splošni, 
športni 
in umetniški 
oddelek
Dijaki v splošnih oddelkih v šti-
rih letih usvojijo znanje vseh 
družboslovnih in naravoslovnih 
predmetov, učijo se dveh tujih 
jezikov, v 4. letniku pa se pos-
vetijo pripravi na splošno matu-

ro, zato ob obveznih predmetih 
(slovenščini, matematiki in tu-
jem jeziku) glede na področje 
načrtovanega študija izberejo 
dva izbirna predmeta.
Športni oddelek je namenjen 
aktivnim športnikom, ki želijo 
graditi svojo športno kariero in 
se hkrati dobro pripraviti na ma-
turo. V tem oddelku je manj di-
jakov kot v splošnem (največ 

Gimnazija Ptuj Izmenjave, 
ekskurzije, 
projekti 
in še kaj
Poleg kakovostnega pouka po-
nujamo na ptujski gimnazi-
ji dijakom tudi številne druge 
možnosti učenja in pridobiva-
nja izkušenj. Dijaki 1. letnikov 
spoznajo eno od slovenskih gi-
mnazij v narodni izmenjavi. Ze-
lo privlačne so mednarodne 
izmenjave. Septembra smo 
gostili dijake Aventius Gymna-
sium iz Burghausna, novembra 
pa smo sprejeli goste s Stattli-
che Realschule Schesslitz, obo-

jim bodo naši dijaki vrnili obisk 
spomladi. Januarja je bilo 10 di-
jakov na izmenjavi s St. Mark’s 
Senior Secondary Public Scho-
ol v Indiji. V okviru projekta Eras-
mus+ No man is an island so 
naši dijaki gostovali v Italiji (Av-
ersa), čaka pa jih še obisk v Lat-
viji (Riga).
V tem šolskem letu so ponov-
no zaživele strokovne ekskur-
zije v tujino. Januarja sta dve 
skupini dijakov 2. in 3. letnikov 
spoznavali znamenitosti, zgodo-
vino, kulturo in jezik v britanski 
prestolnici London, marca pa 
podobno doživetje čaka skupi-
no dijakov v Dublinu. V okviru 
zgodovine so dijaki 4. letnikov 
novembra izvedli strokovno ek-

maž Holc osvojil zlato priznanje 
in se uvrstil v skupino dijakov, 
ki se bo pripravljala na naravo-
slovno olimpijado. V četrtfinale 
srednješolskega državnega pr-
venstva sta že uvrščeni odbojka-
rska ekipa dijakov in nogometna 
ekipa dijakinj, v rokometu pa je 
dijakinjam uspel preboj v polfi-
nale.
Gimnazijci smo tudi ustvarjal-
ni, kar je s tretjim mestom v 
državi na natečaju za najboljše 
ljubezensko pismo (tema je bi-
la ljubezen do mladih oz. mla-
di za mlade) dokazal Sandro 
Čeh, dijak 3. letnika. Dijaki so 
zelo uspešno izpeljali proslavo 
ob dnevu samostojnosti in eno-
tnosti in izvedli Pokuk v pouk v 
Mestnem gledališču. Januarja 
je bila odmevna premiera pred-
stave Angles – angleške glasbe-
no-gledališke skupine Gimnazije 
Ptuj – z naslovom Profoundly 
Classical Cinderella. Morda si jo 
ogledate tudi vi, saj bo sledilo še 
več ponovitev.

Zakaj v Gimnazijo 
Ptuj?
Smo edina srednja šola na 

Ptuju, ki po uspešno zaključe-
nem 4. letniku omogoča, da di-
jaki opravljajo splošno maturo. 
Ta odpira vrata vseh univerzi-

tetnih in visokošolskih progra-

mov, omogoča torej študij v 
Sloveniji in tujini. Dosegamo vi-

soke rezultate, primerljive s 
slovenskimi vrstniki. V lanskem 
šolskem letu je kar pet gimnazij-
cev maturo končalo s 30 točka-
mi ali več, torej so postali zlati 

maturanti, 31 odstotkov pa jih 
je na maturi doseglo odličen 

uspeh. 

Kot radi povedo nekdanji in 
sedanji gimnazijci, so zanje 
pomembne tudi bogate in ra-

znovrstne (ob)šolske vsebine. 

A pot do uspešno opravljene 
mature je dolga in včasih tudi 
naporna. Zato je pomembno, 
da je učno okolje spodbudno, 

motivirajoče in razumevajoče. 
Odloči se in kot pravi naš slogan 
»zgrabi sedanjost, stopi v priho-
dnost«, tvoja odločitev pomeni, 
da si pripravljen na delo, da ce-
niš znanje in da si želiš uspeš-
no prihodnost. Da bo odločitev 
lažja, za vas pripravljamo infor-
mativna dneva, ki bosta 17. fe-
bruarja ob 9. in 15. uri ter 18. 
februarja ob 9. uri.

skurzijo v Auschwitz, dijakom 
2. letnikov bo namenjena eks-
kurzija v Sieno, Piso, Firence in 
Padovo, 1. letniki pa bodo aprila 
spoznavali klasično Grčijo.
Na Gimnaziji Ptuj poteka več 
kot 20 različnih projektov, mora-
mo pa omeniti, da bomo marca 
ponovno gostili že tradicional-
no konferenco GimMUN, maja 
pa Unesco tek. Tudi letos izva-
jamo izpite za pridobitev nem-

ške jezikovne diplome (DSD), 

dijaki so se nanjo pripravljali na 
jezikovnem taboru v oktobru, 
ter jezikovno diplomo iz fran-

coskega jezika (DELF). Zimski 
športni tabor na Rogli smo za 
splošne oddelke izvedli januar-
ja, februarja se ga bodo udeležili 
še športni oddelki, letni športni 
tabor za 3. letnik načrtujemo ju-
nija.

Tekmovanja, 
natečaji, 
ustvarjalnost
O uspehih na tekmovanjih v 
znanju je sicer še prezgodaj go-
voriti, saj večina tekmovanj še 
poteka, a naši dijaki vsako leto 
posegajo po najvišjih priznanjih 
na državni ravni. Tudi letos nam 
kaže zelo dobro. Imamo že dr-
žavnega prvaka v logiki (Tomaž 
Holc je dosegel 100 % rezultat 
in zlato priznanje) in še dve sre-
brni priznanji iz logike, ekipa Gi-
mnazije Ptuj je dosegla 1. mesto 
na državnem tekmovanju iz ak-
robatike, med posamezniki je bil 
1. Tevž Vargič. Na državnem tek-
movanju iz naravoslovja je To-

22), prilagojena je tudi razpore-
ditev predmetov. Dijaki športni-
ki imajo več ur športne vzgoje, 
športne tabore, pouk se lahko 
individualno prilagaja glede na 
intenzivnost športnih obreme-
nitev. V 4. letniku je priprava na 
maturo enaka kot v splošnih od-
delkih.
Umetniški oddelek združu-
je mlade, ki jih povezujeta lju-
bezen do lepega in seveda 
umetniška nadarjenost. Dijaki 
lahko znotraj oddelka izberejo 
dve smeri: likovno ali gledali-

šče in film. Likovniki se pri stro-
kovnih predmetih usposobijo za 
razumevanje in spoznavanje li-
kovnih področij, na maturi pa 
lahko izberejo predmet likovna 
teorija. Pogoj za vpis je preizkus 
likovne nadarjenosti, ki ga mar-
ca opravljajo na Gimnaziji Ptuj, 
šola pa jim pred tem omogoča 
brezplačne priprave na preizkus.
Dijakom, ki jih privlačijo govor-
no in telesno odrsko izražanje 
ter filmski medij, je namenje-
na smer gledališče in film. Pri 
predmetu dramska igra in govor 
dvakrat na leto pripravijo javni 
nastop (zadnji t. i. Pokuk v po-
uk smo si lahko ogledali 9. 1. v 
ptujskem gledališču). Na maturi 
lahko izberejo predmet zgodovi-
na in teorija gledališča in filma 
ali katerekoli druge predmete. 
Program umetniške gimnazije 
se konča s splošno maturo – to-
rej so odprta vsa študijska vra-

ta. 
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Ker je povpraševanje po njihovih izdelkih 
visoko in ker se na trgu odpirajo številne nove 
priložnosti, v podjetju veliko sredstev name-

njajo razvoju novih kadrov.

Vpisanemu v steklarske programe Šolske-
ga centra Rogaška Slatina nudijo: 

- odlično kadrovsko štipendijo, 
- visoko vajeniško nagrado (v programu

STEKLAR VAJENEC),
- urejeno malico in potne stroške,
- vrhunsko praktično usposabljanje,
- posamezniku podarijo varovalno opremo,
- podprejo ekskurzije v tujini.

Program STEKLAR (vajenec) omogoča
(individualno) praktično usposabljanje, ki bo 
omogočilo vajencem, da pridobijo potreb-
ne spretnosti za opravljanje dela v steklarski
industriji, medtem ko bo program TEHNIK

STEKLAR kandidatom omogočil, da pridobi-
jo teoretično znanje in specializirane veščine 
za opravljanje tehničnega dela.

Steklarna Rogaška si prizadeva zagotoviti
najboljša možna usposabljanja za mlade ta-

lente in jim zagotavlja nenehno podporo pri 
njihovem razvoju. Z vpisom v šolo si odprete 
priložnost, da delate skupaj z izkušenimi stro-
kovnjaki in se učite od resnično najboljših v 

steklarski panogi, pa še zaslužite med šola-
njem.

Ne zamudi priložnosti za karierni razvoj in
pridi na informativne dneve Šolskega cen-

tra Rogaška Slatina, ki bodo 17. in 18. 2.

2023.

Za več informacij obišči tudi https://ste-

klarnarogaska.lnp.si/ ali skeniraj QR-kodo
oz. pokliči na 03 818 04 36.

Postani tudi TI 

naš TALENT

PRIHODNOSTI!

Vpiši se v šolo, ki ti zagotovi

Steklarna Rogaška je podjetje, ki je v svetu poznano po svojih izjemnih izdelkih, dolgoletni tradiciji 
in neprecenljivih znanjih, ki jih steklarski mojstri prenašajo na naslednje generacije.

470
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17. 2. 2023 ob 10.00 in 15.00 
18. 2. 2023 ob 10.00
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diplomirana ekotehnologinja 
diplomirani ekotehnolg

Trg mladosti 7 | Velenje | 03 898 64 10 | info@fvo.si | www.fvo.si

Skrb za okolje
je poklic.

Širok nabor štipendij za spodbujanje 
mladih za defi citarne poklice
Javni štipendijski, razvojni, in-
validski in preživninski sklad 
je na svoji spletni strani obja-
vil javni razpis za pridobitev 
štipendije za deficitarne pokli-
ce za šolsko leto 2023/2024 
v vrednosti 3.675.000 evrov. 
Vlogo bo možno oddati od 19. 
junija do 22. septembra letos.
Štipendije so namenjene spod-
bujanju mladih za vpis v izobra-
ževalne programe za poklice, za 
katere na trgu dela primanjkuje 
kadra. Seznam nabora poklicev, 
ki veljajo za deficitarne, se spre-
minja.
Štipendijo za deficitarne pok-
lice bodo v šolskem letu 
2023/2024 lahko pridobili di-
jaki, ki bodo prvič vpisani v 1. 
letnik enega izmed v nadalje-
vanju navedenih izobraževal-
nih programov: kamnosek, 
inštalater strojnih inštalacij, 
oblikovalec kovin orodjar, ste-
klar, tehnik steklarstva, avtoka-
roserist, pek, slaščičar, mesar, 
tapetnik, mizar, izdelovalec ko-
vinskih konstrukcij, zidar, tesar, 
klepar-krovec, izvajalec suho-
montažne gradnje, slikopleskar-
-črkoslikar, pečar-polagalec 
keramičnih oblog, gozdar, di-
mnikar, gastronom hotelir.
Pri pripravi vsakoletnega jav-
nega razpisa sklad sodelu-
je z ministrstvom za delo, 
družino, socialne zadeve in ena-

ke možnosti, ministrstvom za iz-
obraževanje, znanost in šport, 
Centrom za poklicno izobraže-
vanje in zavodom za zaposlo-
vanje in skupaj z njimi pripravi 
nabor deficitarnih poklicev, za 
katere je v tistem obdobju za-
znati razkorak med trenutnim 
in prihodnjim številom razpo-
ložljivih kadrov in predvideno 
ponudbo delovnih mest. Tudi 
letos imajo cilj dodeliti štipendi-
jo 1000 štipendistom.

Na dvojezičnih izobraževalnih 
programih, ki se izvajajo v ita-
lijanščini, se lahko na razpis za 
štipendijo prijavijo dijaki progra-
mov ekonomski tehnik, avtoser-
viser in predšolska vzgoja. Na 
programih, ki se izvajajo v ma-
džarskem jeziku, pa mehatronik 
operater, strojni tehnik, kemijski 
tehnik in ekonomski tehnik.
Prejemanje štipendije za defici-
tarne poklice ne vpliva na višino 
otroškega dodatka in na višino 

plačila dohodnine. Dijak lahko 
istočasno prejema državno šti-
pendijo ali Zoisovo štipendijo in 
štipendijo za deficitarne pokli-
ce, ne more pa hkrati prejemati 
kadrovske štipendije. V prime-
ru, da dijak ponavlja isti letnik, 
za katerega je prejemal štipen-
dijo, oz. ne izpolnjuje pogojev 
za napredovanje v višji letnik 
istega izobraževalnega progra-
ma, lahko štipendijsko razmer-
je miruje, vendar ne več kot eno 
leto, so še pojasnili.
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Šola, ki jo odlikujejo kakovostna izobrazba in pristni odnosi

Gimnazija Ormož že več kot 20 

let izvaja program splošne gi-

mnazije, od leta 2014 srednji 

strokovni program predšolske 

vzgoje in od leta 2021 še pro-

gram zdravstvene nege. 

Na šoli vedno s ponosom pou-
darjamo, da dijaki pri nas niso 
številke. Prav vse poznamo in ve-
mo, kje imajo močna področja, 
ki jih razvijamo, pa tudi, kje pot-
rebujejo pomoč in spodbudo. 
Negujemo športni duh in naši di-
jaki dosegajo vidne rezultate pri 
rokometu, nogometu, strelstvu. 
Glasbeniki se izražajo v pev-
skem zboru in bendu, gledališč-
niki z gledališkimi in lutkovnimi 
predstavami gostujejo v okoliš-
kih vrtcih in šolah. Spodbuja-
mo dijake, ki likovno ustvarjajo 
in omogočamo, da se pokažejo, 
letos smo naši dijakinji pomagali 
izdati pesniško zbirko. Mladi se 
zanimajo za tehnologijo in tako 

naši dijaki pripravljajo oddaje za 
lokalni radio, snemajo filme in iz-
dajajo šolsko glasilo. Izjemni so 
na debatnem področju, progra-
mirajo robotke, tekmujejo v zna-
nju, raziskujejo in sodelujejo na 
številnih natečajih in razpisih. Di-
jaki znanja ne pridobivajo samo 
v šolskih klopeh, ampak se ude-
ležujejo številnih ekskurzij, izme-
njav, opravljajo prakso v tujini, 
letos so v okviru projekta EPAS 
obiskali Evropski parlament v 
Strasbourgu, za dijake prvega le-
tnika v začetku šolskega leta or-
ganiziramo spoznavne dneve v 
CŠOD. Na mnogih delavnicah, 
ki jih izvajamo v sodelovanju z 
lokalnim okoljem in različnimi 
zunanjimi strokovnjaki, dijakom 
omogočamo spoznavanje pod-
ročij, za katera verjamemo, da 
so pomembna za vseživljenj-
sko učenje – podjetnost, medo-
sebni odnosi in osebna rast, tuji 
jeziki, informacijsko komunika-
cijska tehnologija, medijska pi-

Gimnazija Ormož

učenje in delo. Za nas uspeh ne 
pomeni samo visokih ocen in 
dosežkov, ampak tudi tisto, če-
sar ne moremo izmeriti – dobro 
počutje, odgovornost in samo-
stojnost, ustvarjalnost, možnost 
povedati in biti slišan. Seveda 
smo ponosni tudi na dobre rezul-
tate in dijaki so ob podpori pro-
fesorjev, mentorjev uspešni na 
tekmovanjih, pri raziskovalnem 
delu in na maturi, saj se ponaša-
mo z vrsto zlatih maturantov na 
obeh programih in diamantno 
maturantko na poklicni maturi. 
Veseli smo, ko prav vsi dijaki op-
ravijo splošno oziroma poklicno 
maturo in si tako odprejo mož-
nosti na nadaljnji karierni poti. 
Med našimi bivšimi dijaki danes 
srečamo zdravnike, pravnike, 
doktorje znanosti, učitelje, fizio-
terapevte, bibliotekarje, farma-

smenost, varovanje okolja, zdrav 
življenjski slog … Svoje ideje in 
predloge o tem, kje bi še žele-
li dobiti nova znanja in izkušnje, 
nam dijaki sporočajo tudi preko 
Dijaške skupnosti, ki aktivno so-
deluje v sooblikovanju šolskega 
življenja.
Pri strokovnem delu na Gimna-
ziji Ormož upoštevamo sodobna 
didaktična priporočila – timsko 
sodelovanje, medpredmetno 
povezovanje, poučevanje z ele-
menti formativnega spremlja-
nja. Vsako leto organiziramo 
projektne dneve in na različne 
načine obeležimo posamezne 
dneve. Pomembna prednost 
za dijake je tudi medvrstniška 
tutorska pomoč. Dijaki imajo na 
voljo še pogovorne ure pri pro-
fesorjih, kjer lahko dobijo dodat-
no razlago in usmeritve za svoje 

cevte, psihologe, defektologe, 
prevajalce, arhitekte, ki se z ve-
seljem vračajo na našo šolo, ko 
jih povabimo. S ponosom lahko 
zapišemo, da so naši dijaki izje-
mno aktivni in uspešni, zaposle-
ni pa se trudimo, da ustvarjamo 
varno okolje in ustrezne pogoje 
za njihovo radovednost, vedo-
željnost, ustvarjalnost, kritičnost 
in osebno rast.
Na šoli ves čas spodbujamo 
medsebojno sodelovanje in da-
jemo poudarek kakovostnim 
medosebnim odnosom. Šolsko 
okolje je mirno in varno, šola je 
sodobno opremljena, dijakom je 
omogočen topel obrok. Pouk se 
načeloma začne ob 7.50 in tra-
ja do 14.00, prevozne linije so 
urejene. Ko dijaki čakajo na pre-
voz, so lahko v prijetni avli, kjer 
igrajo ročni nogomet ali namiz-
ni tenis, se sproščajo na udobnih 
kavčih, berejo ali se učijo v šolski 
knjižnici ali računalniški učilnici. 
Pomembno se nam zdi, da Ob-
čina Ormož štipendira dijake na-
še šole, ne glede na kraj bivanja, 
če izpolnjujejo določene p ogo-
je, oziroma imajo dovolj visoke 
ocene. Hkrati Občina Ormož so-
financira tudi prevoz dijakov iz 
krajev v naši občini. Na Gimna-
ziji Ormož spodbujamo dijake, ki 
želijo biti aktivni v lokalnem oko-
lju, saj sodelujemo pravzaprav z 
vsemi organizacijami; pri poklic-
nem usmerjanju se povezujemo 

z vrtci, zdravstvenimi ustanova-
mi, šolami in fakultetami.
Vpis na našo šolo svetujemo 
vsem, ki jih zanimajo naši trije 
programi. Predvsem pa učen-
cem in staršem, ki se zavedajo, 
kako pomembno je takšno oko-
lje za mladostnika. Letos vas va-
bimo na informativne dneve v 

petek, 17. februarja, in v sobo-

to, 18. februarja 2023. Če vam 
bodo po informativnih dnevih 
ostala še kakšna neodgovorje-
na vprašanja (ali pa če vam bo 
pri nas tako všeč, da boste želeli 
še priti), vas vabimo tudi na Dan 

odprtih vrat v četrtek, 9. marca 

2023, ob 16. uri za gimnazijski 
program, ob 17. uri za program 
predšolske vzgoje in ob 18. uri 
za program zdravstvene nege.
Če imate že zdaj kakšno vpraša-
nje za nas, nas lahko pokličete, 
obiščete po predhodni naja-
vi ali pogledate, kaj vse počne-
mo v različnih medijih. Najdete 
nas lahko na naši spletni strani 
www.gimnazija-ormoz.si ter na 
naših Facebook, Instagram, Tik 
Tok in YouTube profilih.
Vabljeni na INFORMATIVNE 
DNEVE in DNEVE ODPRTIH 
VRAT v Gimnazijo Ormož, kjer 
lahko začutite naš utrip, spozna-
te stavbo, dogajanje, učitelje in 
dijake. Če iščete kakovostno iz-
obrazbo in pristne medosebne 
odnose, smo pravi naslov za vas. 
Gimnazija Ormož.

ZAKAJ V GIMNAZIJO ORMOŽ?
prepoznavni smo po dobrih maturitetnih rezultatih
izvajamo sodobne oblike pouka
spodbujamo nadarjene in šibkejše v znanju
dobro sodelujemo s starši in z okoljem
bogatimo trajnostna znanja dijakov
posvečamo se vsakemu dijaku
vzgajamo za samostojnost, ustvarjalnost, humanitarnost, 
prostovoljstvo
smo ekološko ozaveščeni
šolsko okolje je varno in mirno
šola je sodobno opremljena, ima tudi pokriti bazen
dnevno poskrbimo za kvaliteten, okusen in bogat topel obrok

INFORMATIVNA DNEVA
petek, 17. februar 2023, ob 9. in 15. uri

sobota, 18. februar 2023, ob 9. uri

Gimnazija Ormož
Hardek 5a, 2270 Ormož 
gimnazija.ormoz@guest.arnes.si
02 / 62 16 800
www.gimnazija-ormoz.si
gimormoz
gim_ormoz

GIMNAZIJA

PREDŠOLSKA VZGOJA 

ZDRAVSTVENA NEGA
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Izobraževanje za poklic prihodnosti

Visoka šola na Ptuju je pri svo-

jem delu aktivna že od leta 

2013. Kot edina visokošolska 

institucija v Sloveniji izvaja vi-

sokošolski strokovni program 

(1. bolonjska stopnja) Bioni-

ka v tehniki, diplomanti ob 

zaključku izobraževanja prido-

bijo naziv »diplomirani inženir/

ka bionike v tehniki«.

Bionika je sicer mlada veda, 
vendar se Visoka šola na Ptu-
ju zaveda, kako pomembno bo 
vplivala na razvoj prihodnje in-
dustrije in pojav novih poklicev 
v prihodnosti. Bistvo programa 
je študentom približati, kako lah-
ko z bioničnim razmišljanjem in 
delovanjem oblikujejo sposob-
nosti kompleksnega in pove-

Visoka šola na 
Ptuju

zovalnega načina mišljenja na 
osnovi medsebojnega prehaja-
nja tehnike in narave, ki lahko 
vodijo do izoblikovanja interdi-
sciplinarnega razvojnega razmi-
šljanja. Bionika ponuja neštete 
možnosti in rešitve, zgledujoč 
se po naravi, uporabimo jo lah-
ko v vsakdanjem življenju.
Študij ima podobne temelje in 
osnove kot mehatronika, z do-
danimi naravoslovnimi predme-
ti. Z novim študijskim letom šola 
uvaja redni način študija, za ka-
terega razpisujejo samo 20 vpi-
snih mest.
Čeprav je bionika pri nas še pre-
cej v povojih in se je izobraževa-
nje bodočih inženirjev bionike 
šele začelo, je veliko kazalnikov, 
da bo poklic tovrstnega inže-
nirja izjemno zanimiv in dobro 
zaposljiv. Potrebovala ga bo in-
dustrija, še zlasti v okviru In-
dustrije 5.0, nadalje sodobna 
medicina s podpornim tehnolo-
škim svetom, vse od dinamičnih 
vsadkov pa do sofisticiranih eko-
sistemov. 
Bioniki bodo svojo zaposlitev 
lahko našli tudi na področju 
energetike, pametnih tekstilij 
za avtomobilsko, vojaško in ve-
soljsko industrijo ter na številnih 
drugih področjih. Strokovnjaki 
bionike bodo v prihodnosti is-
kani predvsem zato, ker bodo 
združevali znanja iz biologije, 
elektronike in številnih drugih 
tehničnih ved.
Eden od pomembnih ciljev bio-
nike je izdelati čim več po upora-
bi razgradljivih izdelkov, ki bi se 
vrnili v naravni proces kroženja 
snovi. Bionika je tako nedvom-
no eden najperspektivnejših 

BIOTEHNIŠKA ŠOLA MA-

RIBOR je šola z najstarejšo 
tradicijo kmetijskega izobra-
ževanja v Sloveniji,  prazno-
vala je že 150-letnico obsto-
ja na prostoru, kjer se 
nahaja od ustanovitve dalje.
Splošna in strokovno-teore-
tična znanja dijaki pridobiva-
jo v specializiranih učilnicah, 
praktična znanja in veščine 
pa na šolskem posestvu, ki 
obsega kmetijske površine 
na Kalvariji ter v Svečini, kjer 
je tudi šolski hlev s konji. Šo-
la ima na šolskem posestvu 
več objektov z ustrezno opre-
mo za izvajanje praktičnega 
dela pouka, kot so vinska klet 
s polnilnico, sadno skladišče, 
sušilnico sadja in zelenjave, 
objekt za žganjekuho in pre-
delavo kisa … Dijaki in profe-
sorji se vključujejo v evropske 
projekte, ki jim omogočajo 
opravljanje prakse in pridobi-
vanje izkušenj v tujini.  Na šo-

li je možno opraviti tudi tečaj 
varnega dela s traktorjem in 
traktorskimi priključki.

Programi, ki jih izvaja Bio-

tehniška šola Maribor:

VETERINARSKI TEHNIK 

(4-letni program): dijaki se 
usposobijo za zahtevnejša 
tehnično-operativna dela v 
veterinarstvu. Izvajajo dela na 
področju oskrbe, nege, vzreje 
in zdravstvenega varstva živa-
li. Možnost zaposlitve je v ve-
terinarskih ambulantah, v ve-
terinarsko-higienski službi, v 
proizvodnji živil živalskega iz-
vora, v laboratorijih, v živino-
rejskih obratih, kmetijski pro-
izvodnji;
NARAVOVARSTVENI TEH-

NIK (4-letni program): dijaki 
se usposobijo za varovanje 
naravnih vrednot, pridobiva-
nje biodizla, bioplina in bio-
mase, vzdrževanje naravne 
in kulturne krajine. Možnost 

zaposlitve so zavodi za ohra-
njanje naravne in kulturne 
dediščine, državni uradi, de-
lo v komunalnih podjetjih, 
v vodnih gospodarstvih in 
službah za prostorsko plani-
ranje;
KMETIJSKO-PODJETNIŠKI 

TEHNIK (4-letni program in 

PTI): dijaki se usposobijo za 
načrtovanje, vodenje in izva-
janje del v rastlinski pridela-
vi in reji živali ter dopolnilnih 
dejavnostih v skladu z načeli 
trajnostnega razvoja. Načr-
tujejo kmetijsko pridelavo in 
rejo živali, pridelavo poljščin 
in vrtnin, sadja in grozdja ter 
krme. Zaposlijo se lahko na 
področju svetovanja pri pro-
daji kmetijskih izdelkov in 
materiala ter v poljedelski, 
živinorejski, sadjarski in vi-
nogradniški panogi;
MEHANIK KMETIJSKIH IN 

DELOVNIH STROJEV (3-le-

tni program): dijaki se uspo-
sobijo za vzdrževanje in 

Vabimo vas, da nas obiščete na   

informativnih dnevih:

•     v petek, 17. 2., ob 9. in 15. uri

•     v soboto, 18. 2., ob 9. uri.

Več informacij najdete na šolski spletni strani: www.bts.si

popravilo kmetijskih, grad-
benih in komunalnih stro-
jev. Možnost zaposlitve je v 
delavnicah kmetijske, grad-
bene in komunalne meha-
nizacije, v podjetjih za izde-
lavo in montažo tehnološke 
opreme, na kmetijah, v pro-
dajalnah kmetijske mehani-
zacije;
CVETLIČAR (3-letni pro-

gram): dijaki se usposobijo 
za opravljanje del v cvetli-
čarskih podjetjih. Izdelujejo 
cvetlične vezave in dekora-
cije iz različnih vrst rezane-
ga cvetja, zelenja in lončnic. 
Pridobijo si znanja o pripravi 
in izdelavi aranžerskega ma-
teriala, aranžmajev ter šop-
kov, področjema poročne in 
žalne floristike ter nasadkov.  
Z znanjem, ki ga pridobijo, 
se lahko zaposlijo v cvet-
ličarnah, vrtnih centrih in 
cvetličnih butikih.

poklicev, ki ima in bo imel velik 
pomen in vpliv na tehnologijo, 
naše okolje in družbo kot celo-
to. V času svojega delovanja je 
na Visoki šoli na Ptuju končalo 
izobraževanje že kar nekaj no-
vih diplomiranih inženirjev bio-
nike v tehniki. Le-ti med drugim 
ugotavljajo, da se program raz-
likuje od tehniških programov 
v tem, da med študijem ponudi 
širino tehničnega znanja. S spo-
znavanjem novih znanj in tehno-
logij, ki jih ponuja bionika, lahko 
sedaj vidijo, kako se različne di-
scipline, kot so npr. strojništvo, 
elektrotehnika, kemija, biologija 
ipd., med se prepletajo. Bolj kot 
so spoznavali vsako izmed teh 
disciplin, bolj so jih lahko pove-
zovali in rezultat so najrazličnej-
ši t. i. bionski sistemi oz. izdelki. 
Ugotavljajo, da lahko z razlogom 
bioniko poimenujemo interdisci-
plinarna panoga, ki je uporabna 
praktično na vseh področjih v 
vsakdanjem življenju.
Bionika bo tudi po mnenju diplo-
mantov te šole postala ena od 
vodilnih ved na področju inova-
tivnosti, iskanja novih rešitev in 
procesov za boljše, kakovostnej-
še in bolj zdravo življenje.
Kot povezovalna znanstvena di-
sciplina postaja centralno raz-
mišljanje s tem, ko nam ponuja 
primerne vsebine. Je področje, 
ki spodbuja k reševanju tehni-
ških problemov.
Informativna dneva bosta po-

tekala: 17. 2. 2023 ob 10.30 in 

17.30 ter 18. 2. 2023 ob 10.30. 

Vabljeni na predstavitev enega 

izmed najperspektivnejših pok-

licev prihodnosti– diplomirane-

ga inženirja bionike v tehniki.

Usmerjanje robota z mislimi
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Kraj socialnega učenja za razvoj posameznikovih sposobnosti

Dijaki imajo v času srednješol-

skega izobraževanja možnost 

bivati v DD Ptuj. To prinaša 

številne prednosti – odpade 

vsakodnevna vožnja z vlakom, 

avtobusom ali avtomobilom, 

kar pomeni večjo prometno 

varnost, neodvisnost od vre-

menskih razmer ter bistveno 

manjše možnosti zahajanja v 

razne konfliktne situacije z vr-

stniki. Dijaki tako prihranijo ve-

liko časa, ki ostane za učenje, 

prosti čas, hobije in interesne 

dejavnosti.

Dijaki, ki se odločijo za bivanje v 
dijaškem domu, imajo na voljo 
številne možnosti za ogled pri-
reditev in obiskovanje treningov 
v klubih in društvih na Ptuju, laž-
je udejstvovanje v raznih šolskih 
aktivnostih ter veliko možnos-
ti za druženje z vrstniki, sociali-
zacijo, razvijanje samostojnosti 
in prevzemanje odgovornosti, 
kar je zelo pomembno v fazi od-
raščanja mladostnikov.
Bivanje v domu je še posebej 
priporočljivo za dijake z učnimi 
težavami zaradi nudenja in or-
ganiziranja učne pomoči, špor-
tnikom nudi individualni pristop 
k posameznikom in dovolj časa 
za šolske, športne in druge pros-
točasne aktivnosti, ter posame-
znike, ki živijo v neurejenem in 
destimulativnem domačem oko-
lju.

Dijaški dom Ptuj, Arbajterjeva 6, 2250 Ptuj, tel.: , www.ddptuj.si

DIJAŠKI DOM PTUJ

Prednosti bivanja pri nas:
•
•
•
•
•

•

•

•

•

•  

•
•

•

•

•

 ki bodo  
v petek, 1 . 2.,  

in v soboto, 1 . 2. 202 . 

 www.ddptuj.si.

Dijaški dom Ptuj Sodelovanje s šolami, starši in 
drugimi institucijami, ki poma-
gajo v procesu odraščanja in 
osamosvajanja, je vzorno, dija-
ki in njihovi starši so zadovolj-
ni z bivanjem in delom v domu. 
To se najbolj kaže v priporočilih, 
predvsem staršev domskih dija-
kov sorodnikom, prijateljem, so-
sedom.
Dijaki bivajo v enoposteljnih in 
dvoposteljnih sobah. Zasede-
nost ptujskega dijaškega doma 
se je zadnja leta ustalila pri oko-
li 40 dijakih, razen zadnji dve le-
ti, ko je število upadlo, predvsem 
zaradi situacije s koronavirusom 
in izobraževanjem na daljavo. V 
tekočem šolskem letu je bil vpis 
novincev spet višji. Vpis dijakov 
je odvisen tudi od izobraževal-
nih programov, ki jih ponujajo 
srednje šole ptujskega območja. 
Ker je dijakov manj, se vsake-
mu posvetimo individualno, jih 
dobro spoznamo, pomagamo 
pri različnih težavah, spremlja-
mo dijakovo izobraževanje, oce-
ne, njihovo prisotnost pri pouku. 
To se vsako leto odraža pri odlič-
nem učnem uspehu, ki je zadnja 
leta blizu 100 %. To so konkret-
ni kazalniki, ki govorijo o kako-
vosti vzgojnega in učnega dela. 
Tudi izrekanje vzgojnih ukrepov 
zaradi sprotnega dela in izrazite 
individualizacije ni potrebno. V 
domu nudimo brezplačno učno 
pomoč pri različnih predmetih. 
Če se pokaže potreba po inštruk-

cijah pri specifičnih predmetih, 
poiščemo tudi zunanja pomoč 
(npr. prostovoljci v sodelovanju z 
Gimnazijo Ptuj).
Zagotovljeno je redno pranje 
posteljnine. Dom ima svojo ku-
hinjo z jedilnico, kjer je poskr-
bljeno za urejeno in zdravo 
prehrano.
Bivanje v dijaškem domu torej 
pomeni mnogo več kot le zago-
tavljanje toplih obrokov in poste-
lje. Domski dijaki radi obiskujejo 
športne termine v sosednji telo-
vadnici OŠ dr. Ljudevita Pivka. 
V domu je na razpolago manjši 
trim kabinet, ki je dobro obiskan, 
imamo tudi klubsko sobo z na-

miznim nogometom in mizo za 
namizni tenis. Mladi se družijo 
še v televizijski sobi, knjige si lah-
ko izposojajo v manjši knjižnici.
Dijaške sobe so opremljene s ka-
belskim priključkom za internet, 
dom ima optično povezavo in ra-
čunalniški kabinet. Dijaki lahko v 
času bivanja v domu uporablja-
jo tudi domske prenosne raču-
nalnike.
Dijaški dom Ptuj je vključen v 
mednarodni projekt Mirno mor-
je – vsako leto v septembru se 
dva ali trije dijaki, ki izpolnjujejo 
določene pogoje, udeležijo eno-
tedenskega jadranja po Dalma-
ciji. V domu izvajamo delavnice 
s poudarkom predvsem na spo-
znavanju in učenju tehnik uče-
nja, na področju socializacije 
mladostnika in dvigu samopo-
dobe, na pomoči pri razvijanju 
osebnosti ter na preventivnem 
delovanju. 
Hišni red je zasnovan tako, da je 
čas optimalno izkoriščen ter da 
ga je dovolj tako za šolske potre-
be, za počitek, zabavo in prosti 
čas kakor tudi za vodene in or-
ganizirane interesne dejavnosti 
ter razne delavnice. Dom je od-
prt od 18. ure v nedeljo do pet-
ka popoldan, ko dijaki odhajajo 
domov. Seveda se obratovalni 
čas doma prilagaja potrebam di-
jakov in šolskemu koledarju (npr. 
pisanje mature v soboto). V tem 
času so v domu vedno prisotni 
zaposleni, ponoči dela nočna 

varnostnica, glavno vzgojno-iz-
obraževalno delo z dijaki popol-
dan izvajata vzgojiteljici.
Če imajo starši v dijaškem do-
mu več otrok, so upravičeni do 
subvencionirane oskrbnine. V 
tem primeru se plačuje oskrbni-
na za enega dijaka, ostalim pla-
ča oskrbnino država. Dijakom, ki 
so dovolj oddaljeni od kraja šo-
lanja, za bivanje v dijaškem do-
mu pripada dodatek k štipendiji. 
Aktivno deluje Domski sklad, ki 
išče možnosti za pomoč social-
no ogroženim posameznikom. 
Največjo pomoč pri plačevanju 

oskrbnine ob upoštevanju zahte-
vanih kriterijev nudi Zveza prija-
teljev mladine Slovenije.
Cilj je, da dijaki, ki se odloči-
jo za bivanje v domu, uspešno 
končajo šolanje, so lepo vzgo-
jeni in postanejo samostojni in 
odgovorni. In to jim zelo dobro 
uspeva. Dijaki v domu zadovolju-
jejo svoje potrebe po pripadno-
sti, ljubezni, varnosti, sprejetosti, 
pomembnosti. Življenje v skup-
nosti krepi vrednote, kot so pri-
jateljstvo, nenasilje, empatija, 
strpnost, družbena odgovor-
nost, toleranca do drugačnih 
in drugače mislečih. Dijaki se v 
domu vključujejo v socialne in-
terakcije z vrstniki, vzgojitelji, os-
talimi zaposlenimi, gosti. Tako 
spoznavajo, osvajajo in ponot-
ranjajo norme, pravila, moralne 
vrednote. Socialne interakcije so 
sploh pomembne v času infor-
matizacije in digitalizacije druž-
be, ko je pristnih stikov čedalje 
manj. Kompetence, ki jih s tem 
razvijajo, prispevajo h kasnejši 
socialni in poklicni uspešnosti.
Informativni dnevi bodo pote-

kali 17. in 18. februarja 2023 v 

domu. Vse informacije najdete 

na njihovi spletni strani www.

ddptuj.si. Za dodatna pojasnila 
je najbolje, da nas pokličete ali 
obiščete. Z  veseljem vam bo-
mo postregli z vsemi odgovori in 
vam ustrezno svetovali.



Štajerski TEDNIK 14. 2. 2023     COLOR CMYK stran 36

16 GREMO V ŠOLO, oglasna priloga Štajerskega tednika

Vsi, ki želite postati uspešni strojniki, vas vabi-

mo 22. in 23. 2. 2023 med 13. in 17. uro na dan 

odprtih vrat izobraževalnega centra. Interesenti 

boste imeli možnost, da skupaj s svojimi starši 

obiščete Strojno akademijo na Špindlerjevi 23 

na Ptuju, kjer vas bomo popeljali po sodobnih 

prostorih in vam predstavili visoko tehnološke 

izobraževalne CNC-stroje.

Vajenci, ki bodo sklenili pogodbo s Strojno akade-
mijo, bodo s predhodnim načrtom usposabljanja 
med šolo in podjetjem Strojna akademija, d. o. o., 
imeli možnost pridobitve široke palete znanj in 
veščin na visoki tehnologiji našega izobraževal-
nega centra. V učilnici s sodobno IT-opremo in 
simulatorji bodo urili svoje znanje do prihoda na 
praktično delo na sodobnih klasičnih in CNC obde-
lovalnih strojih, ki se razprostirajo v našem delav-
niškem parku. Podjetje DMG MORI, prvi strateški 
partner Strojne akademije, ponuja najnaprednej-
še znanje za delo na CNC-strojih in tudi klasičnem 
rezkalnem stroju in stružnici. S ponudbo drugega 
strateškega partnerja, podjetja Hoffmann Group, 
pa se bodo vajenci srečali z digitaliziranimi na-
pravami za vpenjanje in umerjanje orodja kot tudi 
same izdaje orodja. Kontrola in meritve izdelkov 
se izvajajo v posebnem prostoru, v merilnici, kjer 
so prav tako naprave visoke tehnologije tiste, ki 
prepričajo o kakovosti vsega delovnega procesa. 
Vsak izdelek bodo imeli vajenci možnost izdelati 
kot prototip pred začetkom obdelovanja v stroju 

STROJNA AKADEMIJA OBUJA VAJENIŠTVO

na 3D-tiskalniku, kjer tudi sledimo višji tehnologiji 
in oblikujemo izdelke tako iz plastičnih mas kot iz 
posebne emulzije.
V izobraževalnem centru Strojna akademija skupaj 
s partnerji ponujamo možnost kakovostnega in v 
prihodnost usmerjenega pridobljenega znanja na 
področju strojništva. Obenem ponujamo podporo 
podjetjem, da lahko svojim zaposlenim omogoči-
jo dokvalifikacije oziroma prekvalifikacije, vzposta-
vljamo most med gospodarstvom in šolstvom s 
poudarkom na možnosti zaposlitve mladim, ponu-
jamo izobraževanje odraslim ali prekvalifikacije po-
klicev in se s tem vključujemo v aktivno politiko 
zaposlovanja z namenom doprinesti h kakovostne-
mu kadru v strojništvu.
Strojna akademija s tujimi partnerji ponuja vaje-

niški program za strojnike po nemškem modelu 

poučevanja.

Ker se zavedamo, da je v znanju moč, gradimo tr-
den most med šolstvom in gospodarstvom. Želi-
mo si, da bi ga mladi prečkali s čim lahkotnejšim 
korakom do poti svoje zaposlitve. Zato zelo spod-
bujamo eno od oblik srednjega poklicnega izo-
braževanja, ki se imenuje vajeništvo. Pri tej dijak 
oz. vajenec pridobi znanja in spretnosti, ki so po-
trebne za opravljanje poklica in za nadaljnje iz-
obraževanje. Vpis v vajeniško obliko srednjega 
poklicnega izobraževanja je možen po zaključeni 
osnovni šoli. Pred vpisom v srednjo poklicno šolo 

sklene vajenec pogodbo z delodajalcem oz. Stroj-
no akademijo, ki ima verificirana učna mesta za 
posamezni poklicni program.

Strojna akademija ima verificirana učna mesta za 
tri programe: 
• oblikovalec kovin – orodjar 

• mehatronik operater

• strojni mehanik 

Oblikovalec kovin – orodjar je v prihajajočem šol-
skem letu 2023/24 razpisan za vajeništvo tudi na 
Srednji strojni šoli na Ptuju. Vajenec se najmanj 
40 % časa izobražuje v šoli in najmanj 50 % časa 
na praktičnem usposabljanju z delom pri deloda-
jalcu, kjer se usposablja za opravljanje poklica, 
spoznava podjetje in se privaja na delovno okolje. 
Ob sebi ima vajenec mentorja, ki ga usmerja in mu 
pomaga, da spozna delo podjetja.
Vajenci bodo prejeli znanja in veščine in se po 

želji lahko usmerili v naslednje programe: 

• Strugar

• Rezkalec
• CNC-strugar / gnano orodje Y os
• CNC-rezkalec / 3-osno / 5-osno indeksirano in 

simultano
• Programer CAM
• Tehnolog
• Konstruktor CAD
• Nastavljavec / Robotizacija / Avtomatizacija 
• Vzdrževalec – serviser

Vajeniška oblika izobraževanja prinaša številne po-
zitivne učinke, predvsem pa večjo usklajenost med 
izobraževanjem in potrebami na trgu dela. Boljša 
usposobljenost glede na potrebe gospodarstva, 
lažji prehod iz izobraževanja na delo oz. zgodnej-
ša poklicna socializacija, zgodnejše zaposlovanje 
mladih in bolj usklajena ponudba ter povpraševa-
nje po kadrih so le trije razlogi za spodbujanje vaje-
ništva v dobrobit celotne družbe. Med izvajanjem 
vajeništva so vajenci deležni izplačila denarne na-
grade, s tem dobita delo in trud svoj pomen. 

Na višjih strokovnih šolah na voljo 11.800 mest
V študijskem letu 2023/2024 
je skupaj za redni in izredni 
študij na višjih strokovnih šo-
lah razpisanih 11.800 vpisnih 
mest, kar je toliko kot lani
Na javnih višjih strokovnih šolah 
in višjih strokovnih šolah s kon-
cesijo je razpisanih 4287 mest 
za redni študij. Javne višje stro-
kovne šole razpisujejo tudi 3383 
mest za izredni študij. Ponudbo 
vpisnih mest za izredne študen-
te dopolnjujejo zasebne višje 
strokovne šole, ki razpisujejo še 
dodatnih 4130 vpisnih mest.
Prosta mesta za vpis v višje stro-
kovno izobraževanje je razpisalo 
skupaj 45 višjih strokovnih šol, 
med njimi 29 javnih in 16 za-
sebnih, od tega dve s koncesijo.
Razpisanih je 33 različnih štu-
dijskih programov. Javne višje 
strokovne šole razpisujejo naj-
več programov na področju teh-
nika in proizvodna tehnologija 
ter na področju storitve, zaseb-
ne višje strokovne šole pa na 
področju storitve in na področju 
družbene, poslovne in upravne 
vede.
Kandidati se lahko prijavijo v 
dveh prijavnih rokih. Prvi je od 

20. februarja do 17. marca, dru-
gi pa od 25. do 31. avgusta.
Informativna dneva bosta v pe-
tek, 17. februarja, in v soboto, 
18. februarja. Informacije o na-
činu izvedbe, natančnih termi-
nih in ustreznih povezavah vseh 
višjih strokovnih šol bodo obja-
vljene na spletnih straneh višjih 
strokovnih šol in Skupnosti višjih 
strokovnih šol Slovenije na pove-
zavi https://www.skupnost-vss.
si/informativni-dnevi-2023/.
Višje strokovne šole bodo do 15. 
junija v prvem prijavnem roku 
obvestile vse kandidate o roku 
za opravljanje preizkusa poseb-
ne nadarjenosti oziroma psiho-
fizične sposobnosti. Višješolska 
prijavna služba pa bo do 21. julija 
kandidate, ki so se za vpis prijavi-
li s prvo prijavo, pisno seznanila z 
izidom izbirnega postopka.
Sprejete kandidate bo nato k vpi-
su do 22. avgusta povabila višja 
strokovna šola.
Podatki o prostih mestih za dru-
gi prijavni rok bodo objavljeni 
do 24. avgusta na spletni strani 
višješolske prijavne službe in na 
spletnih straneh višjih strokov-
nih šol. Višje strokovne šole bo-

do do 8. septembra v drugem 
prijavnem roku obvestile vse 
kandidate o roku za opravljanje 
preizkusa posebne nadarjenosti 
oziroma psihofizične sposobnos-
ti. Višješolska prijavna služba bo 
kandidate, ki so se za vpis prijavi-
li z drugo prijavo, pisno seznanila 
z izidom izbirnega postopka do 
22. septembra. Vpis kandidatov, 
ki so izbrani na podlagi prijave za 
vpis v drugem prijavnem roku, 
bo do 1. oktobra. Izredni študenti 
pa se lahko vpisujejo na še pros-
ta mesta do 6. oktobra.
Po opozorilu ministrstva zakon 
o višjem strokovnem izobraže-
vanju določa, da se tisti, ki je bil 
že tri leta vpisan v študijski pro-
gram visokega šolstva, ne mo-
re vpisati v redni študij v višjem 
strokovnem izobraževanju. V 
primeru omejitve vpisa pa imajo 
prednost pri vpisu v redni študij
v izbirnem postopku kandidati, ki 
pred tem še niso bili vpisani v re-
dni študij v višjem strokovnem 
ali visokošolskem izobraževanju 
v Sloveniji.
V višje strokovne šole se je v 
študijskem letu 2022/2023 
vpisalo 9831 študentov.
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se na podeželje, v najmanjšo regijo 
v državi, Cameron Higlands. Regija 
leži v notranjosti države, približno 
200 kilometrov od glavnega mes-
ta, hkrati pa precej visoko, praktič-
no okoli tisočaka. Znana je po svo-
jih čajnih poljih, kmetijah, slapovih, 
nasadih jagod in drugega sadja ter 
zelenjave, kar so stvari, ki so tudi 
naju zanimale. Veliko sem namreč 
bral o pridelavi sadja in zelenjave v 
azijskih državah, ki so zaradi svojih 
sušnih in mokrih obdobij bile prisi-
ljene vedno znova iskati nove na-
čine pridelave, ki bi bili prilagojeni 
klimatskim pogojem. Zdaj pa sva 

imela priložnost spoznati njihove 
načine vrtičkanja, hkrati pa tudi 
življenje na podeželju. 

Tokrat sva prvič preizkusila tudi 
javni prevoz s kombiji in lahko re-
čem, da je bila vožnja kar znosna, 
razen ko se je šlo za srečevanje av-
tov in puščanje prednosti – takrat 
pri teh šoferjih ni milosti. Druga 
stvar pa so bili neskončni ovinki, 
saj smo se kmalu začeli vzpenjati, 
šofer pa nekako ni zmanjšal hitro-
sti, dokler nismo naredili odmora. 
Vse tegobe pa je odtehtala ne-
skončno zelena pokrajina, zato se 
nisva nič pritoževala. 
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COHEN, Leonard - kanadski pevec in pesnik, HOWE, Gordie - kanadski hokejist s 34-letno profesionalno kariero, IVENS, 
Joris - nizozemski režiser

Je kapa z ravnim šiltom in dokaj visokim čel-
nim delom. Nastala je na začetku 40. let 20. 
stoletja. Sprva so jo nosili igralci bejzbola, ki 
so prej igrali s slamnatimi klobuki, in so bili 
zelo navdušeni nad njo zaradi praktičnosti. 
Na notranji strani je namreč bombažni trak, 
ki opravlja dvojno nalogo - odlično vpija 
znoj, poleg tega pa omogoča, da kapa trdno 
stoji na čelu. Povrh pa tudi šilt nudi učinko-
vito zaščito pred močnim soncem, dežjem 
in udarci. Večinoma je izdelana iz platna, 
bombaža, volne ali poliestra. Kape so v ZDA 
postale zelo priljubljene v 70. in 80. letih 
20. stoletja. Nad njimi so bili navdušeni tudi 
mladostniki, oboževalci in ljubitelji športa. 
Pozneje so številna podjetja in organizacije 
začeli reklamirati tako, da so dali svoje logo-
tipe na zunanji strani teh kap. 

 Foto: Dani Zorko

Stolpnici podjetja, na katerem sloni celotna država...

V Kuala Lumpurju sva med dru-
gim obiskala nekaj tržnic, ki pa na 
naju niso naredile vtisa, saj je ka-
kovost oblačil zelo slaba, za ostalo 
ropotijo pa nisva imela ne prostora 
in ne želje, da še nosiva te stvari 
tako dolgo zraven. Popoldne sva 
se odpravila še pogledat znameni-
ta dvojčka Petronas, ki sta v začet-
ku tega tisočletja veljala za najvišji 

stavbi na svetu, zdaj pa v tej kate-
goriji zasedata šele šesto ali sed-
mo mesto. Gradili so ju kar sedem 
let, osnova pa je inovativna cevna 
struktura in več toliko beton in že-
lezo. Vsak premore 38 nadstropij, 
v njem pa deluje osebje malezijske 
največje korporacije za nafto in 
plin, Petronas. 

Midva sva se vključila v zadnjo 

skupino za oglede, ker pa jim je 
zmanjkalo nalepk za posamezne 
skupine, smo mi dobili kar otro-
ške nalepke. Glavno, da spadamo 
skupaj. Dvigalo je izjemno hitro, 
sile težnosti pa praktično ni čutiti. 
Najprej te peljejo na mostiček med 
stolpoma, kjer je seveda izjemen 
razgled, na vrhu pa te čaka raz-
stavni prostor, prostor za nakupe 

in za počivanje. Ni kaj, dobro so 
znali stržiti ta kup nerjavnega jek-
la, je pa res, da je predvsem nočni 
razgled res neprecenljiv. Tudi sku-
pine razdelijo tako, da neke gneče 
ni čutiti in da ima vsak svoj čas, v 
katerem lahko uživa. Na poti nazaj 
te odpeljejo v kletne prostore, kjer 
je še ena cona za nakupe, tako da 
si ves čas v skušnjavi, da izvlečeš 
denarnico tudi za stvari, ki jih ne 
potrebuješ. Za pot nazaj sva se kar 
na približno vkrcala na en avtobus, 
ki je ustavil prav pri znameniti četr-
ti Bukit Bintang, kjer sva se šla še 
enkrat nabasat z morskimi obroki. 

Naslednje jutro sva bila znova 
pripravljena na pot. Namenila sva 

 Foto: Dani Zorko

Pred odhodom na vrh je treba iti skozi rentgen.

 Foto: Dani Zorko

Nočni razgled na milijonsko prestolnico

Z Jernejem sva se počasi navadila na časovno razliko, pa tudi na temperaturo, ki je bila 
nadvse prijetna. Za prvi teden sva si že naredila prvi načrt, ki je zajemal najprej romanje 
po podeželju, nato let na otok Borneo, potem pa počasi nazaj na celino. 

Piše: Dani Zorko � Po poteh in stranpoteh Azije

Dvojčka
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STAVROSSTAVROS GADI

Karnevalska dvorana 
Campus Sava Ptuj  18. FEBRUAR 2023 PUSTNA SOBOTA

PRODAJA VSTOPNIC:

KKaKaarrnneevvvavavv llsskkakaa ddvvoorraannaa
CCCCaaaammmmppppppuuuussss SSSSaaaaaavavvvaavavaaavvv PPPPPPtPPPtttuuuujjjj  19. FEBRUAR 2023 PUSTNA NEDELJA

CHICASCHICAS
Občina
Ormož

in
Javni zavod
za turizem,

kulturo in šport

Javni zavod za turizem,
kulturo in šport Občine Ormož obvešča, da je objavil

    RAZPIS
za vključitev v Razpršeni hotel JERUZALEM SLOVENIJA

in za pridobitev pravice do uporabe
Kolektivne blagovne znamke JERUZALEM SLOVENIJA

za nastanitvene kapacitete.
Za vključitev v Razpršeni hotel Jeruzalem Slovenija

in za pridobitev pravice do uporabe KBZ JERUZALEM SLOVENIJA
 se lahko prijavijo pravne ali

ki se nameravajo registrirati za nastanitvene kapacitete
 na območju LAS UE Ormož.

JAVNI POZIV

Razpis je objavljen:

www.ormoz.si
www.ormoz.net
www.sredisce-ob-dravi.si
www.sv-tomaz.si
www.rrc-ormoz.si

Občina
Središče

ob
Dravi

Občina
Sveti

Tomaž
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Mali oglasi
STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pele-
te, brezplačna dostava, ugodna cena. 
Danilo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. 
Tel. 051 667 170.

ODKUPUJEMO vse vrste hlodovi-
ne iglavcev in listavcev, hrast, bukev, 
bor, smreka … Možnost odkupa tudi 
na panju in spravilo lesa. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, 3250 Rogaška Sla-
tina. Tel. 041 785 318.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, 
cepilnik za drva in preostalo kmetijsko 
mehanizacijo. Telefon 041 923 197.

TRI SODE iz inoksa, 200-, 100- in 
50-litrskega, prodam. Tel. 070 476 
890.

PRODAM puhalnik za seno, traktorske 
brane brez valja in odstavljeno svinjo 
domače reje. Tel. 041 255 748.

KUPIM nakladalko, starejšo, lahko je 
v slabšem stanju, in drugo kmetijsko 
mehanizacijo. Tel. 031 424 684.

PRODAJAMO jabolka, sorte jona-
gold, idared, zlati delišes, fuji, možna 
dostava. Tel. 041 963 411. Sadjarstvo 
Ber, Kočec 38, Žetale.

UGODNO prodam vratna krila iz 
hrasta in mahagonija. Odlično ohra-
njena. Cena 20–30 €/kos. Prav tako 
prodam motorno škropilnico, 100-l, 
na samokolnici. Cena po dogovoru. 
Tel. 031 771 935.

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

wwwwwww re.re.reporoporportertertert si.si.si

IZ NOVE ŠTEVILKE

OBOŽEVANI ZVEZDNIK PRED OLTARJEM
Kako je Martin Golob postal glavna medijska zvezda katoliške cerkve

GOLOBOVA JATA
Kdo gospodari z milijardami v energetiki

INTERVJU
SANJA AJANOVIĆ HOVNIK, ministrica za javno upravo
Plačna reforma ni to, da pride vlada z vrečo denarja

OZADJE LOČITVENE VOJNE zakoncev Legan Cvikl

Nekoč, nekje
se ponovno srečamo
tam za mavrico.

V SPOMIN

Ivan Zavec
IZ MOŠKANJCEV 109
14. 2. 2008–14. 2. 2023

Hvala vsem, ki se ga spominjate, mu prižigate sveče ali 
poklonite cvet.

Njegovi najdražji

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.

Vse na svetu mine,
vse se spremeni,
le spomin na tebe
ostaja in živi,
ker dom brez tebe je prazen in molči.

Nekoč se spet srečamo
in podamo si roko,
ker nikoli nismo bili pripravljeni
na tvoje prehitro slovo.

 V SPOMIN
14. februarja mineva deset let žalosti, odkar nas je zapustil 
dragi mož, oče in dedek

Konrad Roškar
IZ BUKOVCEV 131A

Hvala vsem, ki se ga radi spominjate in mu ob njegovem 
preranem grobu prižigate sveče.

Tvoji, ki te zelo pogrešajo

Umrli so: Ivana Vesenjak, 
roj. Vaupotič, Mala vas 
18b, roj. 1939 – umrla 2. 
februarja 2023; Jožef Bregar, 
Grajena 71, roj. 1946 – umrl 
3. februarja 2023; Terezija 
Topolovec, roj. Ovčar, 
Stanošina 1a, roj. 1935 – 
umrla 4. februarja 2023; Ivana 
Lah, roj. Kodrič, Nova vas 
pri Markovcih 5, roj. 1940 – 
umrla 5. februarja 2023; Janez 
Mlakar, Belavšek 36a, roj. 
1959 – umrl 5. februarja 2023; 
Neža Petrovič, roj. Petrovič, 
Pacinje 20, roj. 1931 – umrla 
5. februarja 2023; Marjetka 
Munda, roj. Munda, Frankovci 
12, roj. 1963 – umrla 6. 
februarja 2023; Janez Vajda, 
Bukovci 140, roj. 1964 – umrl 
6. februarja 2023; Franjo 
Hrnčič, Gradišča 119, roj. 1934 
– umrl 6. februarja 2023.

Umrli so 

Skupna občinska uprava občin v Spodnjem Podravju
objavlja javni natečaj za zaposlitev

višjega svetovalca – občinskega urbanista.
Celotno besedilo javnega natečaja z vsemi pogoji za zasedbo delovne-
ga mesta je dostopno na spletni strani Skupne občinske uprave občin v 
Spodnjem Podravju na spletnem naslovu: http://www.sou-info.si/, kjer je 
priložen tudi obrazec, s katerim se kandidati prijavijo na razpisano delovno 
mesto.
Zadnji rok za prijavo je 9. 3. 2023.

Našla sem svoj mir
v večnosti tišine,
našla sem svoj prostor,
kjer ni več bolečine.

ZAHVALA
ob boleči izgubi naše botre

Neže Petrovič
17. 1. 1931–5. 2. 2023

IZ PACINJA 20

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 
poti, darovali sveče, cvetje, za svete maše, dar za cerkev ter 
pisne in izrečene besede sožalja.
Hvala gospe Mariji Stine za molitev, hvala govornikoma 
gospodu Jožetu Petroviču ter gospe Slavici Petrovič za ganljive 
besede slovesa.
Hvala duhovniku Slavku Strmšku za opravljen cerkveni obred, 
hvala cerkvenim pevcem ter pogrebnemu podjetju Mir. Hvala 
družini Marice Roškar za vso pomoč.
Hvala vsem na internem oddelku bolnišnice Ptuj za vso 
podporo in lajšanje bolečin.
Hvala vsem, ki ste nam v teh časih kakorkoli pomagali.

Žalujoči: tvoj krščenec Alojz z družino

w
w

w
.r

a
d

io
-t

e
d

n
ik

.s
i

NZG
arodno
abavne

lasbe

Ptuj 202354
1. septembra 2023



Štajerski TEDNIK torek, 14. 2. 2023     COLOR CMYK stran 40

Danes bo pretežno jasno, zjutraj 
bo po nekaterih nižinah megla. 
Najnižje jutranje temperature 
bodo od -6 do -2, ob morju malo 
nad 0, najvišje dnevne od 9 do 12, 
na Primorskem do 14 °C.

OBETI
V sredo in četrtek bo pretežno jas-
no, v četrtek se bo na Primorskem 
pooblačilo. Zjutraj bo po nekate-
rih nižinah megla.

Vir: ARSO

Napoved za Podravje

Valentin ima ključe od korenin.

torek � 14. februarja 2023Črna kronika40

Rojstva: Ilda Ljubovič, Ulica 5. prekomorske 3, Ptuj – deček 
Amar; Barbara Rep, Mezgovci 8c, Sveti Tomaž – deklica 

Ajda; Suzana Zajšek – deček Mark; Nuša Podlesnik – deček; 
Manuela Klampfer – deček; Mihaela Polanec Berčnik – dekli-
ca Olivia; Valentina Vidovič – deklica Vita; Monika Predikaka 

– deklica Mana.

Že lani so mariborski kriminalisti 
na podlagi zaznav policistov z ob-
močja Ormoža in Podlehnika ter 
nadaljnjega zbiranja obvestil ute-
meljili razloge za sum, da se hudo-
delska združba ukvarja z nezakoni-
timi prevozi tujcev  iz  Hrvaške pre-
ko Slovenije v Italijo. Eden izmed 
članov združbe je bil pri prevozu 13 
tujcev junija lani prijet na območju 
Policijske uprave Koper, zoper nje-
ga pa je bil odrejen pripor.

V času kriminalistične preiskave 
so člani omenjene združbe v naj-
manj 16 uspešno izvedenih prevo-
zih prepeljali skupno najmanj 212 
tujcev. Ti so morali za pot iz Srbije 
prek Madžarske do Avstrije plačati 
okoli 5.000 evrov na osebo, za ce-
lotno pot iz matične do ciljne drža-
ve pa od 15.000 do 20.000 evrov, je 
na novinarski konferenci povedal 
vodja sektorja kriminalistične poli-
cije Policijske uprave (PU) Maribor 
Beno Meglič.

Astronomsko visoki 
zaslužki tihotapskih vodij

Hudodelska združba je tako 
za prevoze od Srbije do Avstrije 
zaslužila najmanj 100.000 evrov, 
za celotno pot pa najmanj 3,2 mi-
lijona evrov. Stranke je pridobivala 
tudi tako, da je posnetke uspešno 
opravljenih prevozov objavljala na 
družbenih omrežjih.

Po ugotovitvah kriminalistov 
je bil vodja hudodelske združbe 
v Sloveniji 52-letni slovenski drža-
vljan iz okolice Ptuja. Pri organizi-
ranju in izvrševanju kaznivih dejanj 
je sodeloval z 41-letnim slovenskim 
državljanom iz okolice Ptuja ter 
46-letnim slovenskim državljanom 
z Dolenjske. Slednjega so policisti 
junija lani ustavili pri prevozu 13 tuj-
cev na območju PU Koper, po za-
ključenem priporu pa je nadaljeval 
z nezakonitim početjem.

Omenjena trojica je po Megli-
čevih besedah iskala voznike za 
prevoz tujcev čez Madžarsko, od 
meje s Srbijo do meje z Avstrijo, ka-
mor so tujci vstopili peš. Prevoze s 
Hrvaške po Sloveniji so zaradi pre-
velike nevarnosti prijetja opustili, 
ocenjujejo kriminalisti.

Vodja združbe naj bi tudi sodelo-
val z organizatorji z območja Grčije 
in Srbije in organiziral prevoze več-
jega števila tujcev v večjih kombini-

ranih vozilih, hkrati tudi do 37 tuj-
cev. Ko so tujci prečkali mejo z Av-
strijo in zaprosili za mednarodno 
zaščito, naj bi hudodelska združba 
nadaljevala njihov nezakonit pre-

voz v smeri ciljnih držav. Tujce naj 
bi prevzeli drugi člani mednarodne 
združbe in jih odpeljali v različne 
države Evropske unije.

K preiskovalnemu sodniku na 

Ptuju so policisti privedli pet osu-
mljencev. Zoper štiri je bil odrejen 
pripor in zoper enega hišni pripor, 
je še povedal Meglič.

Januarja policisti 
odkrili 2.500 ilegalnih 
prebežnikov

Vodja oddelka za kriminalne 
združbe v sektorju za organizirano 
kriminaliteto uprave kriminalistične 
policije Generalne policijske uprave 
(GPU) Damijan Roškarič je pojasnil, 
da Slovenija ostaja tranzitna država 
za nezakonite migracije. “Trend ti-
hotapstva ljudi ob vstopu Hrvaške 
v schengensko območje bistveno 
ne odstopa od zaznane problema-
tike preteklih let,” je dejal.

Po beseda vodje oddelka za 
upravljanje meja v sektorju mejne 
policije na Upravi uniformirane po-
licije GPU Tomaža Pavčka je trend 
nedovoljenih prehodov državne 
meje naraščal do lanskega okto-
bra, ko je dosegel vrh. Od takrat 
se število nedovoljenih prestopov 
zmanjšuje, med drugim zaradi 
zime in spremembe vizumske poli-
tike v državah Zahodnega Balkana.

Januarja letos je slovenska po-
licija odkrila skoraj 2.500 tujcev, ki 
so nedovoljeno prestopili notra-
nje meje EU, večinoma hrvaško. 
“Kljub temu da je trenutno trend 
nedovoljenih prestopov v upadu, 
so v letošnjem januarju v primer-
javi z lanskim januarjem pri nedo-
voljenem prestopu državne meje 
odkrili 250 odstotkov več tujcev,” 
je povedal.

Sta

Podravje � Hudodelska združba prevažala tujce in to oglaševala po družbenih omrežjih 

Ptujčan vodil združbo za tihotapljenje tujcev
Slovenski kriminalisti so ta teden izvedli zaključne aktivnosti v okviru večmesečne mednarodne kriminalistične preiskave 
s področja nezakonitih migracij. Ugotovili so, da je 52-letnik iz okolice Ptuja vodil hudodelsko združbo, ki se je ukvarjala z 
nezakonitimi prevozi tujcev iz Srbije do Avstrije. Oglaševala se je tudi po družbenih omrežjih.

Foto: PUP

Glede najhujših posledic so bile lanske razmere nekoliko slabše kot 
tiste v letu 2021, saj so lani beležili več poškodovanih udeležencev. 
Tako kot leto prej je prišlo do ene smrtne prometne nesreče, v kateri 
je življenje na cesti v Grajeni izgubil pešec, sicer pa je bilo leta 2022 še 
devet huje poškodovanih, kar so trije več kot predlani.

Lažje so se v prometnih nesrečah lani poškodovali 104 ljudje, leto 
prej pa 92, sicer pa so policisti skupaj obravnavali 381 prometnih ne-
sreč, kar je 70 več kot leto prej, ki pa je zaradi epidemioloških omeji-
tev skupaj z letom 2020 nekoliko manj primerljivo. Med udeleženci 
nesreč je bilo osem otrok, od tega dva na kolesih, dva pešca in štirje 
sopotniki v vozilu.

Med starejši od 64 let je bilo v nesrečah udeleženih 116 ljudi, leto 
prej 97, med temi je ena oseba umrla, tri pa so bile huje poškodovane.

Večina nesreč se je lani zgodila v naseljih, in sicer 315, policisti pa 
so beležili tudi 89 nesreč, v katerih so povzročitelji pobegnili, ne da bi 
oškodovancem nudili osebne podatke. Med temi so za zdaj izsledili 
slabo polovico povzročiteljev.

Še vedno je velika težava v prometu vožnja pod vplivom alkohola, 
saj so opiti udeleženci lani povzročili celo več prometnih nesreč kot 
leto prej. V 31 prometnih nesrečah, osmih več kot leto prej, so zakrivili 
tudi 13 nesreč z lažjimi poškodbami, njihova povprečna koncentraci-
ja alkohola pa je znašala 0,65 miligrama alkohola na liter izdihanega 
zraka.

Tudi po podatkih mariborske policijske uprave je vožnja pod vpli-
vom alkohola še vedno eden izmed ključnih dejavnikov za prometne 
nesreče, delež alkoholiziranih povzročiteljev pa se je lani tudi na ravni 
regije povečal z 9,3 na 9,8 odstotka.

Ker se v teh dneh v Podravju odvijajo številna pustna praznovanja, 
bodo policisti še bolj zavzeto spremljali obnašanje udeležencev v pro-
metu. Za konec tedna so napovedali poostren nadzor nad psihofi zič-
nim stanjem voznikov po metodologiji Promil.

Da bi se vozniki izognili težavam, jim svetujejo, da se v primeru 
uživanja alkoholnih pijač, ne glede na zaužito količino, ne odločijo 
za vožnjo, prilagodijo hitrost vožnje stanju in razmeram na cesti ter 
so še posebej pozorni na ranljive udeležence v cestnem prometu, 
predvsem pešce. Ob tem pa opozarjajo tudi na to, da vožnja v pust-
nih maskah, ki zmanjšujejo vidno ali slušno zaznavanje ter zmožnost 
obvladovanja vozila, ni dovoljena.

Ur

Ptuj � O prometni varnosti v mestu

Večina nesreč v naseljih
Prometnovarnostne razmere v Mestni občini Ptuj so bile 
lani na primerljivi ravni kot v zadnjih desetih letih. Kot 
je na seji sveta za preventivo v cestnem prometu povedal 
predsednik sveta Franc Kozel, so sicer zabeležili nekaj več 
prometnih nesreč, a so bile njihove posledice podobne dese-
tletnemu povprečju.

Foto: SD

V preiskavi našli tudi orožje in drogoV preiskavi našli tudi orožje in drogo
V preiskavi, v kateri je sodeloval tudi Europol, so kriminalisti 

zasegli več kosov orožja in prepovedane droge, in sicer: 
avtomatsko puško, polavtomatsko pištolo, dušilce zvoka,  
lovsko  puško z nameščeno optično  napravo in preko 2.300 
kosov različnih vrst streliva, približno 9 kilogramov posušenih 
rastlinskih delcev in okrog 10 gramov bele praškaste snovi, za 
katero sumijo, da gre za prepovedano drogo, elektronsko tehtnico, 
nedovoljene snovi v športu, denar in elektronske naprave.

Skupno so  kriminalisti identificirali 13 osumljencev in zoper 
njih vložili kazenske ovadbe zaradi prepovedanega prehajanja 
meje ali ozemlja države, neupravičene proizvodnje ali prometa s 
prepovedanimi drogami ter nedovoljene proizvodnje in prometa 
z orožjem. Med njimi je pet osumljencev v preteklosti že bilo 
obsojenih za različna kazniva dejanja premoženjske kriminalitete 
in kazniva dejanja z elementi nasilja. Ti so bili privedeni k 
preiskovalnemu sodniku Okrožnega sodišča na Ptuju, ki je zoper 
štiri odredil pripor, zoper enega pa hišni pripor.

Foto: Sta

Fotografi ja je simbolična.
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